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روزنامه

شهری،  مدیریت  های  هزینه  افزایش  به  اشاره  با  قم  شهردار 
لزوم منطقی بودن بودجه سال 1٤00 قم را مورد تاکید قرار داد.  
دکترسید مرتضی سقائیان نژاد که صبح دوشنبه در نشست علنی 
رسمی شورای اسلامی شهر قم سخن می گفت ضمن تبریک 
هفته بسیج به مردم و همه بسیجیان ایثارگر، اظهار کرد: تردیدی 
نیست که مدیریت شهری در شرایط خاص امروز، دچار کاهش 
درآمدها و افزایش هزینه ها شده است. شهردار قم با بیان این که 
این کاهش درآمدها و افزایش هزینه ها، واقعیتی آشکار است افزود: 

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: چاره ای جز کاهش 
هزینه های مدیریت شهری در شرایط فعلی نداریم که این کاهش 
نوع  هر  یا  و  ضروری  غیر  عمرانی  پروژه های  حذف  با  هزینه 
هزینه غیر ضروری دیگر محقق می شود.   حسن بختیاری در 
نشست دیروز شورای اسلامی شهر با اشاره به این که بسیاری از 
شهرداری ها تنها در قالب برنامه ریزی و انجام پروژه های عمرانی 
از  بسیاری  امروز  درد  و  گرفتاری  کرد:  اظهار  اند  شده  متوقف 

شهرداری ها این است که  همه چیز را در قالب پروژه های عمرانی

شهردار قم :

بودجه ۱۴۰۰ باید به صورت منطقی 
تدوین شود

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم:

هزینه های غیرضرورمدیریت شهری 
کاهش یابد

۴ 8

   آگهی عمومی شرکت در مزایده فروش زمین)نوبت اول(

شهرداری دستجرد 

 روابط عمومی شهرداری دستجرد

درنظر دارد نسبت به فروش 3 قطعه از زمین های خود بشرح ذیل از طریق مزایده عمومی اقدام نماید.

متقاضیان می توانند از تاریخ انتشار آگهی بمدت 10 روز همه روزه بجز ایام تعطیلی در ساعات اداری به شهرداری دستجرد مراجعه نموده و نسبت به 
تهیه اسناد مزایده اقدام نمایند. 
تلفن تماس: 02535223624

شرایط شرکت در مزایده:
1- زمین ها بصورت جدا از هم بفروش می رسد.

2- ارائه سپرده در مزایده معادل 5 درصد قیمت کارشناسی بصورت نقدی یا ضمانتنامه بانکی در وجه شهرداری دستجرد.
3- درصورتی که نفرات اول تا سوم شرکت کننده از انجام معامله خودداری نمایند،سپرده شرکت در مزایده آنان به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد 

شد.
4- قیمت پایه بر مبنای نظریه کارشناس رسمی دادگستری می باشد.

5- شهرداری در ردّ یا قبول هریک از پیشنهادات مختار می باشد.
6- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج می باشد.
7- هزینه کارشناسی زمین ها و هزینه  نشر آگهی بعهده برنده مزایده می باشد.

ولادت باسعادت امام حسن  عسکری)ع( را تبریک می گوییم

رئیس شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد

ضرورت ارائه تحلیل جامع از وضعیت مدیریت شهری
مدیرکل تامین اجتماعی استان قم خبرداد

همسان سازی حقوق۴3هزار 
بازنشسته تامین اجتماعی 

معاون سیاسی ،امنیتی واجتماعی استانداری قم تاکید کرد

ضرورت همراهی اصناف 
برای مقابله با کرونا 

8

8

۴
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وزارت کشور: همراه داشتن کارت ملی الزامی می شود

2

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم گفت: متناسب سازی 
حقوق مطابق بند ب ماده 1۲ قانون برنامه ششم توسعه 
برای تمام ۴۳ هزار و 1۴۳ پرونده مستمری بگیری تامین 

اجتماعی قم انجام و مابه التفاوت های مربوطه هم پرداخت 
شد.  علی اصغر دادخواه با بیان این که ۲ شاخص مدت زمان 

معاون سواد آموزی آموزش و پرورش استان قم گفت: با راه اندازی سامانه بانک بیمه پردازی و مبلغ بیمه پردازی عوامل تعیین کننده
اطلاعات بی سوادی، آمار کاملی از همه گروه ها و طبقات جامعه هدف سوادآموزی 
به صورت به روز و برخط در دسترس خواهد بود. محمدرضا قاسمی نیا با بیان اینکه 
برای جذب و پوشش حداکثری سوادآموزان، تمام آموزش دهندگان و معلمان و 
کارمندان دولت باید در آموختن سواد به افراد کم سواد و بی سواد مشارکت نمایند، 
گفت: آماده هستیم تا با مشارکت افراد و دستگاه های مختلف فرهنگ سوادآموزی را 
در استان و کشور ترویج کنیم. معاون سواد آموزی آموزش و پرورش استان قم با اشاره

معاون سواد آموزی آموزش و پرورش استان قم خبرداد 

طراحی بانک اطلاعات بی سوادی در قم
 

 مسئول دفتر طنز حوزه هنری قم با تأکید بر اینکه لهجه قمی از ظرفیت بالایی 
جواد  سید  نظیر  قمی  هنرمندان  پیش تر  گفت:  است،  برخوردار  طنز  حوزه  در 
رضویان و فتحعلی اویسی از این قابلیت در سطح کشوری استفاده کردند که با 
استقبال هموطنان مواجه شد. عباس احمدی در گفت وگو با »شهر بیست« با اشاره 
به نام گذاری ایام سالروز ورود حضرت معصومه)س( به قم با عنوان »روز قم«، به 
ظرفیت شعر طنز در معرفی »قم« اشاره کرد و گفت: شعر و نثر طنز ظرفیت زیادی 

در احیای آداب و رسوم محلی دارد و یادآور اصالت های گذشته شهر است.

مسئول دفتر طنز حوزه هنری قم تاکید کرد

نقش مؤثر شعر طنز در حفظ گویش قمی

۱۴

معاون فرهنگی حرم مطهرحضرت معصومه )س( تشریح کرد

ویژه برنامه های مجازی وفات بانوی کرامت

مسئول دفتر طنز حوزه هنری قم تاکید کرد

نقش مؤثر شعر طنز در حفظ گویش قمی
 مسئول دفتر طنز حوزه هنری قم با تأکید بر اینکه لهجه قمی از ظرفیت بالایی در 
حوزه طنز برخوردار است، گفت: پیش تر هنرمندان قمی نظیر سید جواد رضویان 
و فتحعلی اویسی از این قابلیت در سطح کشوری استفاده کردند که با استقبال 

هموطنان مواجه شد.
عباس احمدی در گفت وگو با »شهر بیست« با اشاره به نام گذاری ایام سالروز 
ورود حضرت معصومه)س( به قم با عنوان »روز قم«، به ظرفیت شعر طنز در معرفی 
»قم« اشاره کرد و گفت: شعر و نثر طنز ظرفیت زیادی در احیای آداب و رسوم 

محلی دارد و یادآور اصالت های گذشته شهر است.
وی تصریح کرد: در شهرهای زیادی مثل ملایر، اصفهان، آذربایجان شرقی و 
مناطق کردنشین که حضور داشتم، فرم اصلی شعر طنز پیشکسوتان و شاعران آن 

مناطق، زنده نگه داشتن آداب و رسوم آن شهر بود.
مسئول دفتر طنز حوزه هنری قم با بیان اینکه شعر طنز در حفظ لهجه ها و 
گویش ها مؤثر است، گفت: مردم به ریشه های زبانی خود علاقه مند هستند و شعر 
طنز به حفظ و تعمیق این ریشه ها کمک می کند. این طنزپرداز کشورمان با تأکید 
بر اینکه لهجه قمی از ظرفیت بالایی در زمینه طنز برخوردار است، گفت: پیش تر 
هنرمندان قمی نظیر سید جواد رضویان و فتحعلی اویسی از این قابلیت در سطح 

کشوری استفاده کردند و مردم نیز استقبال کردند.
محله های قدیمی را با زبان طنز معرفی کنیم

 احمدی همچنین با بیان اینکه نام محله های قدیمی قم نیز می تواند طنزآمیز 
باشد، گفت: سرحوض، لب چال، جوی شور، جوی کنده و امثال این ها می تواند در 
شعر طنز به طور مناسب استفاده شود و به حفظ این نام های قدیمی منجر شود. وی 
افزود: در محفل طنز قمپز تاکنون درباره محله »سیدان« یا کوه » دوبرادران« اشعاری 
سروده شده که با استقبال مخاطبان نیز مواجه شده است.   مسئول دفتر طنز حوزه 
هنری قم همچنین یکی دیگر از کارکردهای شعر طنز را نقد مشکلات شهری عنوان 
کرد و گفت: نقد فرهنگ شهروندی یکی دیگر از رسالت های شعر طنز است که 
می توان از آن بهره برد. احمدی با تأکید بر اینکه محله های قدیمی و اماکن تاریخی 
قم را می توان از طریق شعر طنز معرفی کرد، گفت: از آنجا که قم به عنوان یک شهر 
زیارتی شناخته می شود، به بخش فرهنگ بومی و محلی و آثار تاریخی و محله های 
قدیمی کمتر توجه شده است. این طنزپرداز شناخته شده همچنین به حمایت های 
شهرداری قم در برگزاری سه دوره از جشنواره طنز »سوهان روح« اشاره کرد و گفت: 
در این جشنواره به نقد فرهنگ شهروندی، معرفی ظرفیت های قم و احیای آداب و 
رسوم محلی پرداخته شد و امیدواریم باز هم شاهد حمایت سازمان فرهنگی هنری 

شهرداری قم در برگزاری این رخداد فرهنگی باشیم.

در زمان اجرای طرح محدودیت های کرونایی
ممنوعیت مرخصی مدیران دستگاه های دولتی 
معاون توسعه و مدیریت منابع استاندار قم گفت: مدیران دستگاه های دولتی در 
زمان اجرای محدودیت های کرونایی حق مرخصی یا خروج از حوزه استحفاظی 
قم را ندارند. گروسی  اظهارداشت: با آغاز اجرای طرح جامع مدیریت هوشمند 
محدودیت های کرونایی از روز شنبه اول آذر، مدیران دستگاه های دولتی حق 
مرخصی و خروج از حوزه استحفاظی قم را ندارند. وی همچنین گفت: در این 
مدت کارکنان ادارات ضروری مانند دستگاه های خدمات رسان امدادی همچون؛ 
آب، برق، گاز و نظایر آن باید به نصف کاهش یابد. وی افزود: کارکنان دستگاه هایی 
که فعالیت شان غیر ضروری به شمار می رود باید به صورت یک سوم در محل 
کار حاضر باشند. معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار قم تصریح کرد: مردم 
هرگونه فعالیت خلاف مقررات مذکور یا اهمال در خدمات رسانی را به استانداری 
قم اطلاع دهند ضمن آنکه بازرسان استانداری به صورت مستمر بر فعالیت ادارات 
نظارت می کنند. آقای گروسی از شلوغی بیش از حد بانکها در روزهای اخیر انتقاد 
کرد و گفت: در مدت اجرای دو هفته ای محدودیت های کرونایی مردم از مراجعه 
غیرضروری به بانک ها یا هر دستگاه دیگر خودداری کنند تا شیوع بیماری کرونا 

کاهش یابد .

معاون سیاسی، امنیتی واجتماعی استانداری قم با اشاره 
به اجرای طرح ملی مدیریت جامع تجمع ها و ترددها در این 
نقلیه در قم مشکل  استان گفت: در موضوع تردد وسایل 

خاصی نداریم و باید بیشتر وقت را بر روی اصناف بگذاریم و 
آنها را به مسیر اجرای این طرح هدایت کنیم. بیژن سلیمان 

پور روز دوشنبه در جلسه شورای اطلاع رسانی قم در تالار

ماجراجویی علیه برجام
سلمان«  و  نتانیاهو  »ترامپ،  مثلث  تلاش  همه 
مسدود کردن راه های بازگشت به برجام است. آنان 
در تلاشند تا آخرین لگد خود را برامکان بازگشت به 

برجام در صورت استقرار دولت »جوبایدن« بزنند.
این لگدپرانی می تواند تا خطر بروز یک درگیری نظامی در منطقه بینجامد. از این 
سه ماجراجو احتمال هر اقدامی ممکن است. سفر »مایک پمپئو« وزیرامورخارجه 
دولت مستعجل »دونالدترامپ« و »الیوث ابرامز« نماینده ویژه دولت آمریکا در امور 
ایران و ونزوئلا به اسرائیل و برخی کشورهای خلیج فارس،استقرار بمب افکن های 
بی 52 در امارات عربی متحده و دیدار »بنیامین نتانیاهو« به همراه »یوسی کوهن« 
رئیس سازمان موساد با »بن سلمان« ولیعهد عربستان در ساحل خلیج »نیوم« 
باشد  تنها همان چیزی  نمی تواند  ترامپ،  پایانی دولت  آخرین هفته های  در 
که که در اخبار رسمی گفته می شود. بالابردن تنش در منطقه و تخریب همه 
احتمالات مربوط به توافق برسر بازگشت به برجام از سوی دولت بایدن ونیز اقدام 
ایران به عقب نشستن از گام های پنج گانه اعتراضی خود در تعهداتش به برجام، 
اصلی ترین هدف راهبردی است که اکنون به شکل فعال در دستور کار مشترک 
واشنگتن، تل آویو و ریاض قرار دارد. در این ماجراجویی، تیم ترامپ علاوه بر اهداف 
داخلی که مربوط به نتیجه گیری از انتخابات سوم نوامبر در ایالات متحده است، 
می کوشد به کمک متحدان منطقه ای خود وضعی برگشت ناپذیر را در منطقه 

خلیج فارس و به تبع آن خاورمیانه ایجاد کند.
به گسترش  از گزارش های مربوط  پر  اخیر  اسرائیلی در روزهای  رسانه های 
هماهنگی دولت های نتانیاهو و ترامپ با حمایت برخی دولت های عرب جنوب 
خلیج فارس برای تشدید فشار و ایجاد »واقعیات میدانی تازه« علیه ایران در منطقه 
تا پیش از آغاز به کار دولت بایدن است. شبکه 13 تلویزیون اسرائیل گزارش داده 
که تل آویو و واشنگتن برای یک رشته »عملیات پنهانی« علیه ایران در هفته های 
باقی مانده از دولت ترامپ برنامه ریزی کرده اند. بازتاب عجله اسرائیلی ها در به 
هم زدن برخی معادلات احتمالاتی تنظیم شده از پیش را می توان در اظهارات 

»عاموس هوخشتاین« دریافت.
مشاور پیشین بایدن و مقام ارشد وزارت امور خارجه دولت »باراک اوباما« به 
شبکه 12 تلویزیون اسرائیل گفته است: بازگشت آمریکا به برجام در اولویت های 
بایدن است و این امر »زمان کوتاهی« پس از استقرار تیم او در کاخ سفید رخ 
می دهد. رسانه های اسرائیل همچنین از تشکیل تیمی خبر داده اند که وظیفه 
آن »طراحی راهبردی« برای آگاه بودن مقام های اسرائیلی از جزئیات برنامه های 
دولت بایدن درباره ایران است. این تیم به ابتکار ژنرال »گابی اشکنازی« وزیر امور 

خارجه اسرائیل تشکیل شده است.
کمیسیون  نشست  در  همچنین  اشکنازی  که  داده اند  گزارش  رسانه ها   
اسرائیل  گفته است؛  اسرائیل  مجلس  ملی  امنیت  و  خارجی  سیاست 
منجر  که  کند  تکرار  اوباما  دولت  قبال  در  را  گذشته  اشتباهات  نمی خواهد 
به دستیابی آمریکا و ایران به برجام شد. طرفه اینکه رسانه های غربی پیش 
از این با استناد به مقام های اطلاعاتی اسرائیلی گزارش داده بودند؛ تل آویو 
می کوشید تا پیش از انتخابات ریاست جمهوری آمریکا در 13 آبان امسال، 
اقداماتی انجام دهد که به تحریک عامدانه ایران منجر شده و کار را به یک 

»جنگ محدود« بکشاند.
با  بن سلمان  دیدار  به  مربوط  اخبار  انتشار  قبول  در  ریاض  دولت  گستاخی 
نخست وزیر و رئیس موساد در خاک عربستان، اقدامی تحریک آمیز است که در 
نوع خود می تواند بسترساز هرگونه اقدام ماجراجویانه احتمالی باشد که مثلث 
»ترامپ، نتانیاهو و سلمان« در پی انجام آن در هفته های پیش رو است. اگرچه 
مخالفت با برجام، نمادی از مخالفت با عادی شدن روابط ایران با جامعه جهانی 
تا  را  پیامدهای ماجراجویی های احتمالی است که  منطقه  اما مهم تر،  است 
مدت های مدید دچار بی ثباتی خواهد کرد. کنترل دامنه بحران و محدود کردن 
بازیگران داوطلب احتمالی آینده در این معرکه از دیگر مشکلات پیچیده ای 
خواهد بود که نه تنها دامن ساکنان منطقه را می گیرد بلکه کنترل آن را از سوی 

هرقدرت بزرگ نیز در کوتاه مدت ناممکن می کند.
جامعه جهانی مسئولیتی بزرگ به عهده دارد تا مانع هرآن چیزی شود که مثلث 

ماجراجو در پی وقوع آن است.

جلال خوش چهره*

شناسه آگهی  :1050818 
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رئیس قوه قضاییه با بیان این که در این شرایط کشور نیازمند انسجام و همدلی 
و هماهنگی است، به مسئولان وزارت بهداشت توصیه کرد که درگیر حاشیه ها 
نشوند و در یک کار جمعی همه ظرفیت های علمی و پژوهشی و امکانات و نیروی 

انسانی کارآمد این مجموعه را در جهت تأمین امنیت جانی مردم به کار گیرند.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی در جلسه دیروز شورای عالی قوه قضاییه که در 
اجرای مصوبه ستاد ملی مبارزه با کرونا برای رعایت پروتکل های بهداشتی در دو 
سالن جداگانه از طریق ویدئو کنفرانس برگزار شد، با گرامیداشت هفته بسیج و یاد 
و خاطره شهدای بسیجی افزود: مادامی که بسیج باشد و روحیه بسیجی بر کشور 

حاکم باشد، دشمن به این کشور طمع نخواهد کرد.
رئیس قوه قضاییه از ایمان، اخلاص، صداقت، بصیرت، مردمداری، دشمن 
شناسی و دشمن ستیزی و تلاش برای تحقق شعار »ما می توانیم« به عنوان 
شاخصه های فرهنگ بسیج یاد کرد و گفت: امروز کادر درمان و پرستاری ما با 

روحیه بسیجی به مبارزه با ویروس منحوس کرونا و یاری مردم برخاسته اند.
رئیسی با بیان این که در این شرایط کشور نیازمند انسجام و همدلی و هماهنگی 
است، به مسئولان وزارت بهداشت توصیه کرد که درگیر حاشیه ها نشوند و در یک 
کار جمعی همه ظرفیت های علمی و پژوهشی و امکانات و نیروی انسانی کارآمد 

این مجموعه را در جهت تأمین امنیت جانی مردم به کار گیرند.
حقوقدانان بسیجی اطلاعات حقوقی مردم را بالا ببرند

رئیس قوه قضاییه توجه به فرهنگ بسیج را برای پیشبرد مأموریت های دستگاه 
نیروهای  از  استفاده  و  روحیه بسیجی  اظهار داشت:  و  دانست  قضا ضروری 
قدرتمند، متدین و انقلابی می تواند ما را در پیشگیری و کشف جرم و همچنین 
آسیب شناسی و آسیب زدایی و حل اختلافات و اصلاح مجرمین یاری دهد و 
مشکلات مان را بکاهد. رئیسی افزود: بسیج به عنوان سازمانی کارآمد، از مهمترین 
ظرفیت های مردمی است که قانون زمینه همکاری آن با دستگاه قضایی را فراهم 
کرده و بسیج حقوقدانان به عنوان یکی از ارکان این مجموعه، می تواند با آموزش 
همگانی و افزایش اطلاعات حقوقی مردم به دستگاه قضایی در انجام مأموریت 

هایش کمک کند.
قطعنامه ابزار سیاسی نظام سلطه علیه کشورهای مستقل است

وی خاطر نشان کرد: روحیه بسیجی در هر بخشی حاکم باشد، آن بخش کارآمد 
و موفق خواهد شد و با فرهنگ بسیج می توانیم بر همه مشکلات و توطئه ها و 
فتنه ها و نقشه های دشمنان فائق آییم. رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از 
سخنانش با اشاره به قطعنامه ضد ایرانی حقوق بشر سازمان ملل که با هدایت 
کانادا و حمایت رژیم صهیونیستی و آمریکا و برخی کشورهای اروپایی صادر شده 
است، اظهار داشت: امروز بر همگان ثابت شده غربی ها از قطعنامه ها به عنوان 

ابزاری سیاسی علیه کشورهای مستقل استفاده می کنند.
اکثریت کشورها موافق قطعنامه ضد ایرانی نیستند 

رئیسی بر همین اساس متذکر شد: این که اکثریت کشورها از میان 1۹3 کشور 
موافق این قطعنامه به اصطلاح حقوق بشری نبودند، نشانگر رو شدن دست 
طراحان این قطعنامه برای آنهاست و کشورها متوجه شده اند که حقوق بشر 

دستخوش سیاست زدگی جدی شده است.
قربانی مبارزه با مواد مخدریم اما به جای تقدیر 

علیه ما قطعنامه می دهند
رئیس قوه قضاییه با اشاره به برخورد دوگانه غربی ها با عملکرد جمهوری 
اسلامی ایران در مبارزه با قاچاق مواد مخدر، گفت: سازمان ملل از سویی از 
عملکرد ایران در مبارزه با مواد مخدر تقدیر می کند و می گوید صداقت شما در این 
زمینه بیشتر از دیگر کشورهاست و در این راه خسارت های مالی و جانی زیادی 

متحمل شدید اما از سوی دیگر علیه ما قطعنامه می دهند.
رئیسی با بیان این که اگر ایران راه ترانزیت مواد مخدر را باز بگذارد، تمام اروپا 
و آمریکا را مواد مخدر فرا می گیرد، افزود: جوانان ما با ازخودگذشتگی در برابر 
قاچاق مواد مخدر و باندهای قاچاق می ایستند و ما قربانی این مسأله هستیم و 

این که به جای تقدیر علیه ما قطعنامه می دهند، پدیده عجیبی است.
باید علیه کانادا قطعنامه بدهند که هم ناقض

 حقوق بشر و هم پناهگاه تبهکاران است
رئیس قوه قضاییه با اشاره به آشفتگی وضعیت اجتماعی آمریکا افزود: امروز به 
خاطر آزادی سلاح گرم در آمریکا هزاران نفر به خاک و خون کشیده می شوند و 
فضای آنجا ناامن است اما کسی برای این مسأله و بسیاری از کارهای ضد حقوق 
بشری در آمریکا و اروپا قطعنامه صادر نمی کند. رئیسی ادامه داد: کانادا به عنوان 
بانی قطعنامه ضد ایرانی از بزرگ ترین ناقضان حقوق انسان است که هم حقوق 
مردم خودش را تضییع می کند و هم به پناهگاهی برای مفسدان و تبهکاران 

تبدیل شده است و باید علیه آن قطعنامه بدهند.
به معنای واقعی کلمه به رعایت حقوق انسان پایبندیم

رئیس دستگاه قضا این نکته را هم متذکر شد که جمهوری اسلامی ایران بر 
اساس مبانی و آموزه های دینی و تأکیدات امامین انقلاب اسلامی و اصول قانون 
اساسی به کرامت و حقوق انسان اعتقاد دارد و به معنای واقعی کلمه به رعایت 
حقوق بشر پایبند است. رئیسی در بخش دیگری از سخنانش با تقدیر از همکاران 
دستگاه قضا در رعایت اصول بهداشتی در مواجهه با کرونا خاطر نشان کرد: همه 
بخش های قضایی و اداری قوه قضاییه ضمن حفظ سلامت همکاران و ارباب 
رجوع، باید از همه ظرفیت ها استفاده کنند تا روند دادرسی و رسیدگی به کار 
مردم دچار وقفه یا اختلال نشود. رئیس دستگاه قضا همچنین با تقدیر از خدمات 
محمدباقر ذوالقدر معاون سابق راهبردی قوه قضاییه، ابراز امیدواری کرد با تلاش 
صاحبکار معاون راهبردی جدید و همکاری با مرکز فنّاوری قوه قضاییه، روند 
حرکت به سوی قوه قضاییه هوشمند با سرعت بیشتری پیگیری شود.  رئیسی 
استفاده از فنّاوری های نوین و هوشمندسازی دستگاه قضا را از ضرورت های 
دوره تحول قضایی عنوان کرد و آن را گامی بلند در جهت تسهیل دسترسی مردم 

به دادرسی الکترونیک و تحقق عدالت قضایی دانست.

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح:

 ناوشکن تمام ایرانی دنا در آینده نزدیک 
رونمایی می شود

 وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح از رونمایی و تحویل ناوشکن تمام ایرانی دنا در 
آینده نزدیک به نیروی دریایی ارتش خبر داد و گفت: این ناوشکن به لحاظ امکانات و 

تجهیزات و عملکرد، متفاوت از ناوشکن های هم نسل خود است. 
امیر سرتیپ حاتمی در مراسم بزرگداشت هفته بسیج که به صورت ویدئو کنفرانس و 
ارتباط تصویری با حدود ۸0 مرکز وزارت دفاع در سراسر کشور برگزار شد، گفت: ما پیرو 
فرماندهی هستیم که در مناسبت های مختلف از جمله عزاداری سید و سالار شهیدان 
حضرت ابا عبدالحسین)ع(، ضمن بکارگیری تمامی اصول بهداشتی و رعایت  پروتکل 

ها، برنامه های خود را بصورت دقیق پیش می بردند.
وی با درود به ارواح طیبه شهدا، امام شهدا و بسیجیان شهیدی که در سنگرهای 
مختلف جمهوری اسلامی از دفاع مقدس تا امداد رسانی و خدمات رسانی به آحاد 
جامعه نقش آفرینی کرده اند، گفت: تشکیل بسیج مستضعفین یک ابتکار بی بدیل 
از جانب امام راحل عظیم الشأن بود که مبتنی بر اندیشه انقلاب و اسلام شکل گرفت.

وزیر دفاع ادامه داد: امام )ره(  زمانی دستور بسیج مستضعفین را صادر کرد که 
ماجرای لانه جاسوسی در سیزدهم آبان ماه سال 135۸ رخ داد و پس از آن بود که 
امام عظیم الشان در پنجم آذر سال 135۸ با دستور تشکیل بسیج مستضعفین یک 
قدرت نمایی بزرگ را در مقابل آمریکایی ها طراحی کردند و با دستور تشکیل بسیج 
عملًا تهدیدات آمریکایی ها را به فرصت تبدیل کرد به گونه ای که شیطان بزرگ آمریکا با 

این تصمیم تاریخی  به قدرت نرم جمهوری اسلامی ایران پی برد.
آوردگاه های  تمامی  در  بسیج   آفرینی های گسترده  نقش  بیان  با  امیر حاتمی 
جمهوری اسلامی با اشاره به تعریف فرمانده معظم کل قوا از بسیج و بسیجی گفت: 
بسیج صرفاً عضویت در سازمانی با این عنوان نیست؛ و هر یک از آحاد جامعه چنانچه 
با احساس مسئولیت و ایمان راسخ اقدامی را در راستای ارزشهای اسلام و انقلاب انجام 
دهند بسیجی هستند و به معنای واقعی کلمه بسیج یعنی آمادگی و حضور در سنگری 

که اسلام و قرآن به آن نیاز دارد.
وی با بیان اینکه پس از گذشت 4 دهه از پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی، شجره 
طیبه بسیج به درخت تنومندی تبدیل شده است، گفت: امروز در عرصه های مختلف 
مجاهدت، ایثار، از خود گذشتگی، امداد رسانی به محرومان، کمک به حوزه درمان و 
مقابله با ویروس کرونا شاهد اقدامات بسیج هستیم و ثمره  این تفکر و اندیشه مقدس 

روز به روز پربارتر خواهد شد.
وزیر دفاع با بیان اینکه در حوزه دفاع با سختترین و خصمانه ترین تحریم ها علیه 
کارآمدترین  و  موثرترین  دوران،  همین  در  گفت:  بودیم  مواجه  اسلامی  جمهوری 
تجهیزات دفاعی را طراحی، تولید و تحویل نیروهای مسلح دادیم و این دستاوردها 
یادآور فرمایش نورانی امام راحل است که می فرماید اگر تفکر بسیجی در کشور طنین 

انداز شود دشمن نخواهد توانست به اهداف شوم خود دست یابد.
وی با بیان اینکه وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح یک وزارتخانه انقلابی با  
تفکرات و اندیشه های ناب بسیجی است، افزود: این سازمان با تمام توان به پیشرفت 
و تعالی خود ادامه می دهد و بی شک این پیشرفتهای خیره کننده در چند دهه اخیر 
مرهون این تفکر و نگرش انقلابی است و با همین جهت گیری در آینده نزدیک ناوشکن 
تمام ایرانی دنا را که به لحاظ امکانات و تجهیزات و عملکرد متفاوت از ناوشکنهای هم 

نسل خود است؛ تحویل نیروی دریایی ارتش خواهیم داد.

محسن رهامی :

 مسئولان در اجرای قرنطینه
 جدیت داشته باشند

یک فعال سیاسی تاکید کرد که اگر مسئولان در اجرای تصمیمات خود درباره 
قرنطینه جدید داشته باشند، مردم هم همراهی خواهند کرد. 

محسن رهامی با بیان اینکه کرونا یک مشکل جهانی است و باید برای درمان آن از 
تجربیات سایر کشورها استفاده کرد، افزود: قرنطینه یکی از بهترین روش های موفقی 
بوده است که سایر کشورها استفاده کرده اند. هرجا قرنطینه به صورت جدی اجرا شده 

است، آمار بستری ها و تلفات هم کاهش یافته است.
وی ادامه داد: جدیت مسئولان در اجرای قرنطینه در کشور بسیار اهمیت دارد. مردم 
می بینند که آیا خود مسئولان در اجرای تصمیمات خود جدی هستند یا نه. مردم اگر 
جدیت مسئولان را ببینند، همراهی بیشتری می کنند. اگر جریمه ای در نظر گرفته 
شده است، حتما اجرایی شود. در مناطقی از کشور که کنترل های جدی انجام شده 

است، آمار بیماری کاهش یافته است.
رهامی تامین معیشت افراد روزمزد و طبقات پایین جامعه را یکی از الزامات اجرای 
قرنطینه دانست و گفت: قرنطینه شاید تاثیری بر حقوق کارمندان نداشته باشد اما بر 
تامین معیشت کارگران و افراد روزمزد تاثیر زیادی دارد، بنابراین تامین معیشت این افراد 
اهمیت زیادی دارد. گاهی این افراد متوجه خطر می شوند ولی اگر در منزل بمانند، 
هزینه های آن روز زندگی خود را نمی توانند تامین کنند، بنابراین مجبور می شوند که 

از منزل خارج شوند. 
باید سایر نهادها مثل نیروی انتظامی، مقامات قضایی، صداوسیما و ائمه جمعه پشت 
تصمیمات این ستاد  قرار بگیرند تا این تصمیمات به دقت اجرایی شود. از سویی مردم 
هم باید به سلامتی خود اهمیت دهند زیرا اگر مردم همراهی لازم را نداشته باشند، 

جریمه هم نمی تواند نقش بازدارنده داشته باشد. مردم 
باید متوجه خطر شده و درک کنند که قرنطینه به نفع سلامت خود آنها است.

وی با اشاره به مسأله تکلیف شرعی مردم در مقابله با بیماری کرونا، خاطرنشان کرد:  
عقلا و شرعا حفظ نفس واجب بوده و به خطر انداختن نفس انسانی، چه سلامتی و 

نفس خود شخص باشد و چه بستگان و اشخاص دیگر، عقلا و شرعا حرام است.

 سخنگوی وزارت بهداشت :

کرونا جان ۴۵۳ نفر دیگر را 
در ایران گرفت

 سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: با فوت 453 بیمار دیگر 
از مبتلایان قطعی به کرونا در 24 ساعت گذشته، شمار جانباختگان قطعی بیماری 
کووید1۹ در کشور به 45 هزار و 255 نفر رسید و 27 استان همچنان در وضعیت قرمز 

کرونا هستند. 
سیما سادات لاری روز دوشنبه با اعلام آخرین آمار مبتلایان و جانباختگان کرونا در 
ایران افزود: در 24 ساعت گذشته تا ظهر امروز )سوم آذر 13۹۹( بر اساس معیارهای 
قطعی تشخیصی، 12 هزار و 460 بیمار جدید مبتلا به کووید1۹ در کشور شناسایی 
شد و دو هزار و 744 نفر بستری شدند. با این حساب، مجموع بیماران کووید1۹ در 

کشور به ۸66 هزار و ۸21 نفر رسید.
سخنگوی وزارت بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون 610 هزار و 406 نفر از بیماران، 
بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین 5۸12 نفر از بیماران مبتلا به 
کووید1۹ در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند و تاکنون پنج میلیون و 

۸2۸ هزار و 307 آزمایش تشخیص کووید1۹ در کشور انجام شده است.
لاری گفت: استانهای تهران، اصفهان، قم، آذربایجان شرقی، خراسان جنوبی، 
سمنان، قزوین، لرستان، اردبیل، خوزستان، کرمانشاه، کهگیلویه و بویراحمد، گیلان، 

بود.

وزیر بهداشت تشریح کرد

جزئیات تهیه و تامین واکسن کرونا 
وزیر بهداشت گفت: تامین واکسن کرونا را از سه مسیر دنبال می کنیم که خرید 17 
میلیون دز از مراجع مورد تایید در خارج و همچنین تولید واکسن کرونا در داخل از جمله 

آنهاست و بزودی دو شرکت ایرانی کار آزمایش انسانی واکسن را آغاز می کنند.
سعید نمکی پس از جلسه کمیته واکسن در جمع خبرنگاران ، افزود: در کمیته 

واکسن به کمک محققان داخلی که حضور دارند موضوع واکسن را دنبال کردیم.
 وزیر بهداشت با بیان اینکه از سه مسیر تهیه و تامین واکسن را دنبال می کنیم ، افزود: 
اول بحث خرید واکسن از منابعی است که از طرف سازمان بهداشت جهانی تایید شده 

اند که 17 میلیون دز از چهار منبع خریداری خواهیم کرد.
 دکتر نمکی افزود: حالت دوم بحث قرارداد مشترک با سایر کشورهاست که در این 
مسیر با دو الی سه کشور به نتایج خوبی رسیده ایم و سومین حالت، موضوع تولید 
واکسن کرونا در داخل کشور است که بزودی برای دو مورد از شرکت های تحقیقاتی ، 

اجازه آزمایش مرحله انسانی برای آن ها صادر خواهد شد. 

شکست ترامپ
 پیروزی احترام

آید که رییس  به ندرت بیش می  آمریکا  تاریخ  در 
جمهوری دو دوره را پشت سر نگذارد. حوادث تاریخی 

مثل جنگ ویتنام، انقلاب ایران و حمله صدام حسین به کویت و عربستان، تا آن 
حد تاثیرگذاری داشت که سبب شود امثال جرالد فورد، جیمی کارتر و جورج بوش 
بدر، نتوانند برای دومین بار به عنوان رییس جمهور آمریکا برگزیده شوند. امّا تا آنجا 
که شواهد نشان می دهد، در دوره چهارساله ریاست جمهوری دونالد ترامپ از این 

سنخ حوادث روی نداد.
معظلاتی مانند کرونا و نظیر آن نیز به آن حد تاثیرگذاری نداشت که سبب سقوط 
یک رییس جمهور شود. ضمن این که البته دونالد ترامپ کمابیش به وعده های 
انتخاباتی خود در چهارسال قبل عمل کرده بود و از روی منطق می بایست مردم 
آمریکا از عملکرد او رضایت نسبی داشته باشند. با این حال آنچه سبب شکست 
فرد مغرور و لجوج و خودرایی مانند دونالد ترامپ شد نه عملکرد خاص و بی 
نظیر رقیب او جو بایدن و نه سناریوهای حزب دمکرات و یا دخالت سیستم های 
جاسوسی دیگر کشورهای بزرگ بود. مسئله به نوع رفتار و شیوه خاص رفتاری خود 

او باز می گشت.
آن جا که دیگر جایی برای ترس و مصلحت اندیشی نباشد، فرد می تواند نفرت 
خود را بروز دهد و از فردی که در طی سال ها احترام را از او سلب کرده کینه جویی 
کند. آرای مردم آمریکا قاطع تر از آن بود که در و دیوار زدن ها و شکوه و شکایت 
های دونالد ترامب بتواند گردی بر ان بنشاند. بی تردید او سعی خواهد کرد به 
هرشکل ممکن خود را مظلوم و قربانی دسیسه و بازنده تقلب انتخاباتی بداند اما 
واقعیت به قدری دقیق و خدشه نابذیر است که بعید است های و هوی رسانه ای 
آقای ترامب و تیم همراه او در آن تاثیری بگذارد. مسئله اصلی به نفرت مردم آمریکا 
از شخص ترامپ بازمی گردد. نفرتی که در رفتار و کردار خاص این فرد وجود دارد. 
این رفتار و کردار که در ظاهر به شکل قداره بندی و عربده کشی و وقاحت و بی 
ادبی، نمود بیدا می کند در باطن تاثیر واحدی بر مخاطب خواهد گذاشت. تاثیری 
که تقریبا هیچ انسانی در روی کره زمین نمی تواند در برابر آن بی تفاوت باشد. 

حتک حرمت و بی احترامی. از این نظر شعر رابرت فراست گویایی کامل دارد.
در این تردیدی نیست که بشر بخش عمده ای از زندگی خود را زیر سلطه زورگوها 
و تندخوها گذرانده است. شاید برخی از این افراد خدماتی هم کرده باشند که 
گهگاه سخنی از آن به میان می آید. منتها سرشت انسانی به شکلی است که هیچ 
چیز را بالاتر از احترام قرار نمی دهد. آنچه قلدرها و قداره بندها بر انسان ها تحمیل 

کرده اند، حس برده صفتی و نوکر مابی بوده است.
آنچه با ذات انسانی مغایر است. هیچ انسانی در جهان نمی خواهد برده و نوکر 
باشد. ذات انسان نیازمند احترام و تکریم است و نوکر و برده فاقد این نیاز ذاتی 
هستند. بی تردید همانند هزاران هزار کارمند و کارگر شرکت های عظیم دونالد 
ترامپ، پای مصلحت اندیشی و حفظ منافع که برسد سکوت و بردباری می کنند 
اما این هردو با تلخی کامل همراه است. اگر ادامه یابد به کینه بدل می شود و کینه 
فرد را به تلافی وامی دارد. تنها منتظر فرصتی است که دست به تلافی بزند و حرص 
خود را خالی کند. به نظر می رسد دونالد ترامپ خرد جمعی را بیش از آن که باید 
دست کم گرفته باشد. به زعم وی تحقق وعده های انتخاباتی می توانست توجیه 

گر رفتار سخیف و لات مابانه او باشد.
ابایی نداشت که توهین کند، به مخالفان خود برچسب بزند و از بکاربردن الفاظ 
رکیک و قبیح خودداری ننماید. در اولین مناظره انتخاباتی خود با بایدن که شاید 
نقطه آغاز سقوط واقعی او بود نیز همین رویه را به کار برد و البته خرد جمعی این 
همه را دید و بر مبنای اولویت های انسانی خود تصمیم گیری کرد. باراک اوباما در 
برخورد با موافقان و مخالفان خود رویه ای بر عکس دونالد ترامب داشت. در ادبیات 
او از بی حرمتی و هتاکی خبری نبود و در مقابل همواره می کوشید با استدلال و 
منطق و رعایت متانت کلامی برخورد کند. بایدن نیز در مصاف با عربده کشی و 
هتاکی ترامب همین رویه را در بیش گرفت. حال انتخاب با مردم آمریکا بود. آن 
ها هم انتخاب خود را کردند. احترام و ادب را در اولویت قرار دادند و خدمات انکار 

نابذیر دونالد ترامپ را به سطوح پایین تر تنزل دادند
به هرحال انتخابات آمریکا و سقوط دونالد ترامپ، می تواند درس بزرگی برای 
کل جامعه جهانی باشد. نمی توان با خوار و خفیف کردن مردم، بر ایشان رهبری 
کرد. نمی توان با توهین و زورگویی و قداره بندی، خدمت رسانی خود را توجیه 
نمود. بی تردید انسان ها گرسنه نان هستند و شاید در مواردی بیش از حد لازم 
اما اگر هم بتوانند در برابر نبود نان دوام بیاورند در برابر نبود احترام قادر به بردباری 
نیستند. شاید تنها نفرت را از زبان ها به قلب ها منتقل کنند و در انتظار فرصت 
مناسب بنشینند تا زهر خود را بریزند. آنچه در طول تاریخ زیاد روی داده است. 

شاید هم بسیار زیاد.

معاون فرهنگی حرم حضرت معصومه )س( تشریح کرد

ویژه برنامه های مجازی 
وفات بانوی کرامت  

معاون فرهنگی حرم حضرت فاطمه معصومه )س( گفت: همه ویژه برنامه هاي 
آستان مقدس حضرت معصومه )س( در ایام رحلت جانگداز ایشان به صورت 

رسانه اي و مجازي برگزار مي شود.
حجت الاسلام والمسلمین احمدی در گفتگویی با اشاره به مجازی برگزار شدن 
ویژه برنامه های وفات حضرت فاطمه معصومه )س( گفت: برنامه های متعددی 
برای ایام رحلت حضرت پیش بینی شده که از چهارشنبه با تعویض پرچم گنبد 

ملکوتی ایشان آغاز می شود.
معاون فرهنگی آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه )س( با اشاره به این که 
تعویض پرچم گنبد حرم حضرت معصومه ساعت 16 به طور زنده از شبکه های 
نور، افق، و قرآن پخش میشود افزود: ویژه برنامه رحلت حضرت نیز چهارشنبه بعد 
از نماز مغرب و عشاء تا ساعت 1۹ برگزار میشود که علاقه مندان میتوانند از طریق 

همین شبکه ها از آن ها استفاده کنند.
وی ادامه داد : برنامه های استغاثه، کریمه، محفل انس با قرآن و به تو از دور سلام 
از جمله برنامه های حرم حضرت معصومه )س( در شب رحلت ایشان )چهارشنبه( 

است که از شبکه های استانی و سراسری به صورت مستقیم پخش میشود.
احمدی از برپایی مراسم مجازی عزاداری در روز رحلت حضرت فاطمه معصومه 
و  مدیحه سرایی، شعرخوانی  از جمله  متعددی  برنامه های  و گفت:  داد  خبر 
سخنرانی مذهبی در مدح حضرت معصومه )س( و خاندان عصمت و طهارت 
در این روز برگزار می شود. وی گفت: ویژه برنامه معصومانه ویژه دخترخانم ها 
پنجشنبه ساعت 12:15 از شبکه 2 سیما پخش میشود که در آن مسائلی برگرفته 

از زندگی حضرت معصومه )س( ویژه دختران مطرح خواهد شد.
وی همچنین از برنامه عزاداری ویژه آذری زبان ها خبر داد وگفت: این ویژه برنامه 
از ساعت 15:30 تا 17 به زبان آذری اجرا و از طریق شبکه استان های آذری زبان 

پخش میشود.
به گفته معاون فرهنگی حرم حضرت معصومه )س( آئین معنوی شمع گردانی 

خادمین نیز امسال برپا خواهد شد.
حجت الاسلام احمدی گفت: این برنامه هم به صورت زنده برای علاقه مندان از 

شبکه های نور و قرآن از ساعت 17:30 تا 1۹ پخش میشود.
معاون فرهنگی حرم حضرت معصومه )س( با اشاره به اینکه دعای ندبه این 
هفته نیز از حرم ساعت 6 صبح جمعه از شبکه یک پخش میشود افزود: در بخش 
بین الملل نیز سی برنامه و پادکست به زبان های مختلف تهیه و در فضای مجازی 

منتشر شده است.
حجت الاسلام احمدی با اشاره به ضرورت برپایی این آئین ها به صورت مجازی 
گفت: باتوجه به شیوع گسترده کرونا و لزوم رعایت بیشتر شیوه نامه های بهداشتی 
تمامی برنامه های آستان مقدس حضرت معصومه )س( در رحلت شهادت گونه 

ایشان به صورت مجازی و رسانه ای برگزار می شود.
گفتنی است امکان زیارت مجازی حرم بانوی کرامت نیز در این ایام فراهم شده 
 AMFM.IR/ LIVE  و تصاویر زنده حرم به صورت 24 ساعته از طریق تارنمای

پخش میشود و علاقه مندان میتوانند از آن استفاده کنند.

اخبار

رئیس سازمان بسیج حقوقدانان گفت: هزار زندانی 
این  و  آزاد می شوند  جرایم غیرعمد در هفته بسیج 
طرح در سالروز شهادت حاج قاسم سلیمانی، میلاد 
تا  دارد  ادامه  متقیان   مولای  و  زهرا)س(  حضرت 
زندانیان جرایم غیرعمد با برنامه ریزی مدون و موثر به 
آغوش گرم خانواده بازگردند.  سرهنگ سهراب انبارکی 
ضمن گرامیداشت هفته بسیج افزود: آزادی زندانیان 
جرایم غیرعمد چهارم آذر ماه که در هفته بسیج به 
انجام  دارد،  اختصاص  حقوقدانان  بسیج  سازمان 
می شود. وی ادامه داد: در این ایام با توجه به شرایط 
سخت کرونا و مشکلات خانواده های زندانیان جرایم 
غیرعمد، سازمان بسیج حقوقدانان یک ابتکار عمل به 
خرج داد و به سمت آزادسازی زندانیان جرایم غیرعمد 
رفتیم. نیارکی اظهار داشت: مشاوره و وکالت رایگان 
برای زندانیان و معسران در بند، اهدای کمک های 
های  کانون  احیای  مومنانه،  و  معیشتی  حمایتی، 
صلح و سازش در زندان ها و حضور هنرمندان و افراد 

مشهور در حوزه های مختلف هنری و ورزشی از جمله 
اقداماتی است که برای آزادی زندانیان جرایم غیر عمد 
انجام شده است. رئیس سازمان بسیج حقوقدانان 
و  زندانها  سازمان  رئیس  با  جلساتی  کرد:  اضافه 
اقدامات تامینی و تربیتی کشور  و مدیران کل زندانها 
در استانها داشتیم و تفاهم نامه ای را به مرحله امضا 
رساندیم و بنا شد با استفاده از ظرفیت عظیم مجموعه 
بسیج حقوقدانان و با کمک بسیج سایر اقشار از جمله 
بسیج هنرمندان، ورزشکاران، طلاب و اصناف، این 
اقدام خداپسندانه انجام شود. همچنین به بقیه بسیج 
اصناف اعلام کردیم و از ظرفیت های سازمان های 

مردم نهاد و افراد بانفوذ کمک گرفتیم.
طرح هر مسجد یک حقوقدان مجازی دنبال 

می  شود
وی درباره اقدامات بسیج حقوقدانان در سطح بین 
المللی گفت: بیش از پنج هزار حقوقدان در نامه ای 
به حقوقدانان فرانسوی، توهین نشریه شارلی عبدو به 

نبی مکرم اسلام و حمایت های ابلیس پاریس امانوئل 
مکرون را تقبیح و محکوم کردند. همچنین بیش از 
پنجاه همایش استانی با حضور نیروهای انقلابی از 
کشورهای جهان اسلام در محکومیت عادی سازی 
روابط رژیم اشغالگر قدس با کشورهای مرتجع عرب 
به همت بسیج حقوقدانان برگزار شد. رئیس سازمان 
یک  مسجد  »هر  طرح  درباره  حقوقدانان  بسیج 
حقوقدان« گفت: با توجه به شرایط کرونا این طرح به 
صورت مجازی دنبال می شود و تقریبا در همه مساجد 
کشور که در جوار پایگاه های مقاومت هستند، این 
طرح اجرا شده است. انبارکی اظهار داشت: در هر 
کانون و پایگاه مقاومت بسیج بنا داریم یک حقوقدان 
پایه یک، دو و سه سازماندهی کنیم؛ اکنون بخش 
عمده این طرح انجام شده و قرار است همه مساجد 
کشور را پوشش دهیم چنانکه تا سال گذشته حدود 
نهضت  ارتقای  راستای  در  کشور  مساجد  از  نیمی 

آگاه سازی تحت پوشش قرار گرفته است.

رئیس سازمان بسیج حقوقدانان:

هزار زندانی جرایم غیرعمد در هفته بسیج آزاد می شوند

شادمان شکروی*

رئیس قوه قضاییه :

وزارت بهداشت گرفتار حاشیه سازی ها نشود

 ستاد کل نیروهای مسلح با صدور بیانیه ای آورده است: امروز بسیج فراتر از یک 
نیروی دفاعی برای مقابله با تهدیدهای سخت، با معرفی قابلیت ها و توانمندی های 

همه جانبه و چندمنظوره و … محسوب می شود.
بهستاد کل نیروهای مسلح با صدور بیانیه ای ضمن گرامیداشت هفته بسیج، 
آورده است: حافظه تاریخی انقلاب اسلامی گواه آن است که فرمان تأسیس بسیج 
مستضعفین در پنجم آذر سال 135۸ توسط رهبر حکیم و دوراندیش انقلاب اسلامی، 
در شرایطی که استکبار جهانی تمامی ظرفیت های خود را برای نابودی نظام نوپا و 
نهضت اسلامی به کار گرفته بود، از بی نظیرترین و بی بدیل ترین پدیده ها بود که گذر 
زمان و رویارویی پیروزمندانه و سرافرازانه کشور در عرصه مقابله با تهدیدها و بحران های 
فراروی نظام و میهن اسلامی، عظمت و عمق راهبردی و تاریخ ساز آن را هویدا ساخت.
در بخشی از این بیانیه آمده است: امروز بسیج فراتر از یک نیروی دفاعی برای مقابله 
با تهدیدهای سخت، با معرفی قابلیت ها و توانمندی های همه جانبه و چندمنظوره، 
به عنوان سرمایه عظیم انقلاب اسلامی برای خنثی سازی توطئه های سخت، نیمه 
سخت و جنگ نرم دشمنان، گره گشایی از مشکلات و چالش های گوناگون و همچنین 
همت جهادی در حوزه سازندگی محرومیت زدایی، اقتصاد مقاومتی، حل مشکلات 

ناشی از بلایای طبیعی، دفاع از سلامت و آحاد جامعه و … محسوب می شود.
این بیانیه فرهنگ و تفکر بسیجی را نیاز همیشگی جامعه انقلابی و اسلامی ایران 

توصیف و با اشاره به شاخص های روحیه بسیجی و انقلابی، حضور فعال و تأثیرگذار 
در وقایع حساس و صحنه های مختلف نیاز کشور و جامعه را نشانه عقلانیت، درایت و 
زمان شناسی بسیج قلمداد و تصریح کرده است: این نهاد مقدس و مردمی به عنوان 
مهمترین و شاخص ترین سرمایه اجتماعی نظام نماد آمادگی و اقتدار همه جانبه ایران 
اسلامی و خط مقدم نقش آفرینی های ملی برای خلق حماسه های بزرگ پیشرفت 
در گام دوم انقلاب اسلامی و تلاش در نیل به قله های رفیع عزت و عظمت جهانی 
و تمدن سازی بوده و نسخه ای موفق در سطح برخی از کشورهای جهان به ویژه 
کشورهای منطقه که موجب اقتدار و ایستادگی جبهه مقاومت در برابر سلطه گران و 

تروریسم و تغییر شرایط به نفع امت اسلامی گردیده است.
این بیانیه در پایان با گرامیداشت سالروز شکل گرفتن شجره طیبه بسیج و تعظیم 
و تکریم مقام شامخ شهیدان و رزمندگان و سلحشوران بسیجی آورده است: بسیج 
نظام  برابر جبهه گسترده  ایران در  پیروزی ملت  رمز  و  راهبردی  برنده ترین سلاح 
استکباری دشمن به ویژه در شرایط خطیر، حساس و پیچیده کنونی است و به 
فضل الهی تحت هدایت حکیمانه ولی امر مسلمین فرمانده معظم کل قوا حضرت 
آیت الله العظمی امام خامنه ای )مدظله العالی( همچنان پشتوانه موفقیت و غرور ملی 
و اسلامی ایرانیان مؤمن و انقلابی در روند تکاملی و آرمانی ارزش های پایدار انقلاب 

اسلامی خواهد بود.

ستاد کل نیروهای مسلح:

بسیج سرمایه ای عظیم برای گره گشایی از مشکلات مردم است

رییس مجلس شورای اسلامی در دیدار با سفیر ترکیه 
تحریم های آمریکا علیه کشورهای مستقل را سیاستی 
شکست خورده دانست و افزود: این تحریم ها پایه های 
تولیدات داخلی کشور را محکم تر و تهدیدها را به فرصت 
با »دریا  قالیباف« در دیدار  تبدیل کرد.  »محمدباقر 
اورس« سفیر ترکیه با اشاره به پیوندهای عمیق و تاریخی 
ایران و ترکیه تحریم  های آمریکا علیه کشورهای مستقل 
را سیاستی شکست خورده خواند و افزود: در سال های 
اخیر علیرغم اعمال تحریم های ظالمانه و سیاست 
یکجانبه گرایی آمریکا بر علیه جمهوری اسلامی ایران، 

پایه های تولیدات داخلی کشور محکم تر و تهدیدها به 
فرصت تبدیل شدند که آثار آن در آینده نزدیک قابل 
مشاهده است. رییس مجلس شورای اسلامی با تاکید 
بر اینکه شیوع کرونا از دلایل کاهش مناسبات تجاری 
سبب  موضوع  این  گفت:  است،  ترکیه  و  ایران  میان 
مشکلاتی در حوزه بازارچه های مرزی و تجارت رسمی  
شد و امیدوارم با تمهیدات مسوولان ایران و ترکیه بتوانیم 
هرچه سریعتر از موانع عبور کنیم. قالیباف با بیان اینکه 
هر دو کشور باید از فرصت ها استفاده کرده و  روابط 
اقتصادی و  غلبه بر شرایط کرونایی را  بیش از پیش 

تقویت کنند، گفت: روند رو به رشد ارتباطات فیمابین 
و توسعه دو کشور در منطقه، فرصت های فراوانی برای 
همکاری های همه جانبه فراهم آورده که باید از آن در 
راستای منافع دو ملت بهره ببریم. رییس مجلس شورای 
اسلامی ارتباطات میان مجالس ایران و ترکیه را مهم و 
با اهمیت دانست و خاطرنشان کرد: توسعه همکاری 
های پارلمانی با کشورهای همسایه بویژه با پارلمان ترکیه 
از اولویت های مجلس شورای اسلامی است و  گسترش 
مراودات پارلمانی می تواند تأثیرات مثبتی در موضوعات 

منطقه  ای و بین  المللی داشته باشد.

رییس مجلس شورای اسلامی: 

تحریم  آمریکا علیه کشورهای مستقل، سیاستی شکست خورده است
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سلامت 

امواج وای فای عوارض زیادی برای سلامت بدن به خصوص سلامت مغز دارد 
و این عوارض در کودکان بیشتر مشاهده شده است.

قرار گرفتن مادر در معرض WiFi بر تکامل مغز جنین تاثیر می گذارد و باعث 
بروز بیش فعالی می شود.

امروزه با گسترش استفاده از گوشی های تلفن همراه و اینترنت، همه ما در 
معرض امواج وای فای قرار گرفته ایم. بسیاری از محققان معتقدند این امواج به 
 WiFi شدت برای بدن انسان مضر هستند، اما برخی دیگر اعتقاد دارند امواج

آن قدر قوی نیستند که تاثیر منفی روی بدن انسان بگذارند.
 در این میان، افرادی که بر مضر بودن امواج وای فای تاکید دارند، می گویند 

زنان باردار و جنین در شکم مادر بیشتر از همه از این امواج آسیب می بینند. 
محققان می گویند اشعه های ساطع شده از گوشی های موبایل و مودم های 
وای فای برای مادران باردار و جنین شان خطرناک است. بسیاری از پزشکان بر 
این باورند که امواج WiFi باعث عقب ماندگی ذهنی جنین، مشکلات رفتاری 
در کودک، بیش فعالی و مشکل ارتباطی کودک با دیگران می شود و به همین 
دلیل توصیه شده که زنان باردار در این دوران کمتر از وسایلی مانند گوشی 

موبایل و لپ تاپ استفاده کنند و زیاد در معرض امواج وای فای قرار نگیرند.
 تاثیر امواج وای فای بر مغز

 امواج وای فای عوارض زیادی برای سلامت بدن به خصوص سلامت مغز 
دارد و این عوارض در کودکان بیشتر مشاهده شده است. از جمله عوارض وای 
فای می توان به سردرد، خستگی، اختلال خواب، مشکل گوارشی، اختلال 
در حافظه، استرس و حتی افسردگی اشاره کرد. همچنین برخی محققان 

می گویند این امواج می تواند باعث سقط جنین شود.
 زنان بارداری که در معرض اشعه های این چنینی قرار می گیرند، بیشتر با 

مشکلاتی چون زایمان زودرس مواجه می شوند. 
یکی از عوارض امواج وای فای بر جنین، بیش فعالی است. گفته شده قرار 

گرفتن مادر در معرض WiFi بر تکامل مغز جنین تاثیر می گذارد و باعث بروز 
بیش فعالی می شود. سلول های عصبی در دوران جنینی بیشترین رشد را دارند 

و به همین دلیل بیشترین تاثیر وای فای بر جنین در این قسمت خواهد بود.
 به طور کلی زنان باردار نباید در معرض اشعه ایکس، اشعه های موبایل و 
تابش های هسته ای قرار بگیرند. این اشعه ها بدون وزن و بو هستند و دیده 
نمی شوند، اما یک دوز ایمن و سالم دارند که اگر از آن حد بگذرند، خطرناک 
محسوب می شوند. به همین دلیل توصیه می شود در دوران بارداری از قرار 

گرفتن مستقیم در معرض این امواج دوری کنید.
و  مغناطیسی  امواج  ترکیب  که   MRI تصویربرداری  پزشکان،  همچنین   
رادیویی است را برای زنان باردار در چهار ماه اول دوران بارداری ممنوع کرده اند. 
چهار ماه اول دوران بارداری یا به عبارتی 15 هفته ی اول، حساس ترین زمان 
برای ابتلای جنین به مشکلات و بیماری ها است و زنان باردار در این دوران باید 

بیشتر مراقب باشند و کمتر در معرض امواج قرار بگیرند.
 دکتر تیلور تحقیقی را روی موش ها درباره تغییرات رفتاری نوزاد در دوران 
بارداری مادرانی که در معرض تشعشعات وای فای قرار گرفتند، انجام داد. هاگ 
تیلور در این باره می گوید ما شواهد روشنی یافتیم که نشان می دهد زنانی که 
در دوران بارداری از گوشی هوشمند استفاده می کنند، کودکان شان بیشتر به 
مشکلات رفتاری دچار هستند.  دکتر مایا استریت، متخصص اعصاب در آمریکا 
نیز به خانم های باردار هشدار داده که امواج بی سیم می تواند روی پیشرفت 
مغز جنین تاثیر بگذارد. به گفته وی، متاسفانه در دهه اخیر شاهد افزایش 
نگران کننده اختلالات عصبی در کودکان بوده ایم که یکی از دلایل آن امواج 
وای فای و گسترش استفاده از اینترنت و موبایل است. این موضوع باید جدی 

گرفته شود و باید سعی کنیم سرعت آن را کاهش دهیم.
 افزایش خطر سقط جنین

 برخی از محققان نیز معتقدند که امواج وای فای و اشعه های مغناطیسی 

می تواند خطر سقط جنین را تا 50 درصد افزایش دهد. محققان در اوکلند 
آمریکا تحقیقاتی را روی بیش از ۹00 زن انجام دادند و طبق آن، زنانی که بیشتر 
در معرض اشعه ها و امواج مغناطیسی قرار داشتند، 4۸ درصد بیشتر از بقیه در 

معرض خطر سقط جنین بودند.
 در برخی کتاب های مرجع جراحی مغز و اعصاب نیز آمده است که این امواج 
باید به عنوان یک خطر بالقوه برای مننژیت و برخی از تومور ها در نظر گرفته 

شود.
 یک جراح و فوق تخصص مغز و اعصاب می گوید صرف استفاده از تلفن 
همراه و وای فای برای خانم های باردار مشکلی ایجاد نمی کند، اما این استفاده 
نباید از حد مجاز بیشتر شود. بسیاری از افراد وقتی زیاد از موبایل استفاده 
می کنند، دچار سردرد می شوند و این یعنی امواج بیش از حد مجاز روی آن ها 
تاثیر گذاشته است. زنان باردار نباید آن قدر از تلفن همراه و اینترنت استفاده 

کنند که دچار سردرد یا بی خوابی شوند.
 محققان برای جلوگیری یا کمتر کردن آسیب های ناشی از امواج وای فای در 

دوران بارداری راه های زیر را توصیه می کنند:
 1. گوشی را در نزدیک بدن تان نگه ندارید. مثلا برای حمل موبایل خود بهتر 

است آن را داخل جیب تان نگذارید و گوشی را در کیف نگه دارید.
 2. دستگاه های بی سیم در حال کار، مانند تبلت روشن را از بدن خود دور 

کنید.
 3. برای مکالمه با موبایل، آن را در حالت بلندگو قرار دهید یا با هندزفری 

مکالمه کنید.
 4. در خودرو، قطار یا آسانسور از دستگاه های بی سیم مانند موبایل و تبلت 

استفاده نکنید.
 5. در جایی که می خوابید از دستگاه های بی سیم استفاده نکنید.

 6. تا جای ممکن سعی کنید از طریق مودم های کابل دار به اینترنت متصل 
شوید.

 7. زمانی که از اینترنت استفاده نمی کنید، حتما مودم را خاموش کنید.
 ۸. زیاد در معرض دستگاه های وای فای قرار نگیرید و به مدت طولانی از 

اینترنت و دستگاه های بی سیم استفاده نکنید.
 ۹. دوشاخه دستگاه مودم خانگی تان را در زمانی که از آن استفاده نمی کنید 

از برق بکشید.
 10. در نزدیکی مودم و دستگاه بی سیم خود نخوابید.

 امواج وای فای خیلی خطرناک نیستند 
تا این جا به هشدار های محققان درباره خطر های امواج وای فای اشاره کردیم، 
اما بسیاری از محققان نیز معتقدند که این امواج به آن میزانی که در جامعه القا 
شده خطرناک نیستند و شدتش به حدی است که می توانیم آن را در دسته 
امواج کم خطر قرار دهیم. این دسته از محققان می گویند میزان تاثیر امواج 
وای فای بر مغز از حد استاندارد بالاتر نیست و به همین خاطر، جای ترس و 
نگرانی وجود ندارد.  در کل، امواج وای فای منبع انرژی بسیاری بزرگی ندارد و 
نمی تواند آسیب های زیادی به بدن وارد کند، اما بهتر است استفاده از اینترنت، 
موبایل و دستگاه های این چنینی را مدیریت کنیم. به خصوص در دوران بارداری 
که دوران بسیار حساسی است و بر سلامت جنین تاثیر می گذارد، لازم است 

جوانب احتیاط را رعایت کنید.

 تأثیر امواج وای فای بر مغز؛

کارشناس مرکز بهداشت قم:توصیه هایی برای کم کردن آسیب های امواج وای فای

مصرف غذاهای آماده سیستم دفاعی بدن 
را ضعیف می کند

رییس گروه بهبود تغذیه مرکز بهداشت قم گفت: مصرف بیش از اندازه تنقلات 
و غذاهای آماده باعث گرسنگی سلولی می شود و این وضعیت سیستم دفاعی 

بدن را ضعیف می کند.
علی اکبر حق ویسی افزود: در وضعیت کنونی که شاهد شیوع بیماری های کرونا 
و آنفلوانزا هستیم، باید تا حد ممکن با تغذیه مناسب عملکرد سیستم دفاعی بدن 

را بهبود بخشیم.
وی اضافه کرد: مصرف تنقلات و غذاهای آماده مواد مغذی مورد نیاز بدن از 

جمله ویتامین ها را تامین نمی کند و از سوی دیگر باعث اضافه وزن می شود.
نیز جزو گروه های پرخطر محسوب می شوند،  افراد چاق  این که  بیان  با  وی 
بیان کرد: تغذیه نامناسب و مصرف غذاهای آماده باعث اضافه وزن و چاقی در 

گروه های مختلف خواهد شد و خطر ابتلا به کرونا را افزایش می دهد.
حق ویسی ادامه داد: مادران باید میزان روغن غذاها را نسبت به گذشته کمتر 
کنند زیرا روغن انرژی بالایی دارد و اضافه وزن و چاقی را افزایش می دهد؛ بهتر 

است از روغن مایع به ویژه روغن زیتون و کنجد استفاده شود.
وی خاطرنشان کرد: روغن های مایع نباید سرخ شود، بلکه فقط برای اضافه 
کردن به غذا مناسب است؛ روغن مایع اگر حرارت زیاد دریافت کند، زمینه برای 

سکته و ابتلای به سرطان افزایش می یابد.
وی گفت: غذاهای سرخ شده علاوه بر این که چاقی را افزایش می دهد، هضم 

و جذب غذا را سخت می کند.
کارشناس مرکز بهداشت قم با تاکید بر این که برای رسیدن به وزن متعادل تا 
جایی که ممکن است شکر و غذاهایی که در آن ها شکر استفاده شده، مصرف 
نشود، افزود: انرژی برخی کیک و کلوچه ها750 تا ۸00 کیلو کالری است و معادل 

یک وعده غذای مناسب می باشد.
به گفته وی، یک وعده غذایی مناسب برای کودکانی که در سن رشد هستند، 

برابر است با 15 قاشق برنج، یک پیاله خورشت، ماست، سبزی یا سالاد.
وی بیان کرد: مصرف نمک هم در غذاهای ایرانی به عنوان طعم دهنده زیاد 
است که زمینه فشار خون و در نتیجه سکته و سرطان را مهیا می کند که باید 

مصرف این فرآورده غذایی کاهش یابد.

کودکان سزارینی بیشتر
 به عفونت مبتلا می شوند

نتیجه یک مطالعه نشان می دهد کودکانی که از طریق عمل جراحی سزارین به 
دنیا می آیند، در سال های اول زندگی بیشتر به دلیل ابتلا به عفونت در بیمارستان 

بستری می شوند.
توسط محققان موسسه  که  مطالعه  این  یونایتدپرس،  گزارش خبرگزاری  به 
انجام شده است، نشان می دهد،  »تحقیقات کودکان مورداک« در استرالیا  
کودکانی که از طریق عمل جراحی سزارین به دنیا می آیند در مقایسه با کودکانی 
که از طریق زایمان طبیعی متولد می شوند، در پنج سال اول زندگی بیشتر با خطر 

بستری شدن در بیمارستان در ارتباط با عفونت روبرو هستند. 
درحالی که محققان در این مطالعه متوجه ارتباط میان سزارین و افزایش خطر 
ابتلا به عفونت در نوزادان شدند، اما این مطالعه از لحاظ بررسی عواملی که 
بعد از تولد بر خطر ابتلا به عفونت تاثیر دارد مانند تغذیه با شیر مادر، وضعیت 

واکسیناسیون و قرار گرفتن در معرض دود سیگار، محدودیت هایی نیز دارد. 
پیش از این محققان در مقاله ای که در مجله نیچر منتشر شده بود، نوشته 
بودند: کودکانی که با عمل سزارین متولد می شوند دچار اختلال سیستم ایمنی 
و بیماری می شوند. در  این مقاله آمده است با افزایش تعداد تولدهای سزارینی، 
کودکان بیمارتری در مقایسه با کودکانی که با زایمان طبیعی به دنیا می آیند، ایجاد 
می شود.  محققان دانشکده سلامت دانشگاه »هاروارد« نیز در جریان مطالعه 
ای متوجه شدند، کودکان متولدشده به روش سزارین در مقایسه با کودکانی 
که با زایمان طبیعی به دنیا می آیند،  15 درصد بیشتر در معرض خطر ابتلا به 
چاقی قرار دارند. همچنین محققان دریافتند مادرانی که به شیوه سزارین زایمان 
کرده بودند، قبل از بارداری دچار اضافه وزن بوده و معمولا در طول بارداری دچار 

مشکلاتی نظیر دیابت، پری-اکلامپسیا، و فشار خون بالا بوده اند.
به گفته محققان، زایمان به روش سزارین مشکلات دیگری نیز برای نوزاد به 
همراه دارد که از آن جمله می توان به ابتلا به آسم در دوره کودکی و مشکلات 

ریوی اشاره کرد.
محققان علت این مشکلات را ناشی از قرارگیر نگرفتن نوزاد در معرض باکتری 
های مفید موجود در کانال زایمان می دانند؛ اما نوزاد در روش زایمان طبیعی در 

معرض این باکتری های مفید که فایده ایمنی سازی دارند، قرار می گیرد.
با این حال محققان این مطالعه تاکید دارند که یافته های این مطالعه نباید زنان 
را از عمل جراحی سزارین در مواردی که از لحاظ پزشکی این جراحی برای مادران 

توصیه می شود، منصرف کند.
آنها افزودند: با وجود افزایش اندک خطر ابتلا به عفونت در دوران کودکی، عمل 

سزارین ممکن است ایمن ترین گزینه برای برخی از زنان و نوزادان باشد.

یک متخصص تغذیه عنوان کرد؛

چقدر با خواص میوه بهشتی آشنا هستیم
یک متخصص تغذیه، با اشاره به قرارگیری در فصل زمستان و لزوم مصرف میوه 

های این فصل به خصوص انار به خواص این میوه بهشتی اشاره کرد.
سید ضیاالدین مظهری، در خصوص خواص میوه انار، گفت: انار یکی از شگفت 
انگیزترین میوه ها در فصل پاییز و زمستان است که در بردارنده تمام نیازهای بدن 
است و باید گفت مصرف این میوه با توجه به پشت سر گذاشتن فصل پاییز و ورود 

به فصل زمستان که آلودگی هوا بیشتر می شود، بسیار مهم است.
انار خواص  کرد:  اظهار  انار  متعدد  به خواص  اشاره  با  تغذیه  این متخصص 
متعددی دارد و نیازهای بدن نسبت به دریافت ریزمغذی ها و ویتامین ها را به خوبی 
پاسخ می دهد همچنین ریشه، پوست، ساقه این میوه در کنار دانه های خوش 
طعم آن سرشار از آنتی اکسیدان است که می تواند با رادیکال های آزاد به خوبی 
مبارزه کند. وی بیان کرد: این میوه در کاهش فشار خون و افزایش آهن و خون 
سازی بسیار مؤثر است و می توان گفت تمام فرآورده های آن اعم از رب انار این 
خواص را نیز دارند. برای مثال جوییدن هسته های انار سرشار از اسیدهای چرب 
لازم برای بدن است که خاصیت ضدالتهابی دارند. مظهری با بیان این نکته که 
فیبر موجود در پوسته های داخلی انار سرشار از مواد پروبیوتیک است که مشکلات 
انتهایی روده را برطرف می کند، عنوان کرد: رنگ قرمز و لیکوپن موجود در انار 

می تواند از سرطان پروستات در مردان جلوگیری کند.

یک متخصص طب سنتی عنوان کرد؛

بروز بیماری با مصرف نادرست آب 
آب مایه حیات است ولی اگر به درستی مصرف نشود موجب بیماری و ناخوشی 

در اعضای داخلی بدن می شود.
ناصر رضایی پور متخصص طب سنتی، در مورد مصرف آب، گفت: آب مایه 
حیات است ولی اگر به درستی مصرف نشود موجب بیماری و ناخوشی به ویژه 
در اعضای داخلی بدن مانند معده، کبد، اعصاب و مفاصل خواهد شد و توان 

عملکردی آنها را کاهش می دهد.
وی افزود: در افراد سالم، آب آشامیدنی باید خنک باشد تا با حجم کم، بتواند 
تشنگی را برطرف کند همچنین نباید آب را در یک نفس و با سرعت نوشید بلکه 

باید آرام آرام و در سه نفس آشامید.
این متخصص طی سنتی تاکید کرد: در صورت تشنگی واقعی و زیاد، باید 
به آهستگی و در حد رفع تشنگی آب نوشیده شود؛ نه به اندازه سیرابی و احساس 
سنگینی همچنین بهترین زمان آشامیدن آب، یک ساعت پیش از غذا و همچنین 

پس از عبور غذا از معده، یعنی حدود دو ساعت پس از وعده غذایی است.

از  پیشگیری  برای  را  دمنوش هایی  و  غذایی  مواد  سنتی  طب  متخصص  یک 
سرماخوردگی و تقویت دستگاه ایمنی بدن معرفی کرد.

ناصر رضایی پور، در خصوص راه های جلوگیری از ابتلاء به سرماخوردگی با توجه 
به قرارگیری در فصل سرما، اظهار داشت: یکی از مشکلات شایع فصول سرد سال 
ابتلاء به سرماخوردگی است که علائم آن محدود به آبریزش بینی، عطسه، بی حالی 

و خستگی است.
و  نیست  واحد  بیماری  یک  سرماخوردگی  افزود:  سنتی  طب  متخصص  این 
متخصصان می گویند این بیماری مجموعه ای از علائم خفیف تا شدید است که 
دست کم هزار عامل ویروسی و باکتریایی در بروز آن نقش دارند. اما از نگاه طب ایرانی 
روش های ساده، کم هزینه و در دسترسی برای پیشگیری، درمان سرماخوردگی و 
آنفلوانزا وجود دارد. وی با اشاره به اینکه در صورت بروز هرکدام از علائم سرماخوردگی 
فرد باید تا حد امکان استراحت داشته باشد، بیان کرد: پرهیز از مصرف خوردنی هایی 
که موجب سردی و تری بدن می شود از جمله ماست، خیار، گوجه، کاهو، ترشیجات 
و میوه های ترش در زمان سرماخوردگی از جمله نکات مهمی است که فرد باید رعایت 
کند همچنین استفاده از سوپ ها و آش های ساده و گرم تا حد زیادی به بهبودی فرد 

کمک خواهد کرد.
این متخصص طب سنتی در ادامه به معرفی چند نمونه از دمنوش ها و مواد 
تغذیه ای مؤثر برای جلوگیری از ابتلاء به سرماخوردگی و بهبود این بیماری اشاره کرد 
و گفت: شلغم با مزاج گرم و تر به صورت کاملًا پخته و یا سوپ برای سرماخوردگی و 
همچنین پیشگیری از این بیماری به خصوص در کودکانی که زیاد سرما می خورند به 
شرط آنکه روزانه میل شود در فصل پاییز و زمستان می تواند بسیار مؤثر باشد به بیان 

دیگر شلغم پخته شما را در برابر سرماخوردگی واکسینه می کند.
وی ادامه داد: مصرف شربت های گوارایی از تخم بالنگو، به شکلی که یک قاشق 
چایخوری سر پر از دانه های بالنگو به همراه یک سوم لیوان گلاب و دوسوم لیوان 
آب با کمی شکر موجب تقویت سیستم ایمنی بدن به ویژه در کودکان و پیشگیری 
از سرماخوردگی های مکرر در آن ها می شود. همچنین نوشیدن شربت عسل و 
آبلیمو برای پیشگیری از این بیماری در فصول پاییز و زمستان بسیار مؤثر است 
چراکه عسل خاصیت ضد باکتریایی، ویروسی و قارچی دارد که در کنار آبلیمو با 
خاصیت آنتی اکسیدانی و ضدعفونی کننده تأثیر خوبی در مقاوم سازی بدن در 
برابر بیماری ایجاد می کند. مصرف منظم این شربت به ویژه در صبح باعث تقویت 
پور  رضایی  می شود.  سرماخوردگی  به  ابتلاء  احتمال  کاهش  و  ایمنی  سیستم 
گفت: در زمان سرماخوردگی می توان یک قاشق عسل و یک برش لیموترش را 
به همراه آب ولرم مصرف کرد، زیرا لیموترش در کنار خواص بسیار خوبی از جمله 
افزایش آرامش، نشاط، کاهش آلرژی، شاداب کننده پوست که دارد در بهبود علائم 
سرماخوردگی نیز مؤثر باشد. وی عنوان کرد: از جمله موارد دیگری که می تواند از 
ابتلاء به سرماخوردگی جلوگیری کند می توان به کدو حلوایی اشاره کرد همچنین 
برای کاهش علائم سرماخوردگی به ویژه در شروع علائم مصرف دم کرده گل گاوزبان 
به همراه کمی لیو عمانی به صورت چند بار در روز می تواند از خستگی زیاد، استرس، 
بی خوابی، سردرد، سنگینی چشم و حالات شبه آنفلوانزا جلوگیری کند. وی افزود: 
دارچین با خاصیت ضد ویروسی و عناب نیز که منبع بسیار خوب ویتامین C و دارای 
خواص آنتی اکسیدانی و ضدالتهابی است هر دو از تقویت کننده های خوب سیستم 
ایمنی بدن هستند و در جلوگیری از ابتلاء به سرماخوردگی نقش مهمی را ایفا 
می کنند. آقای رضایی پور عنوان کرد: در صورتی که فردی دچار زکام سرد یا همان 
سرماخوردگی ساده ای که موجب خارش، سوزش و التهاب در گوش، گلو و بینی 
نشده است؛ شد می تواند مقداری مساوی از نعنا، آویشن و مرزنجوش را دم کرده و در 
طول روز یک تا دو بار مصرف کند البته بخور دادن همین مواد نیز بسیار مناسب است 
چنانچه فرد دچار خشکی شدید گلو و حنجره باشد می تواند از دم کرده یک قاشق 

مرباخوری پنیرک و ختمی به همراه یک لیوان آب جوش و کمی شکر استفاده کند.
وی افزود: توجه به این نکته ضروری است که اگر علائم بیماری بیش از 4 تا 5 روز 
به طول بیانجامد باید با پزشک متخصص برای تشخیص دقیق بیماری و دارو های 
مورد نیاز تجویز مشورت صورت گیرد و از هر گونه خوددرمانی و مصرف خودسرانه 

دارو پرهیز شود.

متخصص طب سنتی مطرح کرد
توصیه های طب سنتی برای سرما 

نخوردن
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گزارش :سمیه حیدری

 مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی از مهم ترین دستگاه های خدمات 
رسان در بخش درمان می باشد که از زمان شیوع ویروس کرونا، در خط مقدم این 

مبارزه قرار گرفته است.
همه گیری ویروس کرونا از مهم ترین بحران های قرن اخیر است که علاوه بر 
زیان هایی که بر اقتصاد جهان و زندگی آحاد جامعه وارد کرد، فشار مضاعفی بر 

بخش بهداشت و درمان به ویژه اورژانس 115 از جمله در قم وارد کرده است.
اورژانس 115 از مهم ترین مراکزی است که ترمیم کننده خدمات مراکز درمانی 
سطح شهر است و نخستین مرکزی است که هنگام مواجهه با بیماری و یا حادثه 
تماس های مردمی برای درخواست راهنمایی و یا کمک به سمت آن سرازیر 
می شود. در روزهای نخست که ویروس کرونا در کشور شناسایی شد، از فعالان 
بخش بهداشت و درمان که تمام قد مقابل این بیماری ایستاده اند،  با عنوان 
»مدافعان سلامت« یاد شد، ولی کارشناسان اورژانس 115 می گویند که سهم 
چندانی در این تقدیر و تجلیل ها نداشتند؛ در حالی که کارشناسان اورژانس 115 

قبل از کادر درمان بیمارستان ها بر بالین بیمار حاضر می شوند.
درددل های آنان حاکی است که ایثار و جان فشانی کارشناسان اورژانس 115 
در میان سیل اخبار رسانه ها و فضای مجازی پیرامون کرونا نادیده گرفته شده و 
کمتر کسی است که به یاد این خط شکنان جبهه سلامت باشد؛ علی رغم تمام 
این نامهربانی ها، کارشناسان اورژانس همچنان با عشق و علاقه و بدون هیچ 

چشم داشتی در تلاش برای نجات جان بیماران هستند.
از زمان شیوع ویروس کرونا تاکنون، مدافعان جبهه سلامت با خطرات ابتلا 
به کرونا مواجه هستند و تعدادی از آن ها نیز مبتلا به این بیماری شده و ناچار 

روزهایی را در قرنطینه سپری کرده اند.
آگاهی مردم و اطلاع رسانی نسبت به سختی کار کارشناسان این دستگاه، 
از سوی کارشناسان  ارائه بهتر خدمات پزشکی  و  می تواند در همکاری مردم 

اورژانس 115 مفید و موثر باشد.
در این گزارش با تعدادی از کارکنان اورژانس 115 قم در زمینه مشکلات و 
دغدغه این کارکنان از جمله افزایش حجم کار هم زمان با شیوع ویروس کرونا، 
فشار کاری، استرس زا بودن این شغل و تفاوت پرداختی با کادر درمان سایر 

دستگاه ها صحبت شده است.
کارکنان اورژانس 115 در خط مقدم مبارزه با کرونا هستند

یکی از کارشناسان مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم افزود: به 
دنبال شیوع بیماری کرونا از اسفندماه سال گذشته، حجم ماموریت های اعلامی 
به پایگاه های اورژانس به شدت افزایش یافته و در این میان بسیاری از همکاران نیز 

به دلیل حضور در خط مقدم مواجهه با این بیماری، مبتلا به کووید 1۹ شده اند.
مرتضی یاوری اضافه کرد: هنگام مواجهه با یک بیمار با علایم کرونا نخستین 
گروه درگیر، کارکنان اورژانس 115 می باشند، ولی هیچ گاه نامی از این افراد برده 

نشده و صرفا پزشک و پرستار در چرخه درمان این بیماران دیده شده اند.
وی همچنین با اشاره به سختی کار تکنسین های اورژانس، افزود: تکنسین 
مرکز اورژانس 115 در هنگام وقوع حوادث باید بتواند تمام کارهایی که برای یک 
مصدوم و یا بیمار لازم است را به تنهایی و با تجهیزات محدود داخل آمبولانس انجام 

دهد.
وی اضافه کرد: باید با خوش اخلاقی تمام و به کمک تنها یک همکار،  بیمار و یا 
مصدوم خود را پس از انجام تمامی اقدامات، ثابت نمودن علایم حیاتی و وضعیت 

جسمانی به مرکز درمانی انتقال دهیم.
یاوری تصریح کرد: در یک مرکز درمانی در کنار پرستار چندین همکار از جمله 
پزشک مقیم، بهیار و نیروهای خدماتی، خدمات ارائه می کنند که این امر باعث 
افزایش اعتماد به نفس و کاهش استرس شغلی آن ها می شود؛ در حالی که در 

آمبولانس تمامی اقدامات توسط 2 تکنسین انجام می شود.
وی خاطرنشان کرد: کارکنان مراکز درمانی در هر شیفت، زمانی مشخص 
برای استراحت و اقدامات شخصی دارند، ولی در حرفه تکنسین اورژانس 115 
به هیچ عنوان استراحت، تعطیلی در مناسبت های مختلف از جمله روز جمعه معنا 

ندارد که این مساله در درازمدت باعث ایجاد افسردگی در بین کارکنان می گردد.
وی تفاوت در پرداختی میان کارکنان 115 و کارکنان بیمارستان ها را از دیگر 
دغدغه ها عنوان و بیان کرد: به دلیل درآمدزا نبودن این حرفه به طور مستقیم 
برای دانشگاه ها، در هنگام پرداختی ها کارکنان این شغل کمتر دیده شده و 
تمامی پرداختی های آن ها با تاخیر و با مبالغی بسیار کمتر از کارکنان بیمارستانی 

پرداخت می شود.
این کارشناس اورژانس 115 قم ادامه داد: آماده بودن در تمامی ساعت های 
شبانه روز، حضور بر بالین بیماران با تمامی خطرات و مواجهات شغلی خاص، 
امکان حضور در صحنه های به شدت دلخراش و یا ناامن از جمله استرس هایی 

است که همراه کارکنان اورژانس 115 می باشد.
به گفته وی، حجم بسیار بالای ماموریت ها از نظر تعداد و موارد مختلف درمانی، 
بعضا عدم همکاری و برخورد نامناسب کارکنان بیمارستان های پذیرش دهنده 
و تحویل گیرنده بیمار، پایش مداوم نظافت و شست وشو و مرتب بودن تمامی 
تجهیزات آمبولانس و تمامی وسایل و اقلامی که به عنوان ابزار حرفه به داخل منزل 

بیمار برده می شود، از دیگر عوامل تنش زا در این شغل می باشد.
وی با اشاره به دیگر مشکلات کارکنان 115، گفت: به عنوان مثال در جریان 
یک حادثه تصادف، درگیری و یا بیماری های خاص مجبور به اعلام خبر مرگ و 
فوت یکی از افراد به بازماندگان می شویم و واضح است که در این شرایط پرتنش 
امکان هرگونه برخورد فیزیکی، ایراد جملات و کلمات رکیک و توهین آمیز به مراتب 
اتفاق می افتد. یاوری در پایان تاکید کرد: کارکنان زحمت کش و بی ادعای مراکز 
فوریت های پزشکی با تاسی به عبارت »عبادت به جز خدمت خلق نیست«، 
بی منت، بی ادعا و با تمام تلاش و استفاده از ظرفیت های دانش علمی و عملی 

خود نسبت به انجام اقدامات درمانی لازم و مناسب برای بیماران اقدام می کنند.
استرس، عنصر جدانشدنی شغل کارکنان 115 است

یکی دیگر از کارشناسان مرکز اورژانس 115 قم بگفت: از زمان شیوع کرونا، 
حجم کار اورژانس 115 قطعا افزایش یافته، اما افزایش استرس به دلیل افزایش 
احتمال ابتلای خانواده و اطرافیان به بیماری کرونا به واسطه ریسک پذیر بودن 

شغل ما بیشتر باعث خستگی و اضطراب می شود.
و  سخت  کاری  پزشکی  فوریت های  مرکز  در  اشتغال  افزود:  محمدبابایی 
تنها دل خوشی احساس رضایت  و  با استرس فروان است  طاقت فرسا همراه 

مددجویان است که باعث خدمت در اورژانس می شود.
وی افزود: کارکنان اورژانس 115 هنگام ماموریت باید هم زمان وظایفی از جمله 
مراقبت از مصدومین و بیماران، امنیت صحنه و کنترل افرادی که ایجاد مزاحمت 

می کنند، کنترل ترافیک تا رسیدن عوامل راهور، نظافت و شستشوی آمبولانس و 
پایگاه و رانندگی در شرایط پراسترس را مدیریت نمایند.

وی با بیان این که استرس جزو جدانشدنی شغل کارکنان 115 است، اضافه 
کرد: کارکنان اورژانس در حین انجام ماموریت ها ممکن است دچار سانحه شوند 
و یا از سوی مردم مورد توهین قرار گیرند که این مساله باعث دل آزردگی آن ها شده 

است.
همشهریان از تماس های غیرضروری با اورژانس 115 پرهیز نمایند

یکی دیگر از کارشناسان مرکز اورژانس 115 قم   گفت: حساسیت بالا به دلیل 
مواجهه با جان انسان ها، کمک رساندن به افراد جامعه در وضعیت های بحران و 
در حادثه های ناگواری که برای افراد جامعه رخ می دهد، کار را برای ما چندین برابر 

سخت تر و متفاوت تر از سایر مشاغل نموده است.
عبدالله عنایتی افزود: بنده و همکارانم در بسیاری از ماموریت ها مورد توهین 
عده ای از مردم قرارگرفته ایم، ولی شغلمان ایجاب می کند بر این مسائل سرپوش  

بگذاریم.
وی با اشاره به افزایش ماموریت ها از زمان شیوع کرونا، از شهروندان تقاضا کرد: 
نکات بهداشتی را رعایت و از ترددهای غیرضرور در سطح شهر و به ویژه مکان های 

شلوغ پرهیز کنند تا با این کار قطع کننده زنجیره انتقال ویروس کرونا باشند.
وی تاکید کرد: همشهریان از تماس های غیرضرور با اورژانس 115 پرهیز نمایند 
تا همکاران بنده بتوانند به سرعت به ماموریت هایی که واقعا به حضور به موقع بر 

بالین بیمار نیاز دارد، رسیدگی نمایند.
شیوع کرونا فشار مضاعفی بر کارشناسان اورژانس 115 تحمیل کرد

مسوول روابط عمومی مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم نیز به 
خبرنگار ایرنا، گفت: از ابتدای اسفند ۹۸ با شیوع ویروس کرونا، تعداد تماس ها و 
ماموریت های اورژانس 115 قم به شدت افزایش داشت و فشار بسیار مضاعفی بر 

روی تمامی کادر درمان این مرکز تحمیل شد.
مسعود عبدی افزود: افزایش ماموریت ها از یک طرف، ترس و استرس مردم و 
کادر اورژانس به علت ترس از درگیری خود و خانواده از طرف دیگر به این فشارها 

افزوده است.
وی تصریح کرد: از سوی دیگر، استفاده طولانی مدت و زیاد از لباس های 
حفاظت فردی که در گرمای هوا در ماههای گرم و نیز محیط های گرم به شدت 

باعث اذیت شدن کارکنان می شود توان ما را کم کرده است.
وی گفت: طبیعتا ابتلا به کرونا در بین کادر اورژانس 115 نیز رخ داد و کارکنان 
مبتلا مجبور به بستری شدن و قرنطینه رفتن شدند که این مساله باعث افزایش 
شیفت های کاری دیگر کارکنان می شود، به  طوری که در برخی مواقع کارکنان 

حتی تا چهار روز متوالی نیز شیفت پایگاه ها را پوشش می دادند.
عبدی اضافه کرد: چهار روز مداوم شیفت بودن در این شرایط با هیچ زبانی قابل 
بیان و توضیح دادن نیست، فقط باید تجربه کرد تا این مقدار از فشار بر روی کادر 

درمان اورژانس 115 را درک کرد.
وی با بیان این که دیدن کارکنان مبتلا و بستری شدن آن ها بر میزان استرس ما 
می افزاید، ابراز امیدواری کرد: این مقدار ازخودگذشتگی کادر درمان دیده شود 
و مسوولان کمی از فشارهای اقتصادی این کارکنان را کم کنند؛ البته که اجر این 
خدمت را فقط از خدا می خواهیم و امیدوارم زودتر پایان ویروس کرونا را شاهد 

باشیم تا نفسی تازه کنیم.
امدادرسانی اورژانس قم به چهار هزار بیمار مشکوک کرونایی

رییس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم به خبرنگار ایرنا،  گفت: 
این مرکز به چهار هزار و 142 نفر از بیماران مشکوک به بیماری کرونا در این 

استان، امدادرسانی نموده است.
محمد شهیدی افزود: از این تعداد، یک هزار و ۹23 فرد مشکوک به بیماری 

کرونا توسط کارشناسان اورژانس 115 به مراکز درمانی منتقل شده اند.
وی اضافه کرد: بیشترین افراد مشکوک به بیماری کرونا که توسط اورژانس 115 

امدادرسانی شده اند، مربوط به رده سنی 70 تا ۸0 سال بوده است.
وی با بیان این که موارد مشکوک ابتلا، میان آقایان 30 درصد بیشتر بوده است، 
ادامه داد: بیشترین موارد امدادرسانی به بیماران مشکوک به کرونا در استان قم 

مربوط به شهر قم بوده است.
شهیدی در ادامه گفت: با توجه به این که قم محور مواصلاتی 17 استان کشور 
است، باید نگاه به ساختار و توسعه این استان ملی باشد تا با کمبودها و تبعات 

آن مواجه نشویم.
به گفته وی، تعداد کارکنان عملیاتی اورژانس باید متناسب با دشواری کار آنان و 

تعداد ماموریت های اورژانس قم و با نگاه به آینده افزایش یابد.
افزایش ساعات کاری و شیفت  باعث  انسانی  نیروی  ادامه داد: کمبود  وی 
کارکنان می شود و از سوی دیگر می تواند در کیفیت ماموریت های انجام شده در 
استان موثر باشد؛ هر چند تلاش کارکنان این مرکز تاکنون بر حفظ این کیفیت 

بوده و هست.
رییس مرکز اورژانس 115 قم تاکید کرد: امکاناتی که برای استان قم در نظر 
گرفته می شود باید با توجه به شرایط این استان از نظر جمعیت آماری مقیم و 
شناور، به ویژه در مناسبت های ملی و مذهبی که احتمال وقوع تصادف و حادثه را 

افزایش می دهد و نیز برگزاری مناسبت های مختلف باشد.
و 40  پایگاه ها   در  نیروی عملیاتی  این که در حال حاضر 270  بیان  با  وی 
نیروی کارشناس در مرکز فرماندهی و ارتباطات به صورت شبانه روزی و شیفتی  
مشغول به فعالیت هستند، اضافه کرد: پشتیبانی از این پایگاه ها و نیروها که در 
اقصی نقاط استان پراکنده هستند وجود ستاد پشتیبانی هماهنگ را که همانند 

نیروهای عملیاتی آماده به خدمت شبانه روزی باشند، طلب می کند.
وی فرسایش نسبی ناوگان آمبولانس، کمبود پایگاه در شهر و جاده و ناکافی 
بودن نیروی انسانی برای به کارگیری در پایگاه های جدید را مهم ترین مشکلات 
پیش روی اورژانس پیش بیمارستانی استان عنوان کرد و خواستار مشارکت همه 
دستگاه های استان خصوصا مدیران حوزه بحران و خیران سلامت در رفع این 

مشکلات شد.
به گفته شهیدی، مرکز اورژانس 115 قم با کمبود هشت پایگاه شهری و 6 پایگاه 

جاده ای و نیروی عملیاتی متناسب با آن مواجه است.
وی افزود: این کمبودها با توجه به استانداردهای در نظر گرفته شده برای فاصله 
بین پایگاه ها و نیروهای عملیاتی مستقر در پایگاه های اورژانس 115 برآورد شده 
است. وی اضافه کرد: یک پایگاه جاده ای جدید در روستای دستگرد بخش کهک 

طی روزهای آینده به مجموعه پایگاه های استان اضافه خواهد شد.
آمبولانس فعال،  پایگاه جاده ای، 43  پایگاه شهری، 1۸  با 22  اورژانس قم 
یک پایگاه هوایی و یک دستگاه اتوبوس آمبولانس مشغول خدمات رسانی به 

شهروندان می باشند.

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم:

هزینه های غیرضرورمدیریت شهری 
کاهش یابد

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: چاره ای جز کاهش هزینه های مدیریت 
شهری در شرایط فعلی نداریم که این کاهش هزینه با حذف پروژه های عمرانی غیر 

ضروری و یا هر نوع هزینه غیر ضروری دیگر محقق می شود.
 حسن بختیاری در نشست دیروز شورای اسلامی شهر با اشاره به این که بسیاری 
از شهرداری ها تنها در قالب برنامه ریزی و انجام پروژه های عمرانی متوقف شده اند 
اظهار کرد: گرفتاری و درد امروز بسیاری از شهرداری ها این است که  همه چیز را در 
قالب پروژه های عمرانی تعریف و از این رو، توانایی برای جذب رضایت مردمی را از 

خود سلب می کنند.
وی افزود: ضروری است تا رویکرد شهرداری ها از صِرف انجام پروژه های عمرانی 

خارج شود و به موارد دیگر نیز بپردازد.
و   شهر  شوراهای  برخی  داد:  ادامه  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس  نایب 
شهرداری ها، رویکردهای ارائه خدمات بهتر به مردم را فراموش کرده اند و انتظارات 

مردم را در ساخت خیابان و پُل و جدول کشی خلاصه می بینند.
بختیاری یکی از این خدمات جدید را خدمات غیرحضوری شهرداری ها دانست 
و گفت: شهرداری اگر امروز و در شرایط کرونا بتواند به صورت غیرحضوری به ارائه 

خدمات مردمی بپردازد، آن گاه رضایت بسیاری از مردم جلب خواهد شد.
وی با اشاره به گزارش درآمدها و هزینه های شهرداری قم در 6 ماهه نخست سال 
جاری بیان کرد: ما چاره ای جز کاهش هزینه های مدیریت شهری در شرایط فعلی 
نداریم که این کاهش هزینه با حذف پروژه های عمرانی غیر ضروری و یا هر نوع هزینه 
غیر ضروری دیگر محقق می شود. نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم اضافه کرد: 
نمی توان در این شرایط اقتصادی فشار بیشتری به مردم آورد و درآمد شهرداری را 
افزایش داد. وی با بیان ضرورت توجه بلندمدت به اعتبار شهرداری تصریح کرد: باید 
با شجاعت، برخی تصمیم گیری ها را انجام داد تا إن شاء الله بتوانیم از شرایط خاص 

امروز به سلامت عبور کنیم و گشایش هایی حاصل شود.
 

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم خبرداد

همسان سازی حقوق۴۳هزار بازنشسته 
تامین اجتماعی

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم گفت: متناسب سازی حقوق مطابق بند ب 
ماده 12 قانون برنامه ششم توسعه برای تمام 43 هزار و 143 پرونده مستمری بگیری 

تامین اجتماعی قم انجام و مابه التفاوت های مربوطه هم پرداخت شد. 
علی اصغر دادخواه با بیان این که 2 شاخص مدت زمان بیمه پردازی و مبلغ بیمه 
پردازی عوامل تعیین کننده در فرمول محاسبه متناسب سازی است، افزود: محاسبه 
و پرداخت متناسب سازی بر اساس عدالت بیمه ای بوده و هر بیمه شده متناسب با 

آورده خود از این مزیت بهره مند شده است.
وی اضافه کرد: در خروجی مبلغ متناسب سازی، هر کسی که سابقه بیشتر یا مبلغ 

بیمه پردازی اش بیشتر بوده، سهم بیشتری از این مبلغ دریافت کرده است.
وی ادامه داد: متناسب سازی بر اساس جداول پایه پرداخت حق بیمه انجام شده و 
کف پرداختی 150 هزار تومان بوده است. دادخواه هدف از اجرای متناسب سازی را 
ارتقاء سطح معیشت مستمری بگیران تامین اجتماعی عنوان و خاطرنشان کرد: مبلغ 
متناسب سازی به تمام گروه های مستمری بگیر شامل بازنشستگان، ازکارافتادگان و 
مستمری بگیران تعلق گرفته و بر اساس میزان سابقه پرداختی و آورده ای که داشته اند 

محاسبه شده است.
وی با اشاره به این که مبلغ های متناسب سازی متفاوت است، تصریح کرد: سرانه 
واحدی بین همه تقسیم نشده و مبالغ با توجه به این که زمان برقراری مستمری 
مبلغی  با چه  و  داشته اند  بیمه  پرداخت حق  و چه مدت سابقه  بوده  زمانی  چه 
بیمه پرداز بوده اند، متفاوت است و قابل مقایسه نیست. وی افزود: آن ها که زمان 
برقراری مستمری شان در سال های دورتر بوده حقوقشان افت بیشتری پیدا کرده 
بهره مند شده اند. مدیرکل  متناسب سازی  بابت  بیشتری  مبلغ  از  فرمول ها  در  و 
تامین اجتماعی قم گفت: هر فردی مبلغ افزایش را بر اساس محتویات بیمه ای و 
حساب های انفرادی خودش بررسی و مشاهده کند؛ اگر فردی تصور کرد مبلغ 
متناسب سازی با فرمول ها همخوان نیست همکاران ما از طریق سامانه تلفنی 1420 
آماده پاسخگویی به ابهامات هستند. وی ادامه داد: در حال حاضر 54 هزار و 101 
بازنشسته و مستمری بگیر تامین اجتماعی در استان قم هستند که ماهانه رقمی بالغ 

بر 100 میلیارد تومان به آن ها پرداخت می شود.
 

معاون سواد آموزی آموزش و پرورش استان قم خبرداد 

طراحی بانک اطلاعات بی سوادی در قم
معاون سواد آموزی آموزش و پرورش استان قم گفت: با راه اندازی سامانه بانک 
اطلاعات بی سوادی، آمار کاملی از همه گروه ها و طبقات جامعه هدف سوادآموزی 

به صورت به روز و برخط در دسترس خواهد بود.
محمدرضا قاسمی نیا با بیان اینکه برای جذب و پوشش حداکثری سوادآموزان، 
تمام آموزش دهندگان و معلمان و کارمندان دولت باید در آموختن سواد به افراد 
کم سواد و بی سواد مشارکت نمایند، گفت: آماده هستیم تا با مشارکت افراد و 

دستگاه های مختلف فرهنگ سوادآموزی را در استان و کشور ترویج کنیم.
معاون سواد آموزی آموزش و پرورش استان قم با اشاره به ایجاد بانک اطلاعاتی بی 
سوادان در سامانه ای تحت وب برای دسترسی اسمی به آمار کم سوادان و بی سوادان 
و دعوت و تشویق افراد مختلف و علاقمند برای ثبت نام در دوره های سوادآموزی 
گفت: با راه اندازی این سامانه در آینده نزدیک آمار و اطلاعات کاملی از مشخصات 
شناسنامه ای، شغلی همه گروه ها و طبقات جامعه هدف سوادآموزی به صورت بروز 

و برخط وجود در دسترس خواهد بود.
بر  کشور  کرونایی  شرایط  در  حضوری  آموزش  محدودیت های  به  اشاره  با  وی 
سوادآموزی غیر حضوری تاکید کرد و افزود: برنامه آموزشی رادیویی دوره سوادآموزی 
آموزش  و  تدریس  فشرده  لوح  دانایی«،  »صدای  عنوان  با  دوم  و  اول  کتاب های 
دوره های انتقال و سوادآموزی، تولید محتوای الکترونیکی و فیلم آموزشی با استفاده 
از فضای مجازی و بهره مندی از شبکه های اجتماعی، برقراری تماس های صوتی و 
تصویری و در موارد خاص جلسات محدود با رعایت و حفظ دستورات بهداشتی در 
جهت پاسخ گویی به اشکالات درسی سوادآموزان و آموزش به شیوه های خودآموز و 
فرد به فرد از مهم ترین اقدامات در این ایام در جهت ریشه کن کردن بی سوادی بوده 
است.  قاسمی نیا از توجه ویژه به راه اندازی مراکز یادگیری محلی عادی و خاص در 
راستای بسته تحولی طرح »پیوند سواد و زندگی« خبر داد و افزود: اولویت این طرح 
اجرای دوره های آموزشی سواد آموزی همراه با فعال سازی پویش آموزش مجازی 

برای جذب و کیفیت حداکثری راه اندازی شده است.
وی در پایان گفت: آموزش »مدرسه محور« و سوادآموزی »جامعه محور« و همچنین 
توجه ویژه به سلامت افراد، نظارت بر کیفیت آموزش و پیگیری دائم تا حصول نتیجه 

از سیاست های راهبردی معاونت سوادآموزی استان می باشد.

در تعداد فروش و مبلغ فروش درطرح پاییزه کتاب؛

رتبه اول دنیای کتاب قم دربین
 کتابفروشی های کشور

رئیس اداره فرهنگی و کتاب اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم  گفت :با 
پایان طرح پاییزه کتاب در سال 13۹۹، قم در تعداد فروش و مبلغ فروش رتبه چهارم 
در این طرح و دنیای کتاب قم رتبه نخست کتابفروشی های کشور در میزان فروش 
را به دست آورد. روح الله کریمی  با پایان پانزدهمین دوره طرح های یارانه حمایتی از 
کتابفروشی ها با عنوان »پاییزه کتاب ۹۹« گفت: این دوره از طرح پاییزه کتاب ۹۹ که 
همزمان با بیست و هشتمین دوره هفته کتاب جمهوری اسلامی ایران آغاز شده بود به 
مدت هفت روز با مشارکت و استقبال ۸16 کتابفروشی فعال از 31 استان کشور به پایان 
رسید. تعداد کتابفروشی های این دوره در مقایسه با طرح پاییزه کتاب سال گذشته که 

به مدت 13 روز در 5۸5 کتابفروشی برگزار شد، رشد 3۹ درصدی را نشان می دهد.

به مناسبت سالروز میلاد یازدهمین امام شیعیان)ع( ؛

امام حسن  عسکری)ع( استمراربخش سنت 
نبوی از طریق  سازمان وکالت

امام حسن عسکری)ع( یازدهمین پیشوای شیعیان در هشتم ربیع الثانی 232 
هجری در مدینه چشم به دنیا گشود. حسن نام مبارک وی، ابومحمد کنیه و زکی و 
عسکری از القاب این حضرت)ع( محسوب می شود. امام حسن عسکری)ع( همراه 
پدر بزرگوارش امام هادی )ع( در چهار سالگی به اجبار به سامراء تبعید شد. مدت 
امامت حضرت)ع(، 6 سال و  در این سال ها با سه خلیفه عباسی با نام های؛ معتز، 
مهتدی و معتمد هم عصر بود. گفتنی است، این امام همام)ع( نقشی مهم و اساسی 

در نگهداری از آموزه ها و اثبات حقانیت پیروان اهل بیت)ع( و شیعه ایفا کرد.
به مناسبت سالروز میلاد یازدهمین امام شیعیان)ع( در این جُستار سعی دارد 
آن  نقش  و  حسن عسگری)ع(  امام  عصر  در  وکالت  سازمان  کارکرد  و  ساختار  تا 

حضرت )ع( را در تقویت این نهاد مورد بررسی قرار دهد.
فعالیت  سازمان وکالت و اوج آن

خلفای عباسی از هر طرف امام حسن عسگری )ع( را تحت کنترل داشتند. شرایط 
بحرانی که این امام همام)ع( با آن رو به رو می شد، وی را وادار ساخت تا ابزار جدیدی 
برای ارتباط با اعضای جامعه و پیروان خود جست و جو کند. وظایف این نهاد تنها به 
امور مالی محدود نبود، بلکه وظایف ارشادی، ارتباطی و سیاسی را نیز شامل می شد. 
نظام ارتباطی یا دیوان وکالت از عصر امامت امام محمدباقر)ع( آغاز و این سازمان  به  
طور مداوم و مستمر تا عصر غیبت کبری به فعالیت خود ادامه داد. به این معنا که 
در دوره هیچ یک از ائمه)ع( کار این نهاد به تعطیلی کشیده نشد. دوران  منتهی  به 
عصر غیبت به ویژه زمان امام حسن عسگری )ع( یکی از حساس  و مهم ترین دوران 
فعالیت شبکه وکالت شناخته می شد. امام حسن عسکری)ع( در صدر این  سازمان 
قرار داشت، سپس عثمان بن  عمر به عنوان وکیل ارشد و برخی از برجسته ترین 
وکلای امام)ع( به عنوان دستیار وکیل ارشد، وکالت نـواحی مـختلف را برعهده  
داشتند و در آخر وکلای محلی در شهرها و نواحی مختلف شیعه نشین در قاعده هرم 
قرار می گرفتند. سازمان وکالت، نقش مهم و تعیین کننده در جهت پیشبرد اهداف 
ائمه )ع( داشته است. شناخت این نهاد، تبیین و تحلیل عملکرد آن، یکی از زوایای 

نـاشناخته  زندگانی  امامان  معصوم )ع( را به نمایش می گذارد. 
حکومت عباسی از نفوذ و مـوقعیت مهم اجتماعی امام حسن عسکری)ع( همواره 
نگران بـود و همین عاملی می شد تا امام )ع(، 2 روز در هفته در دربار حاضر شود تا 
آنها از وجود امام)ع( خاطر جمع شوند. همین امر سبب شد تا امام)ع( با توجه به 
پراکندگی جمعیت شیعه در آن دوره، اقدام به تعیین وکیل  کند و همین واژه را برای 
نمایندگان به کار می بردند. در زمان امامین عسکریین )ع( فعالیت  سازمان  با توجه 
به عوامل و زمینه های خاص این دوره که در آستانه غـیبت بود، تکامل یافت. عصر 
غیبت صغری نقطه اوج فـعالیت  نهاد است به طوری که در این مرحله، نواب چهارگانه 
به علت عدم حضور ولی  عصر)عج( در صدر سازمان و واسطه میان امام )ع( و دیگر 
وکلا بودند و  با مرگ علی بن محمد سمری نایب چهارم حضرت مهدی)عج( و شروع 

غیبت کبری فعالیت سازمان وکالت نیز به  پایان  رسید.
ذکر این نکته ضروری است که پایان کار سازمان به معنی  سقوط  و انحطاط  نـیست. 
بـا فرا رسیدن عصر غیبت و عدم حضور امام )ع( مأموریت سازمان خاتمه یافته بود 
و وجود آن موضوعیتی نداشت. یکی از عوامل اساسی  ایجاد این  نهاد لزوم ارتباط 
میان امامان معصوم)ع( و پیروان آنها بود. این مسأله  زمانی  روشن تر می شود که به 
گستردگی عالم اسلام در آن عصر و پراکندگی شیعیان در نقاط مختلف از جمله 
عراق، حجاز، ایران، یمن، مصر و مغرب توجه شود و به همین دلیل لازم بود تا افرادی 
به  عنوان نمایندگان و افراد مورد اعتماد ائمـه )ع( به مناطق دور و نزدیک  اعزام  و رابط 
میان رهبری و پیروانش باشند.  هر چند وجود خفقان جامعه آن روزگار را نمی توان 
علت اصلی تشکیل نهاد وکـالت دانـست اما بـه طور قطع، این مسأله علت تشدید 
فعالیت این نهاد و گسترش  و توسعه  آن بود. یکی دیگر از نیازهای تشکیل این نهاد، 
آماده سازی شیعیان برای پذیرش وضعیت  جدید در عصر غیبت  بود؛ عصری که 
شیعه در آن جـز از طـریق نمایندگان و وکلای امام)ع(، امکان ارتباط با او را نداشت. با 
توجه  به  همین امر بود کـه هـر چه  شیعه  به  عصر غیبت  نزدیک تر می شد، راه  ارتباط 
مستقیم او با امـام)ع( نـیز مـحدودتر می شد و در مقابل، نهاد وکالت نیز تقویت می 
شد تا جایی که در زمان امامین عسکریین )ع( غالب  ارتباطات  شیعه  با این  2 امام 
بزرگوار از راه مکاتبه یا وکلا و نمایندگان  صورت می گرفت. از آن رو مـی توان گـفت 
کـه حداقل در عصر امام هادی و عسکری)ع(، تقویت نهاد وکالت به خاطر تمهید و 

زمینه چینی برای ورود شیعه به عصر غیبت بوده است.
ساختار سازمان وکالت در عصر امام حسن عسکری)ع(

والاترین جایگاه در سازمان  وکالت  بـر عهده امام حسن  عسگری )ع( بود. اموری 
مانند تعیین وکلا و معرفی آنان به شـیعیان، نـظارت بر عملکرد آنان، تأمین مـالی 
وکـلا، عزل وکـلای خـائن و فـاسد، معرفی جریان های مدعیان وکالت و بـابیت و 
بـرخورد قاطع با آنان  از عمده ترین مسوولیت های یازدهمین امام شیعیان)ع( به 
عنوان رهبر سازمان بـود. امام حسن عسکری)ع( در چندین مرحله به انتخاب وکیل 
اقدام می کرد. برپایه شواهد تاریخی، چهار منطقه  اصلی از نظر سازمان وکالت برای 
شیعیان وجود داشت. ناحیه نخست بغداد، مدائن و کوفه، ناحیه دوم بصره و اهواز، 

ناحیه سـوم قم، همدان و مناطق جبال  و ناحیه چهارم حجاز، یمن و مصر بودند. 
در پایین ترین سطح  سازمان  وکالت، وکلای مستقر در شهرهای مختلف بودند که با 
افراد عادی در ارتباط و در انتخاب این افراد توان اجرایی و محلی بودن آنان در نظر 
گرفته می شد. این وکلا بازوی  اجرایی  سازمان و با شیعیان در ارتباط مـستقیم بودند. 
برخی  از وکلا افزون بر انجام امور شخصی امام حسن عسکری)ع( مسوولیت دریافت 
و ارسال نامه های ایشان را نیز برعهده داشتند. در میان اصحاب ائمه اطهار)ع( برخی 
از شاگردان، فقیه، محدث و متکلم حضور داشتند که به عنوان مبلغ  مذهب  اهل 
بیت )ع( و به منظور ترویج فقه به مناطق مختلف فرستاده می شدند و محل رجوع 

شیعه و پاسخ گـویی شبهات و سؤالات دینـی  را آنان برعهده داشتند.
کارکردهای نهاد وکالت و  نقش سیاسی آن

با افزایش شیعیان، منابع و نیازهای مالی بـه طور همزمان افزایش می یافت. برای 
جمع آوری این منابع باید شبکه ای از نمایندگان تشکیل می شد تا این وجوه را از 
پیروان  جمع آوری و به امام)ع( تحویل دهند، ضمن آنکه پس  از آن نیز می بایست 
طبق دستورات امام)ع( بـه توزیع آن در جهت اهداف سازمان اقدام کـنند. اهـمیت 
این  کار به  اندازه ای بود که گاه هدف از تأسیس سازمان وکالت  را جمع آوری وجوه 
شرعی، اعم از خمس، زکات، هدایا و نذورات شیعیان دانسته انـد. این وجوه، عمده  
ترین  منبع  مالی سـازمان شمرده می شد. امامان )ع( می توانستند با استفاده از 
این سازمان، هزینه های لازم  برای  انجام امور شیعیان را تأمین کنند. یکی  دیگر از 
مهم ترین اهداف تشکیل سـازمان وکـالت، تـعلیم معارف اهل بیت)ع( به شیعیان و 
ارشاد آنان به  حق، در عصر حیرت، بـروز تردیدها و شبهات بود. البته همه وکلا از 
جهت علمی  و معرفتی  در یک سطح نبودند. در میان وکلا، برخی آنچنان از نـظر 
علمی و آشـنایی با معارف  و احکام برجسته بودند که امامان)ع(، افراد را به آنان ارجاع 

مـی دادند تـا علوم  دینی و وظایف شرعی خود را از آنها جویا شده و فرا بگیرند.
وکلا مهم ترین  مـرجع  و مـلجأ در حل معضلات علمی و اعتقادی شیعیان بودند. آنان 
گاه این وظیفه را شخصی و گاه  از راه اخذ و ارسال نامه های حاوی سوالات شیعیان 
به معصومان)ع( و متقابلا تحویل پاسخ آنها به  شیعیان انجام مـی دادند. اهتمام 
حاکمیت عـباسی در عصر غیبت  برای  شناختن اعضای نهاد وکالت، نشان از وجود 
نقش  سیاسی  این  نهاد دارد. از مؤیدات وجود نقش سیاسی برای این نهاد و اعضای 
آن، شرکت مستقیم یا غیرمستقیم اعضای این نهاد در قـیام هایی است که بر ضد 
حاکمیت عباسی شکل  می گرفت. عدم مشروعیت نظام حاکم، آگاه سازی مـردم 
از مـوضع  امام)ع( در رخدادهای  سیاسی، نفوذ در دستگاه حکومت و مساعدت به 

نیازمندان از جمله اهداف ویژه سـیاسی سازمان وکالت به شمار می رفت.

اجتماعی

شیوع کرونا فشار مضاعف بر کارشناسان اورژانس ؛

گلایه های پیشگامان مقابله با کرونا در اورژانس ۱۱۵ قم
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ی هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001008421 شماره  رای   -1
1399114430001000374 مربوط به زهرا یزدانی فرزند تیمور در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 153/74 مترمربع پلاک شماره 10275اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 

الکترونیکی 139720330001021333)م الف 8168(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001007610 شماره  رای   -2
در  مسلم  فرزند  ملکی  معصومه  به  مربوط   1399114430001000875
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت252 مترمربع شماره 10994 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 7014 مورخ 

1396/05/31 دفترخانه 102قم )م الف 8170(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001007569 شماره  رای   -3  
1399114430001000206 مربوط به علی زلفی فرزند احسان اله در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 84مترمربع پلاک شماره 11239/3 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه 

از سید ابوالحسن رضوی صادره در دفتر 170 صفحه 61)م الف8210(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001008579 شماره  4-رای 
1399114430001000410 مربوط به محمد لوافی فرزند نصراله در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 63/50 مترمربع پلاک شماره 10473 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از مرتضی دادبان)م الف8211(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001005840 شماره  5-رای 
فرزند  حسینی  اله  سیدروح  به  مربوط   1399114430001000146
به مساحت 192مترمربع پلاک  باب ساختمان  در ششدانگ یک  سیدمحمد 
شماره 10275 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم اسناد 
 139720330001014437 الکترونیکی  دفاتر  در  صادره  مشاعی  مالکیت 
و   139820330001003813 و   139720330001014436 و 

139820330001003811 و 139820330001003809)م الف8212(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001009114 شماره  6-رای 
در  مراد  فرزند  ذوالفقاری  ترابعلی  به  مربوط   1399114430001000142
شماره  پلاک  100/90مترمربع  مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ 
11285/280اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از حبیب اله بیگدلی صادره در دفتر 318 صفحه 161)م 

الف8213(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001009145 شماره  7-رای 
1399114430001000896 مربوط به سکینه داوری فرزند حسن در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 198/17مترمربع پلاک شماره 9439/12اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 147287 
مورخ 1399/04/30 دفترخانه 7 قم )م الف8215(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001008318 شماره  رای   -8
در  قربانعلی  فرزند  حیدری  جعفر  به  مربوط   1398114430001001680
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 132مترمربع پلاک شماره 11022/23 
نامه عادی  اداره یک قم مبایعه  اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
خریداری مع الواسطه از صفرعلی حمامی صادره در دفتر 179 صفحه 38)م 

الف8216(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001008708 شماره  9-رای 
در  حسن  فرزند  صداقت  غلامعلی  به  مربوط   1399114430001000306
شماره  پلاک  مترمربع   173/24 مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ 
سند  قم  یک  اداره  ملک  ثبت  حوزه  یک  بخش  قم  در  واقع  اصلی   10447/1
مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 139720330001002734 و دفتر 
779 صفحه 330 طی سند خریداری 28071-1397/08/21 دفتر 55قم)م 

الف8217(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001007989 شماره  10-رای 
1399114430001000325 مربوط به مجید قشقائی فرزند محمد در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت  61/36مترمربع پلاک شماره 10316/11 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری 
مع الواسطه از علی محمد موقاری و زهرا یزدی صادره در دفتر 79 صفحه 73)م 

الف8218(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001008842 شماره  11-رای 
1398114430001002194 مربوط به رضا خوش لهجه افخم فرزند محمد در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 100/03مترمربع پلاک شماره 10393 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر 182 صفحه 118 به موجب سند قطعی به شماره 109001 مورخ 

1385/02/16دفترخانه 7قم )م الف8219(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001008946 شماره  12-رای 
1399114430001000994 مربوط به محمدرضا رضائیان فرزند حسین در 
ششدانگ یک باب کارگاه به مساحت 459مترمربع پلاک شماره 11297اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 128434 

مورخ 1396/03/08دفترخانه 9 قم)م الف8220(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001007826 شماره  13-رای 
ابراهیم  فرزند  حسن  شیخ  مرتضی  به  مربوط   1399114430001000809
شماره  پلاک  مساحت 175/54مترمربع  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در 
11231اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به 

شماره 143641 مورخ 89/08/02 دفترخانه 4قم)م الف8221(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001008576 شماره  14-رای 

یداله  فرزند  مهر  رحیمی  شمسی  به  مربوط   1399114430001000810
شماره  پلاک  92/87مترمربع  مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در 
4835اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به 

شماره 78794 مورخ 1380/01/21 دفترخانه 17قم)م الف8222(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001007824 شماره  15-رای 
ابراهیم  فرزند  حسن  شیخ  مرتضی  به  مربوط   1399114430001000812
ششدانگ  مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  از  مشاع  چهاردانگ  در 
147/79مترمربع پلاک شماره 11224 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 92099 مورخ 1385/06/25دفترخانه 

5 قم)م الف8224(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001007823 شماره  16-رای 
1399114430001000811 مربوط به حمیدرضا شیخ حسن فرزند ابراهیم 
ششدانگ  مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  دو  در 
147/79مترمربع پلاک شماره 11224 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 92099 مورخ 1385/06/25دفترخانه 

5 قم)م الف8223(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001008853 شماره  17-رای 
1399114430001000895 مربوط به ابوالفضل اسدی فرزند غریب حسین در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 71مترمربع پلاک شماره 11191 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری 
مع الواسطه از محمد حمیدی بهشتی از سند قطعی 23768 مورخ 56/06/14 

دفترخانه 16قم)م الف8225(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001008699 شماره  18-رای 
1399114430001000662 مربوط به معصومه سلطان آرانی فرزند ابراهیم در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 91مترمربع پلاک شماره 11150 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند صلح به شماره 24511 

مورخ 1399/04/21 دفترخانه 74قم)م الف8227(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  تا چنانچه اشخاص  آگهی  روز  فاصله 15  به  در دونوبت  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:99/09/0٤
تاریخ انتشارنوبت دوم: 99/09/19
محمودمهدوی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند

1- رأی شماره 139960330002007753 مربوط به پرونده کلاسه 1395114430002001018مربوط به علی پوست 
چی فرزند محمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 508/53 مترمربع پلاک شماره 
2567/1068/1082 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی شماره 6294 

مورخ 86/7/12 دفترخانه 47قم)م الف8167(
به مهدی  مربوط  پرونده کلاسه 1398114430002002289  به  مربوط  رأی شماره 139960330002011181   -2
ساجدی فرزند محرمعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100 مترمربع پلاک 
2266/1/13اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از قدرت اله زارع 

سهیلی ثبت در دفتر 134 صفحه 190)م الف8169(
3- رأی شماره 139960330002009669 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002000034 مربوط به محمدعلی 
سالاری فرزند گرزعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 136مترمربع پلاک شماره 101 
فرعی از 2169 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از فاطمه رفعتی مبرز 

ثبت دفتر 249 صفحه 310)م الف8214(
4- رأی شماره 139960330002011059 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002009852 مربوط به سیدیوسف 
دلاویز فرزند سیداحمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 126مترمربع پلاک 2376اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت در دفتر 41 قم شماره 48411 

مورخ 1390/4/27)م الف8226(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
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رییس انجمن صنایع همگن قطعه سازان:

تولید ۱.۴ میلیون دستگاه خودرو 
امکانپذیر است

رییس انجمن تخصصی صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودرو کشور 
گفت: دستیابی به رکورد تولید یک میلیون و 400 هزار دستگاه خودرو، مشروط 
به تحقق خواسته های قطعه سازان، تعدیل قراردادهای آنان و تامین نقدینگی مورد 

نیاز، امکانپذیراست.
"محمدرضا نجفی منش" افزود: وزارت صنعت، معدن و تجارت در 6 ماه نخست 
امسال خواستار تولید 330 هزار دستگاه خودرو از سوی سایپا و بیش از 360 هزار 
دستگاه خودرو توسط گروه صنعتی ایران خودرو شده و برای نیمه دوم امسال تولید 
این خودروسازان با حدود 10 درصد رشد نسبت به نیمه نخست به انجام خواهد 

رسید.
به گفته این مقام صنفی، دستیابی به رقم تولید یک میلیون و 400 هزار دستگاه 
خودرو در سال ۹۹ که در مقایسه با سال گذشته )تولید بیش از ۸00 هزار دستگاه 
خودرو( نشان دهنده "جهش تولید" در این بخش است، مشروط به تامین برخی 

خواسته های قطعه سازان، امکانپذیر بوده و دور از دسترس نیست.
وی اضافه کرد: اسفندماه پارسال نزدیک به پنج هزار میلیارد تومان تسهیلات در 
اختیار خودروسازان قرار گرفت که خودروسازان نیز عین همان مبلغ را به عنوان 
پرداخت بخشی از مطالبات قطعه سازان، در اختیارشان قرار دادند، این در حالی 

است که ابتدا مقرر بود 10 هزار میلیارد تومان در اختیار قطعه سازان قرار گیرد.
نجفی منش توضیح  داد: درخواست نخست ما پرداخت باقی مانده پنج هزار 
میلیارد تومان است تا خودروسازان بتوانند آن را صرف پرداخت بدهی های بالای 

120 روزه معوق خود به قطعه سازان کنند.
وی گفت: یکی از خواسته های اصلی و اساسی خودروسازان، کنار گذاشته 
شدن قیمت گذاری دستوری است، بلکه باید قیمت به گونه ای تعیین شود که 
خودروساز دیگر زیان نکرده و همه ساله دست به دامن بانک مرکزی و سایر نهادها 

برای تامین مالی نشود.
رییس انجمن تخصصی صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودرو کشور 
ادامه داد: قطعه سازان کوچک حدود ۸5 درصد قطعه سازان را تشکیل می دهند، 
اما آنها 10 تا 15 درصد از مجموع مطالبات را دارند و انتظار می رود پرداخت 
مطالبات این قطعه سازان کوچک حداکثر یک ماه پس از تحویل کالایشان انجام 

شود که فشار مالی چندانی برای خودروسازان ندارد.
وی، تعیین آنلاین و برخط قیمت ها در قراردادهای منعقده بین قطعه سازان 
و خودروسازان را مورد تاکید قرار داد و افزود: با توجه به افزایش قیمت نهاده ها 
از جمله مواد اولیه، نرخ ارز و دستمزدها، انتظار می رود سیستمی برخط در 
قراردادها راه اندازی شود تا هرگونه تغییرات در موارد یاد شده به سرعت لحاظ 
شده و قطعه سازان بیش از این زیان نکنند. نجفی منش گفت: تخصیص ارز از 
سوی بانک مرکزی یکی از مطالبات همیشگی قطعه سازان برای تامین نیازهای 
خارجی شان است، از ماه های گذشته پیشنهاد کردیم که با توجه به مضیقه ارزی 
بانک مرکزی اجازه دهند از ارز بدون ذکر منشأ استفاده شود که مورد موافقت 
کم رنگ قرار گرفته است. وی خاطرنشان کرد: انتظار می رود توزیع مواد اولیه 
داخلی از جمله ورق های فولادی، مواد پتروشیمی ، مس و غیره، بر اساس مچینگ 

و ال.سی واقعی باشد تا فشار نقدینگی کمتری به قطعه سازان وارد شود. 
نجفی منش اضافه کرد: داخلی سازی ها در این صنعت که طی دو سال گذشته  
شتاب گرفته ، باید تقویت شده و تداوم یابد و چنانچه موفق شویم عمق ساخت 

داخل قطعات را به ۹0 درصد برسانیم، تحریم ها بر این صنعت بی اثر می شود.
وی خاطرنشان کرد: توان و ظرفیت شرکت های دانش بنیان و دیگر شرکت ها، 
در ارتباط با داخلی سازی باید حداکثری شود و انتظار می رود با گشایش های 
احتمالی سیاسی در آینده، داخلی سازی ها تداوم یافته و مسوولان با طراحی 
این فعال صنفی،  به گفته  سازوکارهایی مانع جذابیت واردات قطعات شوند. 
تولیدکنندگان داخلی توانمند بوده و توانایی انجام کار را دارند، به شرطی که اجازه 

داده شود تا از توانمندی های خود به خوبی استفاده کنند.

عضو اتاق بازرگانی تهران پاسخ داد

چرا خودروهای ایرانی در خارج
 مشتری دارند؟

عضو اتاق بازرگانی تهران می گوید نه تنها انتشار آمار صادرات خودروهای ایرانی 
به خارج از کشور عجیب نیست که حتی بسیار پایین تر از ظرفیتی است که در این 

حوزه وجود دارد.
محمدرضا نجفی منش اظهار کرد: اینکه گمرک اعلام کرده ما کمتر از 6 میلیون 
دلار صادرات خودرو داشته ایم اصلا غیرقابل باور نیست. بلکه در واقع می توان در 
ایران به صادرات 6 میلیارد دلاری خودرو نیز فکر کرد که بنا به دلایل مختلف شرایط 

لازم برای آن به وجود نیامده است.
به گفته وی، این ظرفیت چه در فروش خودرو، چه در فروش قطعات و لوازم 
جانبی خودرو و چه در خدمات پس از فروش وجود دارد که ایران در هر سه این 

حوزه توان رقابت با کشورهای منطقه را خواهد داشت.
عضو اتاق بازرگانی تهران در پاسخ به این سوال که چطور در شرایطی که عرضه 
خودرو در بازار داخلی کافی نیست، امکان صادرات این محصول وجود دارد، 
گفت: پاسخ به این سوال خیلی ساده است. ما در داخل کشور با معضل قیمت 
گذاری دستوری مواجهیم. تداوم این سیاست غلط باعث شده تولید هر خودرو 
جدید در بازار داخلی مساوی با زیان بیشتر برای خودروسازان باشد، این در حالی 

است که بازار صادراتی امکان سود آوری را فراهم می کند.
نجفی منش ادامه داد: البته این به معنای خالی کردن بازار داخل نیست و 
خودروسازان با وجود زیان ده شدن، در سال های اخیر تمام ظرفیت موجود را با 
وجود تحریم ها و سایر محدودیت ها فعال کرده و به بازار رسانده اند و عدد صادرات 
صورت گرفته در قیاس با ظرفیت کشور بسیار محدود است اما باید توجه داشت که 

همان بازار محدود سودآور است اما بازار داخل زیان ده است.
وی درباره ظرفیت صادراتی و کشورهای هدف ایران نیز توضیح داد: ما به راحتی 
می توانیم 10 یا صد برابر آمار فعلی را در حوزه خودرو صادرات کنیم. البته با توجه 
به قدیمی بودن خودروهای ایران، بازار هدف اصلی قطعا در کشورهای منطقه 
تعریف می شود اما در صورتی که بتوانیم خودروهای جدیدتر به بازار برسانیم، قطعا 

می توان در دیگر کشورها نیز حضوری فعال داشت.
عضو اتاق بازرگانی تهران اضافه کرد: در سال های گذشته کشوری مانند ترکیه 
این حوزه  در  توانسته  ایران عقب تر است  از  نظر سابقه در خودروسازی  از  که 
صادرات 12 میلیارد دلاری به ثبت برساند. هند نیز در این سال ها صادرات خود 
را افزایش داده است. ایران قطعا ظرفیتی قابل توجه در این حوزه دارد که تنها باید 
از آن استفاده کرد. نجفی منش در پاسخ به این سوال که آیا مزیت اصلی رقابت 
خودروهای ایرانی قیمت تمام شده آنها در بازارهای خارجی است، بیان کرد: قطعا 
امروز یکی از عوامل مهمی که می تواند به ما در به دست آوردن بازارهای جدید 
کمک کند، قیمت پایین خودروهای ما در قیاس با برخی از دیگر خودروهاست، با 
این وجود ما در سایر حوزه ها نیز توان رقابت داریم که می توان از آن استفاده کرد. 
در صورت کاهش تحریم ها و حمایت از صنعت خودرو، امکان افزایش جدی آمار 

صادرات در این حوزه وجود دارد.

انتقادهای مجلس از بسته حمایتی دولت برای خانوارهایی که معیشتشان 
تحت تأثیر قرار گرفته نه حول محور پیامدها یا افراد تحت پوشش بلکه درباره به 
کرسی نشاندن مصوبه ای است که کارشناسان نسبت به آثار منفی اقتصادی آن 

هشدار داده اند.
تعطیلات گسترده کرونایی که از اول آذرماه آغاز شده، کسب وکار و در نتیجه 
معیشت خانوارهای زیادی را تحت تأثیر قرار می دهد. به همین دلیل دولت 
تصمیم گرفت بسته معیشتی جدیدی را برای حمایت از خانوارها برای یک دوره 

زمانی چهار ماهه در دستور کار خود قرار دهد.
به گفته محمد نهاوندیان معاون اقتصادی رئیس جمهوری و رئیس کارگروه 
اقتصادی ستاد ملی مبارزه با کرونا، کمک های معیشتی در قالب وام یک میلیون 
تومانی و پرداخت بلاعوض ماهانه 100 هزار تومان، دو محور از محورهای 14گانه 
حمایت های دولت از خانوارها و کسب وکارها در برابر کروناست. در این طرح، 
۹ اقدام برای حمایت از عموم کسب وکارها و سه اقدام نیز برای کسب وکارهای 

شدیداً آسیب پذیر در نظر گرفته شده است.
پرداخت می شود که  میلیون خانوار  به حدود 10  تومانی  میلیون  وام یک 

آنچه عبدالناصر همتی  به  توجه   با  ثابت است.  درآمد  فاقد  آنها،  سرپرست 
رئیس کل بانک مرکزی در صفحه اینستاگرام خود منتشر کرده، پرداخت این 
بود که  تومانی خواهد  اعتبارات 75 هزار میلیارد  از محل  وام قرض الحسنه 
اختصاصی نظام بانکی برای مقابله با آثار کروناست. اقساط این وام قرضالحسنه 

کرونایی ماهانه 35 هزار تومان است که در 31 قسط از یارانه کسر می شود.
یارانه 100 هزار تومانی نیز در چهار ماه پایانی سال، به جعمیت 30 میلیونی 
پرداخت می شود. بر این اساس، برای خانوار یک نفره که 45 هزار و 500 تومان 
یارانه نقدی، 55 هزار تومان کمک معیشتی و 100 هزار تومان کمک بلاعوض 
کرونا دریافت می کند در مجموع تا پایان سال جاری هر ماه حدود 200 هزار و 

500 تومان پرداخت خواهد شد.
دلیل مخالفت ها با طرح کوپن الکترونیکی مجلس

با وجود اینکه دولت در تلاش است آسیب های معیشتی کرونا به خانوارها را 
به حداقل برساند، انتقادهایی به ویژه از طرف مجلس نسبت به این طرح وارد 
شده است. در واقع پیش از تصویب طرح کنونی در ستاد ملی مقابله با کرونا و 
هیات دولت، نمایندگان مجلس به دنبال اجرایی کردن طرح مصوب خود بودند.

طرح کمک معیشتی مجلس، دولت را مکلف می کرد به 60 میلیون نفر در نیمه 
دوم سال جاری، ماهانه اعتبار خرید کالا پرداخت کند. در این طرح که با نام 
کوپن الکترونیکی شناخته شد، جمعیت 60 میلیونی تحت پوشش به 2 گروه 
تقسیم شدند، افرادی که دارای حداقل درآمد و دستمزد هستند و افرادی که 

درآمد آنها کمتر از حداقل دستمزد است.
خانواده های تحت پوشش کمیته امداد، بهزیستی و همچنین رزمندگان 
نیازمند در گروه دوم قرار گرفتند. اما به دلیل ایجاد بار مالی برای دولت در مرحله 
اول توسط شورای نگهبان رد شد و پس از اصلاح توسط مجلس در اواخر آبان 
تأیید شد. اگر طرح مجلس اجرا شود، به گروه اول ماهانه حدود 60 هزار تومان 
و به گروه دوم ماهانه حدود 120 هزار تومان پرداخت خواهد شد. پیامدهای 
تورمی این طرح یکی از اصلی ترین انتقادهایی بود که کارشناسان اقتصادی به 

آن وارد کردند.
علامه  دانشگاه  علمی  هیات  عضو  و  اقتصادی  کارشناس  مروی  علی 
طباطبایی، یکی از مخالفان این طرح بود که کسری بودجه 40 هزار میلیارد 

تومان و افزایش 16 درصدی تورم در صورت اجرای آن را برآورد کرده بود.
محل تأمین 35 هزار میلیارد تومان از منابع تخصیص داده شده به این طرح از 
محل افزایش سقف پیش بینی منابع قابل احصاء از موارد مندرج بند و تبصره 2 

قانون بودجه سال 13۹۹ در نظر گرفته شده بود.
سقف منابع قابل احصاء 50 هزار میلیارد تومان پیش بینی شده، اما در 6 
ماه نخست سال تنها بخش کمی از آن محقق شده و بر این اساس این مدرس 
اقتصاد معتقد است مجلس با افزایش پیش بینی درآمدهای این ردیف ها به ۸5 
هزار میلیارد تومان، فقط با اعدادی بازی می کند که به احتمال بسیار زیادی 

محقق نخواهند شد.
چه کسی نگران معیشت مردم است؟

میان  در  آنچه  می دهد  نشان  دولت،  طرح  به  مجلس  نمایندگان  واکنش 
دعواهای سیاسی فراموش شده، معیشت مردم است.

مساله معیشت مردم تا جایی تنزل پیدا کرده که برخی از نمایندگان بسته 
معیشتی دولت را »لجبازی دولت با مجلس« قلمداد می کنند. علاوه بر این، 
مجلس در حالی از اقدام دولت در حمایت از معیشت مردم انتقاد می کند و آن 
را رونمایی یک باره از طرح معیشتی بلافاصله پس از مجلس تعبیر می کند که 
حمایت های مالی دولت نه در روزهای اخیر بلکه از ابتدای همه گیری کرونا در 

کشور، در دستور کار دولت بوده است.
بسته معیشتی کرونا در اسفندماه در دولت تصویب و با ادامه همه گیری در 
پنج مرحله تمدید شد و تا خردادماه ادامه یافت که در آن به هفت میلیون نفر 
از افرادی که با استفاده از بانک اطلاعاتی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

شناسایی شدند، وام قرض الحسنه و یارانه تعلق گرفت.
سه میلیون از این افراد، فاقد درآمد ثابت بودند و با توجه به بعد خانوار، ماهانه 
مبالغی بین 200 هزار تومان برای خانورهای یک نفره و 600 هزار تومان برای 

خانوارهای پنج نفره و بیشتر به آنها پرداخت شد.
چهار میلیون نفر نیز وام قرض الحسنه 1.5 تا 2 میلیون تومانی دریافت کردند 
که بخش عمده آنها شاغلان آسیب دیده از همه گیری کرونا، اصناف و کارگران 

بودند.

واکاوی انتقاد برخی نمایندگان به بسته حمایتی دولت؛

معیشت را وارد بازی های سیاسی نکنیم

   آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاع

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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مربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیا ثابت کرد 
مشکل گلزنی ندارد و برخی در ارزیابی پرسپولیس عجله می کنند.

تیم فوتبال پرسپولیس در هفته دوم لیگ بیستم موفق شد تا در دیداری خانگی 
صنعت نفت آبادان را با تک گل سیامک نعمتی از روی نقطه پنالتی شکست دهد.

پس از این دیدار ایراداتی از پرسپولیس مطرح  شد مبنی بر اینکه این تیم در گلزنی 
مشکل دارد و ممکن است این موضوع در آینده مشکل ساز شود.

حمید مطهری مربی تیم فوتبال پرسپولیس در گفت وگو با ایرنا در مورد شرایط 
پرسپولیس، بازی با صنعت نفت آبادان، مشکل گلزنی سرخپوشان و ... صحبت هایی 

انجام داد که در زیر می خوانید:
بازی با صنعت نفت آبادان چطور بود؟

بازی سختی بود. عبور از لایه های دفاعی صنعت نفت کمی دشوار بود اما توانستیم 
بازی را به خوبی کنترل کنیم و از این لایه ها عبور کنیم. از طرفی هیچ موقعیتی به 

حریف ندادیم که این از نکات مثبت این مسابقه بود. در طول بازی هم چند بار موقعیت 
گلزنی ایجاد کردیم و خدا را شکر بازی را بردیم.هر چند چمن بلند ورزشگاه آزادی به 

ویژه در نیمه دوم کار ما را سخت کرده بود.
پرسپولیس روند خوب گل نخوردن در لیگ قهرمانان آسیا را در لیگ ایران 

هم به نظر می رسد که حفظ کرده است.
این به دفاع تیمی خوب ما باز می گردد که همه بازیکنان در آن نقش دارند. همه 
نفرات به خوبی در این غالب وظایفشان را انجام می دهند. از نوک حمله گرفته تا نفر 

آخر در خط دفاعی همه در این دفاع تیمی خوب نقش دارند.
اما بیشتر انتقادات از پرسپولیس مربوط به مشکل این تیم در گلزنی است 

نظر شما چیست؟
مگر همین تیم در لیگ قهرمانان آسیا کم گل زد؟ از دید من چنین مشکلی وجود 

ندارد. ما باید بیشتر کار و تلاش کنیم تا شرایط را بهبود ببخشیم.
البته این موضوع هم مطرح شد که پرسپولیس اقتصادی بازی می کند. 

چنین موضوعی را قبول دارید؟
ما همیشه برای پیروزی به میدان می رویم و هدف ما در هر مسابقه کسب 3 امتیاز 
است. البته به نظر من ایرادی هم ندارد که در برخی بازی ها اقتصادی ببریم. مهمترین 
موضوع برای تیم ما کسب 3 امتیاز است و فرقی نمی کند با چه نتیجه ایی برنده بازی 

باشیم.
این انتقاد هم مطرح شده که پرسپولیس در مواجهه با تیم هایی که بسته 

بازی می کنند، برنامه دومی برای گلزنی ندارد؟
من نمی دانم چه افرادی چنین صحبت هایی را مطرح می کنند اما نظر هر کسی 
محترم است. ما در تمرینات برنامه های مختلف مد نظر را انجام می دهیم و در مسابقات 

هم موقعیت های خوبی را خلق می کنیم. از نظر ایجاد موقعیت شرایط خوبی داریم.
پرسپولیس هفته آینده باید برابر نفت مسجد سلیمان به میدان برود. این 

بازی را چطور می بینید؟
همه مسابقات لیگ دشوار است و بازی آسانی در لیگ نداریم. مهم تر از همه چیز 
ذهنیت برنده اعضای تیم است. امیدواریم در بازی بعدی هم بتوانیم با عملکردی 

خوب 3 امتیاز را بگیریم.
مهدی  تنها  توانست  انتقالات  و  نقل  پایانی  های  روز  در  پرسپولیس 

مهدیخانی را جذب کند. آیا این بازیکن می تواند در پرسپولیس موفق باشد؟
امیدوارم این بازیکن بتواند هرچه زودتر خود را آماده کند تا برای پرسپولیس مفید 

باشد. هر چند ما بهترین بازیکنان را داریم که سرمایه های پرسپولیس هستند.

حمید مطهری:

 پرسپولیس مشکل گلزنی ندارد
لیگ برتر؛  

بی اخلاقی، باید و نبایدها
در  دردناکی  شکل  به  خشن  ادبیات  و  تندخویی 
فوتبال ما رواج پیدا کرده و شوربختانه به یک عادت 

مذموم درآمده است.
به گزارش ایرنا؛ ما همیشه مدعی هستیم که از فرهنگ و تمدن غنی برخورداریم 
و رعایت سلوک اخلاقی در اولویت ورزش بوده است. اما باید اقرار کنیم در فوتبال 

نتیجه گرای ما این پارامترها و موازین فرهنگی رنگ باخته است.
وقتی برخی مربیان و بازیکنان از کوره در می روند و با الفاظ رکیک و حرکات چیپ 
آنهم در مقابل دوربین به این و آن می پرند، دیگر از هواداران جوانتر چه توقعی 

می توان داشت.؟
منظور از این یادداشت، یک تیم و یا یک مربی خاص نیست اما واقعا چه باید کرد و 
آخر و عاقبت این مدل فوتبال به کجا ختم خواهد شد؟ این رویکرد عجیب و غریب و 
رفتار غیرمتعارف چرا تمامی ندارد و چرا  روز به روز در لایه های مختلف فوتبال ریشه 

می دواند؟
روح  بی اخلاقی،  اما  هستیم  بیستم  لیگ  ابتدای  در  آنکه  باوجود  شوربختانه 
علاقه مندان به "فوتبال پاک" را کدر کرده اما از همه بدتر اینکه فضای مجازی به 

نمایشگاه کلیپ های درآمده که تنها روی بد فوتبال را نشان می دهد.
این فضای پرتنش ماحصل فوتبال نتیجه گرا و ضعف مفرط مدیریت است و لاغیر 
و طبعا اگر کمیته اخلاق بطور جدی به این موارد نگران کننده ورود نکند، نمی توان 

به فردایی بهتر امید بست.
بهرحال، با این سیاق  لیگ برتر بیش از پیش روی لبه تیغ خواهد رفت و پاک 
و  باشگاه ها  آنکه  بر دهان خواهند گزید، مگر  انگشت نگرانی  اندیشان کماکان 

فدراسیون  برای زدودن این فضای ملتهب آستین همت بالا بزنند.
نخست  وهله  در  باید  باشیم  التهاب  این  درمانگر  بناست  اگر  مسیر،  این  در 

رودربایستی را دور بریزیم و از کنار اسم ها براحتی عبور نکنیم.
آن دسته از مدیران کم تفاوت، مربیان کم جنبه و بازیکنان زودرنج باید این نکته 
حیاتی را ملکه ذهن خود کنند که در فوتبال طاقت باخت و ظرفیت برد یک اصل 
مهم بشمار می رود ولی از اینها گذشته رعایت موازین اخلاقی و فرهنگ محوری بر 

همه چیز مقدم تر می نماید.

مصطفی هاشمی:

آمادگی شیمیدر برای مرحله دوم
 لیگ برتر بسکتبال

سرمربی تیم بسکتبال شیمیدر قم گفت: همه روزه تمرین می کنیم تا آماده مرحله 
بعدی رقابت های لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور شویم.

مصطفی هاشمی اظهار کرد: با توجه به فاصله  زمانی موجود بین مسابقات، این 
روزها به شکل منظم تمرین می کنیم تا آماده بازی های بعدی در مرحله مقدماتی 

لیگ برتر بسکتبال شویم.
وی ادامه داد: هر روز که به بازی های آتی نزدیک شویم از فشار تمرینات کمتر 
می شود و به دنبال این هستیم که یکی دو بازی تدارکاتی نیز برای روزهای پایانی هفته 
آینده در نظر بگیریم تا بازیکنان تیم در شرایط مسابقه قرار گرفته و آماده رویارویی با 

حریفان شوند.
تنها  و  نداریم  بازیکن مصدوم  تیم بسکتبال شیمیدر قم اضافه کرد:  سرمربی 
بازیکنان غایب تمرینات ما عماد سلمانی و ایلوی وارگاس هستند، سلمانی برای 
بازی های پنجره انتخابی کاپ آسیا در اردوی تیم ملی کشورمان است و وارگاس به 

اردوی تیم ملی دومنیکن رفته است.
گفتنی است: تیم بسکتبال شیمیدر قم این روزها تمرینات خود را در مجموعه 
ورزشی آفتاب پیگیری می کند تا طبق برنامه فدراسیون بسکتبال، دهه دوم آذر ماه در 
ادامه بازی های فصل 13۹۹ لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور برابر حریفان خود 

از گروه دوم مقدماتی به میدان برود.
نماینده بسکتبال استان قم در دو مسابقه از مرحله نخست رقابت های این فصل 
لیگ برتر بسکتبال دهه دوم آبان ماه در تالار بسکتبال آزادی ابتدا به مصاف تیم 
نیروی زمینی تهران رفت و با نتیجه 10۹ بر 6۹ حریف خود را شکست داد، سپس در 
دومین بازی به مصاف تیم آینده سازان تهران رفت و با حساب 107 بر 62 به برتری 

رسید.
تیم بسکتبال شیمیدر قم در گروه دوم از مرحله مقدماتی مسابقات لیگ برتر 
بسکتبال مردان باشگاه های کشور حریفانی همچون ذوب آهن اصفهان، شهرداری 
بندرعباس، مس کرمان و مهرام تهران را نیز پیش رو دارد و باید در ادامه لیگ به مصاف 

این رقبا برود.

براساس اعلام فدراسیون والیبال :

»آلِکنو« به طور رسمی سرمربی تیم ملی 
والیبال ایران شد

»ولادیمیر آلکنو« با امضای قرارداد، به 
والیبال  تیم ملی  طور رسمی سرمربی 

مردان ایران شد. 
اعلام  براساس  ایرنا،  گزارش  به 
فدراسیون والیبال، قرارداد سرمربی تیم 
ملی والیبال ایران روز )دوشنبه( پس از 
امضای دکتر محمدرضا داورزنی رییس 
زمان  شد.  رسمی  والیبال  فدراسیون 
حضور آلکنو در ایران، از فروردین ماه سال 

آینده است و براساس این قرارداد، هدایت تیم ملی والیبال کشورمان تا پایان بازی های 
المپیک توکیو برعهده این مربی باتجربه اهل روسیه خواهد بود. »محمدرضا داورزنی« 
رییس فدراسیون والیبال پس از امضای قرارداد آلکنو، گفت: طبق قرارداد، حضور 
سرمربی تیم ملی از فروردین ماه سال آینده خواهد بود، اما وی کار خود را از اول 
آذرماه شروع کرده است تا ملی پوشان والیبال ایران با آمادگی بیش تر در دو رویداد مهم 
سال 2021 )لیگ ملت ها و بازی های المپیک توکیو( شرکت کنند. داورزنی تصریح 
کرد: آلکنو تا زمان شروع اردو در ابتدای سال آینده، لیگ های داخلی و خارجی را 
رصد خواهد کرد که شناسایی بهترین بازیکنان ایران برای دعوت به تیم ملی براساس 
آخرین عملکرد آنان، از جمله این اهداف است. وی به حضور توماس توتولو در کادر 
تیم ملی والیبال ایران به عنوان دستیار آلکنو اشاره کرد و گفت: دیگر اعضای کادر 
فنی تیم ملی ایرانی خواهند بود. آلکنو سه بار تیم ملی روسیه را در بازی های المپیک 
هدایت کرده است. روس ها در المپیک 200۸ پکن با آلکنو برنز گرفت، در 2012 
لندن طلایی شد و در ریو 2016 به مقام چهارم رسید. حالا او می تواند با حضور در 

المپیک توکیو، چهارمین المپیک پیاپی خود را در 53 سالگی تجربه کند.

روشن:آقای آذری احترام خودت را نگه دار

استقلال نیاز به دلسوزی شما ندارد
پیشکسوت تیم فوتبال استقلال خطاب به مدیرعامل باشگاه فولاد گفت:آذری بهتر 

است احترام خودش را نگه دارد و در همان فولاد به خدماتش ادامه بدهد.
 حسن روشن در خصوص شکست استقلال مقابل فولاد خوزستان و حواشی که 
بعد از این مسابقه ایجاد شد اظهار داشت: من در تهران نیستم و بازی را ندیدم ولی 
گلهای مسابقه را از طریق اخبار تماشا کردم.  وی افزود: از جریان اتفاقاتی که در 
بازی رخ داده باخبر هستم چون با خیلی ها در این 2-3 روز صحبت کردم. شنیده 
تلویزیون و ... صحبت هایی را در مورد مشکلات  ام مدیرعامل باشگاه فولاد در 
استقلال بیان کرده اما من با او صحبتی دارم. پیشکسوت استقلال و بازیکن اسبق 
تیم ملی فوتبال ایران به فارس گفت: آقای آذری،استقلال صاحب دارد، شاید یک 
مقدار به تلاطم خورده ولی جمع و جور می شود.شما احترام خودت را داشته باش و 

همانجایی که خدمت می کنی با تندرستی فعالیت کن.

این روزها گمانه زنی زیادی در خصوص دخالت کادر فنی در کارهای یکدیگر شینده می شود و این در حالی است که کادر فنی 
استقلال مدعی اتحاد و مسئولیت شناسی در کارهای خود هستند.

تیم فوتبال استقلال در این مدت روزهای پر التهابی را پشت سر می گذارد. اتفاقات بعد بازی برابر فولاد باعث شد تا حاشیه های 
زیادی دور آبی پوشان را فرا بگیرد و کادر فنی استقلال در این اتفاقات پیش آمده مورد اتهامات مختلفی قرار بگیرند. از تعویض 
نشدن محمد دانشگر و 10 نفره شدن استقلال در دقایق پایانی بازی مقابل فولاد تا جدال لفظی محمود فکری و شیخ دیاباته 

بر سر مسائل فنی.
در حال حاضر کادر فنی استقلال را می توان یکی از شلوغ ترین کادرهای فنی تیم های لیگ برتری دانست. تیمی که چندین 
مربی با سابقه و جوان را در خود می بیند و بنا به ادعای کادر آبی ها مسئولیت ها با این کادر فنی، تقسیم شده است تا مشکلی 
از بابت پیش برد کارها به وجود نیاید اما سوالی که می توان در این رابطه مد نظر قرار داد، این است که چطور وقتی مسئولیت ها 
در یک تیم حرفه ای تقسیم می شوند، استقلال باید شاهد چنین حاشیه هایی باشد؟ انجام ندادن یک تعویض ساده، اتفاقی 

بی سابقه در تاریخ یک باشگاه حرفه ای همچون استقلال است و این نشان دهنده ناهماهنگی کادر فنی تیم است.
از ناهماهنگی کادر فنی استقلال که بگذریم، این بار گمانه زنی های عجیبی در خصوص دخالت کادر فنی استقلال در کارهای 
یکدیگر به گوش می رسد. در آخرین این مورد به دخالت پرویز مظلومی در کارهای محمود فکری می توان اشاره کرد؛ مساله ای 

که می تواند در آینده برای استقلال دردسرساز شود.
فوتبال ایران از دوگانه سرپرست - سرمربی بارها ضربه خورده است. مخصوصا وقتی که سرپرست نیز ادعای سرمربی گری 
یک تیم را داشته باشد. از آخرین این دوگانه های پر دردسر می توان به تیم ملی امید اشاره کرد؛ جایی که فرهاد مجیدی، 
سرمربی وقت تیم به دلایل مختلفی با کادر فنی این تیم به مشکل خورد و در نهایت باعث شد حمید استیلی که سرپرست تیم 

بود، سکان دار هدایت تیم ملی امید شود.
در تیم استقلال هم چنین چیزی وجود دارد. در کادر فنی استقلال چهره هایی وجود دارند که سابقه سرمربی گری آبی پوشان 
را دارند و بعضا در مقطعی توانستند موفقیت  هایی به دست آورند. با وجود چنین حاشیه ها و اتفاقاتی که برای استقلال رخ 

می دهد، می توان در آینده شاهد مدعیانی در کادر فنی بود که بخواهند هدایت استقلال را بر عهده بگیرند.
کادر فنی استقلال با وجود اینکه ادعای اتحاد و مسئولیت شناسی دارند اما با وجود این ناهماهنگی ها و با وجود این گمانه زنی 
به نظر می رسد روزهای سختی پیش رو دارند. روزهایی که در آینده می تواند چشم انداز محمود فکری را به طور کلی به هم 
بزند و باعث شود قید حضور در استقلال را بزند. اتفاقی که برای پیشکسوت های سابق استقلال نیز رخ داد. با این وجود باید 
منتظر ماند و دید این وضعیت تا چه زمانی برای استقلال ادامه پیدا می کند و چه سرنوشتی در انتظار آبی پوشان پایتخت است.

مهاجم پیشین تیم فوتبال استقلال گفت: برای ایجاد تشنج و حاشیه در استقلال خیلی زود بود و بازگشت آرامش 
به این تیم در اولویت قرار دارد.

محسن بیاتی نیا با اشاره به باخت استقلال مقابل فولاد در هفته دوم لیگ برتر، اظهار داشت: بازی با فولاد یکسری 
ابعاد فنی داشت و یکسری ابعاد حاشیه ای که من تمایل ندارم به بخش دوم اشاره کنم و فقط به صورت کلی می گویم 
هفته دوم برای ایجاد تشنج از دست رفتن آرامش خیلی زود بود. محمود فکری )سرمربی استقلال( و دستیارانش باید 
همه تلاش خود را انجام دهند تا آرامش را قبل از بازی با ماشین سازی به اردوی تیم شأن بازگردانند تا این بازی هم 

برای آنها مشکل نشود.
وی بیان داشت: به اعتقاد من در بازی مقابل فولاد بعد از گل تعویض زودهنگامی انجام شد و همین تعویض شرایط 
بازی را به سود فولاد تغییر داد. با همه احترامی که برای فکری و همکارانش در کادر فنی قائلم باید بگویم من نظر 
شخصی خودم را می گویم و از نظر شخصی من وقتی یک تیم گل می زند و بر جریان بازی هم تسلط دارد، نباید برای 

تعویض عجله کرد.
مهاجم پیشین آبی پوشان با اشاره به سبک بازی مستقیم در بسیاری از دقایق دیدار این تیم مقابل فولاد گفت: این 
سبک بازی ابزار خاص خودش را می خواهد باید هافبک های سرعتی در تیم به کار گرفته شوند تا در موقع مقتضی 

خودشان را اضافه کنند.
ماشین سازی حریفی دست و پا بسته نیست

 بیاتی نیا تصریح کرد: هر تیمی باید دارای نقشه اول و نقشه های جایگزین باشد. نقشه هایی که چندان هم قابل پیش 
بینی نباشد. تیم ها باید بدانند وقتی دنبال گل زدن هستند چه استراتژی دارند و زمانی که برای حفظ گل زده خود 

تلاش می کنند استراتژی آنها چیست. اصطلاحاً می گویند هر تیمی باید دارای چند »پلن« مختلف باشد.
پیشکسوت آبی پوشان خاطرنشان ساخت: مربی در فوتبال باید به جز مسائل فنی قادر به مهار بحران های غیر قابل 
پیش بینی هم باشد. کار فنی را همه کم و زیاد آموخته اند و این قدرت مهار بحران های غیر قابل پیش بینی است که 
مربیان را از هم متمایز می کند. مربیان باید ابتدا به خودکنترلی برسند و بعد از آن بتوانند بازیکنان شان را کنترل کنند.
وی تاکید کرد: آقای فکری و دستیارانش باید تلاش کنند تا هرچه زودتر تمرکز و آرامش به اردوی این تیم بازگردد 
وگرنه همین ماشین سازی هم در هفته سوم تولید دردسر می کند. البته منظور من اصلًا این نیست که ماشین سازی 
تیم کوچک یا دست و پا بسته ای است. چون دیگر در فوتبال هیچ تیمی از قبل بازنده و برنده نیست. بلکه منظورم این 

است که اگر قرار باشد آرامش به تیم بازنگردد این بحران ادامه دار خواهد شد.

آشفتگی روی نیمکت آبی؛

دخالت کادر فنی استقلال در کار یکدیگر؟
محسن بیاتی نیا  :

آرامش باید به استقلال بازگردد

مدافع فصل گذشته تیم فوتبال استقلال سکوت خود را پیرامون حضور در 
باشگاه پرسپولیس و عدم امضای قرارداد با این باشگاه شکست.

شاهین طاهرخانی در خصوص دیدار روزیکشنبه مقابل شهرخودرو و برتری 
تیمش در این دیدار اظهار داشت: این بازی شرایط خاصی داشت و در 2 روز 
برگزار شد ولی خیلی خوشحالم که بازی را بدون اینکه گلی دریافت کنیم با 

پیروزی به پایان رساندیم.
وی افزود: تمام تلاش ما این است  که در تمام بازی ها با همین تفکر بازی با 

پیکان که منجر به کسب نتیجه خوبی شد وارد زمین شویم.
مدافع جدید تیم فوتبال پیکان در پاسخ به این سوال که چرا کار انتقال او به 
این تیم به روز آخر نقل و انتقالات کشید گفت:دلیل این همه تاخیر در انتخاب 
تیم، یک پیشنهاد از خارج  از کشور بود که در آخرین روز نقل و انتقالات یعنی 
چهارشنبه گذشته و  با توجه به مشکل ویزا تصمیم گرفتم ریسک نکنم و در 

نهایت به پیکان ملحق شوم.
وی افزود: عصر روز چهارشنبه 3 گزینه برای عقد قرارداد داشتم اما به باشگاه 
پیکان رفتم و تمام کارهای امضای قرارداد را انجام دادم. در حین جلسه با 
مدیران پیکان چند نفر با من تماس گرفتند و خواستند که به باشگاه پرسپولیس 

بروم، آنها به من گفتند همه چیز مهیای عقد قرارداد است و فقط کافی است به 
باشگاه پرسپولیس بروم و قرارداد را امضا کنم.

طاهرخانی تاکید کرد: قبل از خارج شدن از باشگاه پیکان به مقصد باشگاه 
پرسپولیس به آقایان رحیم پور و تارتار هم گفتم  من به باشگاه پرسپولیس می 
روم اما به احتمال خیلی زیاد بر می گردم و اینجا قرارداد می بندم. می خواهم به 
باشگاه پرسپولیس بروم تا به مدیران استقلال خیلی چیزها را ثابت کنم، مدیرانی 
که  من را از باشگاهی جدا کردند که 3 سال در آن تلاش کردم و برای رسیدن به 
ترکیب اصلی اش با دل و جان بازی کردم اما متاسفانه آنها نامه عدم نیاز من را 

زدند و در نهایت نامه تعیین تکلیف، مربی تیم و عدم نیاز را مطرح کردند!
طاهرخانی ادامه داد: وقتی به باشگاه پرسپولیس رفتم هیچکس همراهم 
نبود، وارد باشگاه شدم و قرارداد مدنظرشان را جلویم گذاشتند، وقتی قرارداد را 
خواندم متوجه شدم این پیشنهاد هیچ فرقی با پیشنهاد  اولیه ای که داده بودند 
نکرده، فقط برایم سوال بود چرا این همه با من تماس گرفته بودند.به همین 
دلیل بلافاصله طبق همان قولی که به مسئولان پیکان دادم بلافاصله به این 

باشگاه برگشتم و قرارداد بستم.
وی تصریح کرد: نمی خواستم حرفی بزنم ولی وقتی دیدم در چند روز گذشته 

مدیران این باشگاه و عده ای در فضای مجازی برای خود بریدند، دوختند و 
تاختند، تصمیم گرفتم حقایق را بگویم. در حال حاضر هم بازیکن پیکان هستم 
و تمام تلاشم موفقیت این تیم است اما برای روشن شدن افکار کسانی که 
حرف آقایان را باور کردند می گویم به عنوان بازیکن حرفه ای هیچ خواسته غیر 
معقولی در آن جلسه نداشتم و اینکه موضوع که عنوان شده من شرط  و شروط 
گذاشته ام تا حتما باید بازی کنم یا مسائل دیگری را مطرح کردم، اصلا صحت 

ندارد.

شاهین طاهرخانی :

شرطی برای پرسپولیس نگذاشتم

جدید  مدیرعامل  سوی  از  شده  تعیین  اهداف  از  یکی 
پرسپولیس مبارزه با فساد بود اما در 22 روز اخیر حضور این 
مدیر، فعالیت و اقدام مشهودی برای مبارزه با فساد دیده 

نشده است.
ابهام های  اخیر،  سال  دو  یکی  در  ایسنا،  گزارش  به 
زیادی در روند جذب بازیکن و اقدامات اقتصادی باشگاه 
پرسپولیس و شکست هایی در پرونده های حقوقی باشگاه 
به  هم  پرسپولیس  باشگاه   بین  این  در  داشت.  وجود 
خاطر این ابهام ها متوجه زیان های اقتصادی زیادی شد 
این  اما هیچ وقت  بحران  مالی دچار  نظر  از  را  باشگاه  که 

موضوعات بررسی نشدند.
با روی کار آمدن جعفر سمیعی در باشگاه پرسپولیس، 
یکی از اهداف این مدیر، مبارزه با فساد اعلام شد و قرار بود 
این هدف در برنامه های اصلی مدیرعامل جدید باشد اما 
با گذشت 22 روز از حضور سمیعی به نظر می رسد، اقدام 

ملموسی در این مورد انجام نشده است. 
برانکو-الاهلی و شکایتی که نشد

در پرونده برانکو و بحث مطالباتش از پرسپولیس مباحث 
مختلفی مطرح است که ایسنا پیش از این به آن پرداخته 
خاطر  به  عربستانی  باشگاه  از  نکردن  شکایت  از  است. 
تخلف فاحش و تحریک سرمربی تحت قرارداد پرسپولیس 
تا توافقی که می توانست با برانکو انجام بپذیرد تا سرخ ها 

حدود 500 هزار یورو کمتر پرداخت کنند. 
۴ مهاجم خارجی و ابهام های فراوان

در دو فصل اخیر پرسپولیس با ماریو بودیمیر )500 هزار 
براندائو )572 هزار دلار(، استوکس )270  یورو(، جونیور 
مهاجم  عنوان  به  دلار(  هزار   150( اوساگونا  و  دلار(  هزار 
بازیکنان  این  قرارداد  مجموع  که  بسته  قرارداد  خارجی 
حدود یک میلیون و 580 هزار دلار می شود اما این بازیکنان 
ایفا  پرسپولیس  قهرمانی های  روند  در  تاثیری  عملا هیچ 

نکردند.
ابهام های فراوان درباره روند عقد قرارداد کارگزار

وقتی در آبان 98، پرسپولیس تحت مدیریت محمد حسن 
قرارداد  باشگاه  کارگزار  عنوان  به  شرکتی  با  انصاری فرد 
بست، انتقادات زیادی به بندهای این قرارداد و تعهدات 
فراتر از انتظار پرسپولیس مطرح شد. رسانه های مختلف 
از جمله ایسنا بارها با انتشار این قرارداد و الحاقیه آن )که 
22 اردیبهشت 99 به امضا رسید( ایراداتی به آن وارد کردند 
که هیچ وقت پاسخ قانع کننده ای به آنها از سوی باشگاه 

پرسپولیس داده نشد.
کالدرون و 5٧0 هزار دلار ناقابل!

درباره ماجرای قرارداد کالدرون و اینکه مطالبات او از روی 
عمد، چند روز دیر پرداخت شد، خیلی ها خبر دارند. همین 
آرژانتینی بدون  باعث شده حالا مربی  شاهکار مدیریتی 
اینکه نیم فصل دوم لیگ نوزدهم در پرسپولیس فعالیت 

کند، مطالبات خود و دستیارانش را با حکم فیفا بگیرد. 
ادعای رسول پناه که بررسی نشد

مهدی رسول پناه پیش از ترک باشگاه پرسپولیس، در یک 
گفت وگو میان هواداران که ویدئو آن منتشر شد، ادعایی را 
مطرح کرد که قابل بررسی است. او از نقش یک دلال در 
نقل وانتقالات پیش فصل پرسپولیس پرده برداشته ولی تا به 

حال کسی بررسی نکرده که چقدر این ادعا حقیقت دارد.
پرسپولیس فساد وجود  در  اخیر  اینکه طی چند سال 
عنوان  به  سمیعی  جعفر  که  است  سوالی  نه،  یا  داشته 
باید  فساد  با  مبارزه  مدعی  و  باشگاه  جدید  مدیرعامل 
درباره آن توضیح بدهد. اگر در پرسپولیس فسادی وجود 
از اهداف  نداشته، چطور مدیرعامل جدید باشگاه یکی 
وجود  فسادی  اگر  و  کرد  مطرح  فساد  با  مبارزه  را  خود 
با آن  داشته، طی 22 روز اخیر چه اقدامی برای مبارزه 

صورت گرفته است؟

سوالی که مدیرعامل جدید باشگاه باید درباره آن توضیح بدهد 

از مبارزه با فساد در پرسپولیس چه خبر؟

رضا میرزاییان*
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رقابت  برای انتخابات 1۴00با چاشنی سیاست خارجی؛

مسابقه رفع تحریم یا رینگ بوکس
 علیه دولت؟

تحریم های آمریکا پیش از آنکه به نفع یا زیان جناحی خاص باشد با معیشت 
مردم و وضعیت اقتصادی کشور گره خورده است. این در حالی است که 
رقابت هایی آشکار برای قهرمانی رفع تحریم میان جریانات سیاسی به ویژه 

مخالفان دولت شکل گرفته است.
اظهارات اخیر »حسن روحانی« رئیس جمهوری در جلسه روز چهارشنبه 
2۸ آبان هیات دولت گویای شکل گیری رقابت های منفی سیاسی در فضای 
حساس کنونی کشور است؛ رقابتی که پس از مشخص شدن نتایج انتخابات 
آمریکا بیش از پیش نضج گرفته و مشخص نیست به رغم توصیه دلسوزان 

کشور و نظام، تا کجا ادامه پیدا کند.
رئیس جمهوری در این جلسه با بیان اینکه تحریم ها بالاخره رفع خواهد شد، 
گفت: عده ای فقط به دنبال این هستند که قهرمان رفع تحریم چه کسی 
باشد، درحالی که باید بدانند رئیس جمهوری و دولت قهرمان نمی شود، بلکه 
قهرمان واقعی ملت ایران است. سال ۹4 هم ملت ایران بود که پیروز شد و در 
سال ۹۹ یا 1400 هم اگر پیروز شویم باز هم این ملت است که قهرمان می 

شود و قهرمان فقط لقب ملت ایران است.
این اظهارات، از جنس همان توصیه هایی است که مدت ها است دلسوزان 
نظام و حتی شخص رهبری بارها جناح های سیاسی را به آن توصیه کرده اند.

به رغم هشدار و انذارها در مورد پرهیز از سوء رفتار سیاسی و توصیه به 
در  کشور  بی سابقه  اقتصادی  مشکلات  از  عبور  برای  همدلی  و  همکاری 
سابق  پاشنه  همان  بر  در  گویا  برخی  برای  ولی  کرونا،  و  تحریم  بحبوحه 
می چرخد. این دسته از سیاسیون نه تنها سبک سیاست ورزی خود را تغییر 
نداده اند، بلکه مشخص شدن نتایج انتخابات آمریکا و قدرت گرفتن گزاره 
بازگشت به برجام و رفع تحریم از سوی دولت بعدی واشنگتن هم بستری را 

برای تشدید بدرفتاری های سیاسی این جناح ها فراهم کرده است.
این روزها، لابه لای صفحات روزنامه ها و رسانه های جناح مخالف دولت، پر 
است از هجمه و حمله به دستگاه اجرایی و شخص روحانی که در صورت 
آمریکا، قصد دارد منافع ملی و  به دولت بعدی  بازگشت خرد و عقلانیت 

خواست مردم را به شکلی حداکثری دنبال کرده و استیفا سازد.
این گروه ها از تریبون  و رسانه های خود موضوعاتی چون یکسان انگاری 
ترامپ با بایدن، بی فایده بودن تعامل، لزوم تقابل جویی، انکار تاثیر تحریم ها 
بر اقتصاد کشور و ... را تکرار و از سوی دیگر دولت را پس از مشخص شدن 
نتیجه انتخابات 2020 به »ذوق زدگی«، »ضعیف نمایی« و »وادادگی« متهم 

می کنند.
این در حالی است هوشمندی دیپلماتیک و دیپلماسی پویا اقتضا می کند که 
برای تامین منافع ملی، ضمن حفظ اصول اساسی، سیاست خارجی خود را 

متناسب با تغییرات شرایط محیطی بازتنظیم کنیم .
این همان مساله ای است که رئیس جمهوری در جلسه 21 آبان هیات دولت 
مورد تاکید قرار داد و گفت: برای رفع تحریم ها، هیچکس حق فرصت سوزی 
ندارد. هر فرصت مناسبی که به وجود می آید باید از آن بر مبنای منافع ملی، 
وحدت ملی استفاده شود. ما هرکجا ببینیم شرایط برای لغو تحریم آماده است، 
از این فرصت استفاده خواهیم کرد. هدف ما این است که تحریم ظالمانه لغو 
شود و ایران بتواند به راحتی در تعامل با جهان باشد. هدف ما این است که 
فشار تحریم را از روی شانه مردم برداریم و هر جایی که فرصت مناسبی برای 

این کار باشد، ما وظایف و اقدامات خودمان را انجام می دهیم .
سخنانی از این دست، نگرانی بیش از پیش برخی جناح های سیاسی را 
تشدید می کند؛ همان ها که در سال ۹7 از خروج آمریکا از برجام خرسند 
شدند و از آن به مثابه »شکست دیپلماسی دولت« در فضای سیاسی داخلی 
استفاده کردند. نزدیک شدن به کارزار سیزدهمین دوره انتخابات ریاست 
جمهوری و افزایش احتمال بازگشت آمریکا به تعهداتش در قطعنامه 2231 
سازمان ملل، کاهش تحریم ها و بالتبع گشایش اقتصادی، نگرانی این طیف 

سیاسی را دوچندان کرده است.
این جریان که خروج آمریکا از برجام را به عنوان نقطه شکست دولت معرفی 
 می کرد، اکنون هم احیای برجام را به مثابه یک پیروزی جدی برای دولت تعبیر 
می کند؛ تعبیری که به گفته رئیس جمهوری دقیق و درست نیست چرا که این 
رئیس جمهوری و دولت نیست که قهرمان می شود، بلکه قهرمان واقعی ملت 

ایران است.
روحانی در جلسه 21 آبان هیات دولت، اطمینان داد که دولتش از هر 
فرصتی که به نفع منافع ملی مردم و رفع تحریم ها باشد حتماً استفاده خواهد 
کرد. به گفته او، این مسائل، مسائل امنیتی و ملی است و حزبی و جناحی 
نیست بلکه مربوط به کل ملت ایران است و هر گامی که بخواهیم برداریم حتماً 

به رهنمودهای رهبر انقلاب توجه می کنیم.
تحریم »بی اثر« نبود

به رغم این اطمینان بخشی ها از سوی دولت و تاکید چندباره رهبری به 
دیگر قوا و مخالفان به انسجام و همکاری با دولت، ولی همچنان مخالفت 
با رویکرد تعاملی دولت، از تریبون های مختلف مخالفان، اتفاقا با شدت و 
حدت بیشتری تکرار می شود. این گروه به ویژه با نادیده گرفتن نقش آمریکا 
و تحریم ها در وضعیت کنونی اقتصاد کشور، نه تنها سیاست خارجی دولت، 

بلکه عملکرد دولت در سایر حوزه ها را هم زیر سوال می برند.
این ادعاها در روزهای گذشته با واکنش دقیق دولتمردان مواجه شد. مردان 
اقتصادی دولت، با ارائه آمار و ارقام دقیق از میزان کاهش درآمدهای کشور 
تحت تاثیر تحریم ها، در این خصوص شفاف سازی کردند. اگرچه مخالفان با 
آمار و ارقام پاسخ نمی دهند، ولی همچنان توپخانه حملات خود علیه دولت 
را فعال نگه داشته اند تا شاید از این ملغمه، آبی برای خود در انتخابات 1400 
گرم کنند. چنانکه رئیس جمهوری در جلسه 2۸ آبان هیات دولت با بیان اینکه 
ما در دنیای سیاست برای نقد، انتقاد، تضارب آرا و اعلام نظرات جدید اشکالی 
نمی بینیم، خطاب به مخالفان دولت گفت: جنایت های آمریکا را لاپوشانی 

نکنیم. نباید واقعیت های جهانی را منحرف کنیم و به خورد مردم بدهیم.
رئیس جمهوری با تاکید بر اینکه بنای دولتش آرامش و همدلی برای پیشرفت 
کشور است، از مخالفان دولت خواست در این مقطع حساس به دنبال تسویه 

حساب سیاسی نباشند و این کار را برای سال 1400 بگذارند.
این همان نکته ای بود که »محمدجواد ظریف« وزیر امور خارجه هم در 
گفتوگوی هفته گذشته خود با روزنامه »ایران« مطرح کرد و بسیاری از هجمه ها 
به دولت را ناشی از نگرانی سیاسی جناح هایی در داخل دانست که از ترس 

شروع مذاکرات در دولت کنونی، برای آمریکایی ها پیام غلط می فرستند.
این در حالی است که از نگاه ناظران اتفاقا جناح رقیب که دولت را به اشتیاق 
برای مذاکره متهم می کند، مذاکره را برای خود و پیشبرد آن با نیروهای خود 
را بد نمی داند، گویا برد دیپلماتیک این قضیه، مساله ای است که نگرانی های 

جناحی حول آن شکل گرفته است.

تنش میان ایران و آمریکا اگر برای خیلی ها آب نداشته، گویا برای برخی نان 
داشته که امروز و در سایه تقویت احتمال رفع تنش ها، اینگونه کمر برای حمله 

به دولت و گروه هایی بسته اند که کاهش تحریم ها را پیش بینی می کنند.
پیروزی »جوبایدن« در پنجاه و نهمین دوره انتخابات آمریکا، شاید جدی ترین 
شوکی بود که به برخی جناح های سیاسی داخلی وارد شد. این شوک نه از 
سر شکست ترامپ که او را قاتل شهید سلیمانی می دانند، بلکه از سرتقویت 
احتمال تعامل میان تهران و واشنگتن، احیای برجام  و کاهش فشارهای 
انتخابات  اقتصادی در دولت دوازدهم، آن هم در آستانه سیزدهمین دوره 

ریاست جمهوری خودمان است.
در تازه ترین واکنش ها، »مجتبی ذوالنوری« رئیس کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس در جلسه علنی روز یکشنبه دوم آذر ماه با متهم کردن 
دولت به پهن کردن فرش قرمز برای دشمن و امنیتی و سیاسی ترین کابینه بعد 
از انقلاب خواندن این دولت، گفت: این را می دانید که اگر از موضع ضعف 
و سستی برخورد کنید میدان امتیازگیری را از دست دادید و پیشاپیش زمینه 

امتیازگیری را برای دشمن فراهم کردید.
ذوالنوری که پیش از این بخاطر مواضع تندش علیه رئیس  جمهوری از 
رهبری تذکر گرفته بود گفت: به حضرت عباس به کسی که شما قبول دارید 
هیچ کس در این مجلس مخالف برداشتن تحریم نیست ولی از موضع اقتدار 
و عزت ورود کنید که حق مردم را تضییع نکنید. آقای رئیس جمهور از موضع 
عکس وارد نشوید؛ ارزش ها و حقوق ملت را بین نبرید. در دوروبری  های شما 
در تمجید آمریکا و برداشتن تحریم ها از سوی این کشور می گویند؛ وقتی شما 
تحریک می کنید می خواهید دعوا درست کنید؟ آقای رئیس جمهور از موضع 

باطل و رفتار ناکارآمدی خودتان را نپوشانید؛ متمرکز بر روی امتیازگیری از طرف 
مقابل باشید، نه اینکه فریاد ننه  من غریبم بزنید.

در حالی رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس نگرانی همفکران خود را نه 
تعامل دولت روحانی با واشنگتن، بلکه »حفظ موضع اقتدار و عزت ملت« 
معرفی می کند که »فرصت سوزی 7 ساله«، »ارسال پالس ضعف به آمریکا«، 
 ... و  دیگران«  لوکوموتیو  به  ملی  منافع  واگن  زدن  »گره  خیالی«،  »خوش 
اتهاماتی است که این روزها به کرات از سوی برخی جناح های تندرو به سوی 
از  بارها  بر رسانه های اصولگرایی،  اتهاماتی که علاوه  دولت روانه می شود؛ 

تریبون های رسمی هم مطرح شده است.
حمله به دولت از ترس مذاکره و کاهش تحریم ها

چندی پیش بود که »محمدباقر قالیباف« رئیس مجلس در نطق پیش از 
دستور خود گفت: زندگی و معیشت مردم را نه می توان و نه باید به پیروزی یا 
شکست کسی در کاخ سفید گره زد. این تصمیمات ماست که مستقل از این 
رفتن ها و آمدن ها، پایه های اصلی اقتصاد ما را می سازد و قدرت ما را در این 
عرصه مشخص می کند. باور کنیم کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران 
ببندد، باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست، شادی کند یا عزا 

بگیرد.
آیت الله »احمد علم الهدی« امام جمعه مشهد هم در روزهای گذشته در 
خطبه های مجازی خود، فرصت تلقی کردن تحولات انتخاباتی آمریکا را کار 
نادانان و خائنان خوانده بود. این در حالی است که رئیس جمهوری در روزهای 
گذشته بارها لزوم پرهیز از »فرصت سوزی« را مورد توجه قرار داده بود. روحانی 
در جلسه 21 آبان هیات دولت گفته بود که برای رفع تحریم ها، هیچکس حق 

فرصت سوزی ندارد. هر فرصت مناسبی که به وجود می آید باید از آن بر مبنای 
منافع ملی، وحدت ملی استفاده شود. هرکجا ببینیم شرایط برای لغو تحریم 

آماده است، از این فرصت استفاده خواهیم کرد.
اظهارات امام جمعه مشهد البته با واکنش مختلف چهره های سیاسی داخلی 
مواجه شده است. دیروز یکشنبه دوم آذر بود که »علی مطهری« نماینده 
پیشین مجلس در صفحه شخصی توئیتر خود نوشت: »جناب علم الهدی 
گفته اند آنان که تحول انتخاباتی آمریکا را فرصت می دانند یا نادان اند و یا خائن. 
باید گفت برعکس است، آنان که این تحول را فرصتی برای رفع تحریم ها و بهبود 

معیشت مردم با حفظ عزت ملی نمی دانند یا نادان  اند یا خائن و برانداز.«
تندتر شدن جدال لفظی اصولگرایان با حامیان دولت در حالی است که از 
دید ناظران، گروهی از اصولگرایان مذاکره را نه برای خود و همفکرانشان، بلکه 

برای این دولت و اصلاح طلبان بد می دانند.
چندی پیش بود که گفت و گوی رسانه ای »حمیدرضا ترقی« در خصوص 
امکان مذاکره با آمریکا خبرساز شد. ترقی گفته بود: متأسفانه هروقت مذاکرات 
توسط اصلاح طلبان صورت گرفته ما همین خسارت را دیده ایم. در مذاکرات، 
طیفی که اصولا غرب  گرا هستند و به غرب خوشبین اند و زود اعتماد می کنند، 
نمی توانند مذاکره کننده های خوبی برای کشور باشند و حقوق و منافع ملت 
را رعایت کنند... مذاکره در صورت ضرورت به وسیله کسانی که بتوانند منافع 

ملت را حفظ کنند و نفوذناپذیر باشند، می تواند اتفاق بیفتد.
این اظهارات و نفس مذاکره با آمریکا اگرچه از سوی طیفی از اصولگرایان 
تندرو زیر سوال رفت، ولی بخش مهمی از واقعیت رقابت های سیاسی کشور را 
هویدا کرد و آن اینکه، اصولگرایان از تعامل دولت روحانی با واشنگتن آن هم در 
آستانه انتخابات 1400 واهمه دارند. این واقعیتی بود که در اظهارات اخیر وزیر 

امور خارجه کشورمان در گفت و گویی رسانه ای هم بیان شد.
ظریف در گفت و گو با روزنامه »ایران« گفته بود برخی جناح  های سیاسی به 
خاطر نگرانی  های سیاسی داخلی که به نظر من کاملًا بی  مورد است، نگران 
این هستند که این مذاکرات الان شروع شود. به همین دلیل متأسفانه پیام های 

غلط را از داخل برای آنها می فرستند.
موضع گیری های تندی از این دست که این روزها به وفور از تریبون های 
در اختیار اصولگرایان و رسانه هایشان در خصوص بدتر خواندن دموکرات ها 
در مقایسه با جمهوریخواهان، انکار تاثیر تحریم ها بر اقتصاد کشور، بی فایده 
بودن مذاکره، خائن خواندن تعامل گرایان و ... خوانده می شود، پیام هایی برای 

تخریب زمینه مذاکرات پیش از شکل گیری آن است.
اظهارات اخیر رئیس جمهوری در جلسه هیات دولت مبنی بر اینکه »عده ای 
فقط به دنبال این هستند که قهرمان رفع تحریم چه کسی باشد« گویای پشت 

پرده بسیاری از مخالفت ها با رویکرد تعامل جویانه دولت است.
این در حالی است که دولتمردان بارها تاکید کرده اند مسائلی چون مذاکره نه 
جناحی و حزبی، بلکه مساله ای امنیتی و ملی و مربوط به کل ملت ایران است 
و هر گامی که دولت بخواهد بردارد مانند همیشه رهنمودهای رهبر انقلاب 
را چراغ راه خود قرار خواهد داد، چنانکه در مساله برجام هم در چارچوب 

سیاست های کلی نظام و با حفظ اقتدار و عزت ملی گام برداشت.
منوط کردن تعامل با آمریکا به بازگشت واشنگتن به تعهداتش در قطعنامه 
2231 سازمان ملل و رفع تحریم های هسته ای، برخوردی از موضع اقتدار و 
عزت ملی با کشوری است که باید مسیر رفته را بازگردد. وظیفه همه گروه های 
سیاسی، جناح ها و ارکان نظام در این شرایط، پرهیز از سیاسی کاری، عمل به 
توصیه رهبر انقلاب و همراهی با دولتی است که در سال های گذشته توانست 
با هوشمندی کامل و در شرایط سخت توانست از سویی چهره ای متعهد و 
قانونمدار از ایران در عرصه بین المللی به جای بگذارد و از سوی دیگر توانست تا 

سرحد امکان، منافع ملی را تامین کند.

مخالفان روحانی و یک بام و دو هوای مذاکره؛

مذاکره، تابو برای دیگران و مطلوب برای خودمان

کرد:  تاکید  خارجی  سیاست  مسائل  تحلیلگر  یک 
عربستان سعودی معتقد است بازگشت آمریکا به برجام غل 
و زنجیرهایی که تحریم ها و فشارهایی که ترامپ بر بازوهای 
ایران انداخته بود را پاره می کند و در پی آن قدرت و نفوذ 

منطقه ای ایران بیشتر می شود.
»داود هرمیداس باوند« در گفت وگو با ایرنا، درباره تاثیر 
پیروزی جو بایدن در انتخابات ریاست جمهوری آمریکا بر 
روابط ایران و کشورهای عربی حاشیه خلیج فارس گفت: 
در زمان ریاست جمهوری باراک اوباما که جو بایدن، معاون 
او بود، مذاکرات ایران با گروه 1+5، پس از سال ها گفت وگو 
به نتیجه رسید و تهران و واشنگتن و به همراه چهار کشور 

دیگر توانستند به توافقی برسند که به برجام شهرت یافت.
وی افزود: کشورهای عربی حاشیه خلیج فارس به رهبری 
عربستان سعودی برجام را توافقی برای کاهش تنش ایران 
با غرب از جمله آمریکا قلمداد می کردند و معتقد بودند 
توافق هسته ای موجب از بین رفتن فشارها بر تهران، لغو 
تحریم ها و افزایش سرمایه گذاری در ایران شده و می تواند 
روابط خصمانه میان تهران و واشنگتن را پس از نزدیک به 
چهار دهه ترمیم کند و به همین خاطر، این کشورها تلاش  

کردند تا این توافق به نتیجه نرسد.
در  ترامپ  پیروزی  با  داد:  ادامه  پیشین  دیپلمات  این 
انتخابات ریاست جمهوری 2016، رهبران این کشورها 
که فرصت خوبی برای رسیدن به اهداف شان مهیا دیدند، 
با نزدیکی به ترامپ و ایجاد رابطه شخصی با او از یک سو 
و بستن قراردادهای سنگین تجاری و تسلیحاتی از سوی 
دیگر زمینه ای را فراهم کردند که ایالات متحده از توافق 

هسته ای خارج شده و نه تنها تحریم های پیشین اعمال 
شود، بلکه فشار حداکثری علیه ایران هم در دستور کار 

دولت آمریکا قرار بگیرد.
ترامپ در  و شکست  بایدن  پیروزی  با  داد:  ادامه  باوند 
تداوم  دیگر  کشورها  این  جمهوری،  ریاست  انتخابات 
فشار به ایران را مانند دوران ترامپ ممکن نمی بینند به 
خصوص آنکه بایدن و تیم مشاوران او در سیاست خارجی، 
موافق بازگشت به برجام و مخالف رویکرد کشورهایی نظیر 

عربستان سعودی در معادلات منطقه ای هستند.
عربستان، امارات و اسرائیل می خواهند هیچ 

توافقی در کار نباشد
وی خاطرنشان کرد: هرچند منظور بایدن از بازگشت به 
برجام، برگشتن به همان توافقی نیست که در سال 2015 
و  امارات  عربستان،  مانند  کشورهایی  اما  آمد،  دست  به 
هیچ  می خواهند  و  نمی خواهند  هم  را  همین  اسرائیل 

توافقی در کار نباشد.
به گفته این استاد حقوق و روابط بین الملل، عربستان، 
امارات و اسرائیل از بازگشت آمریکا به برجام توسط آمریکا 
نگران هستند چراکه در این صورت، تحریم ها علیه ایران 
لغو و فشار حداکثری علیه تهران پایان می یابد و معتقدند 
در چنین شرایطی، فضا در معادلات منطقه ای احتمالا به 

سود ایران تغییر می کند.
باوند با بیان اینکه با بازگشت به برجام، فضا برای حضور 
مبادلات  هزینه  کاهش  و  خارجی  سرمایه گذاران  مجدد 
داشت:  ابراز  میشود،   فراهم  تهران  برای  بین المللی 
افزایش  و  تجاری  مبادلات  شدن  آسان تر  تحریم ها،  لغو 

قدرت   افزایش  به  می تواند  اقتصادی  همکاری های 
اقتصادی و سیاسی ایران منجر شود موضوعی که باعث 

نگرانی رقبای منطقه ای ایران شده است.
وی درباره سیاست خاورمیانه ای جو بایدن هم بیان کرد: 
در حال حاضر سه رقیب و قدرت منطقه ای در خاورمیانه 
نقش آفرین هستند؛ ترکیه، عربستان سعودی و ایران. البته 
باید مصر را هم در نظر گرفت اما این کشور به اندازه آنکارا، 
ریاض و تهران قدرت ندارد. در این معادله، وضعیت ترکیه با 
عربستان برای ایران متفاوت است چراکه از یکسو هم عضو 
ناتو است و هم اینکه آنکارا در این سال ها تلاش کرده به 

مسکو و تهران نزدیک شود.
این تحلیلگر مسائل سیاست خارجی افزود: رقابت آنکارا 
نیست  ایران  با  سعودی  عربستان  رقابت  مانند  تهران  با 
چراکه تمام هم و غم ترکیه، انتفاع از روابط است. ضمن 
اینکه روابط آنکارا با ریاض، ابوظبی و قاهره چندان مطلوب 

نیست.
باوند با بیان اینکه آمریکای بایدن نسبت به عربستان 
سعودی سخت گیری بیشتری خواهد داشت، یادآور شد: 
البته این سخت گیری به معنای از بین رفتن روابط راهبردی 
میان ریاض و واشنگتن نیست اما بایدن نسبت به موضوع 
ولیعهد  و  داشت  تندی  بسیار  واکنش های  خاشقچی 
کنونی سعودی را مسئول این ماجرا می دانست و احتمالا 

فشارهای حقوق بشری بیشتری به ریاض وارد می کند.
بایدن،  برجام  به  بازگشت  سیاست  اینکه  بیان  با  وی 
ریاض  کرد:  عنوان  نیست،  سعودی  عربستان  مطلوب 
معتقد است بازگشت واشنگتن به برجام، غل و زنجیرهایی 

که تحریم ها و فشارهای ترامپ بر دست و پای ایران انداخته 
بود را پاره می کند و این امر قدرت و نفوذ منطقه ای تهران را 
بیشتر می کند. این کارشناس مسائل بین الملل در پاسخ به 
این سوال که آیا عربستان سعودی و اسرائیل از فرصت باقی 
مانده ریاست جمهوری ترامپ علیه ایران استفاده خواهند 
کرد، گفت: هم ریاض و هم تل آویو خیلی دوست دارند 
آمریکا فشاری علیه ایران وارد کند یا اقدامی انجام دهد 
که امکان تنش زدایی یا حتی مدیریت تنش میان تهران و 

واشنگتن را از بین ببرد.
ترامپ تن به صحنه جنگ و درگیری

 با ایران نمی دهد
به گفته باوند، عربستان سعودی و اسرائیل در چهار سال 
گذشته خیلی تلاش کردند ترامپ را به صحنه جنگ و 
درگیری با ایران بکشانند اما ترامپ وارد این صحنه نشد و 
در فرصت کمتر از دو ماه باقی مانده هم بعید است چنین 

اقدامی انجام دهد.
وی اضافه کرد: به نظر می رسد حداکثر کاری که دولت 
لفاظی ها  تداوم  و  تحریم ها  افزایش  دهد،  انجام  ترامپ 
علیه ایران باشد اما ترامپ تن به جنگ نمی دهد و بعید 
است دستگاه های اطلاعاتی و نظامی آمریکا هم به چنین 

اقدامی راضی باشند.
از  برخی  پیش  از  بیش  نزدیکی  پیشین  دیپلمات  این 
کشورهای عربی با اسرائیل را در دوران ریاست جمهوری 
این  همکاری  داشت:  اظهار  و  برشمرد  محتمل  بایدن 
کشورها با اسرائیل بیشتر جنبه سلبی دارد تا ایجابی یعنی 

از جنبه ایران ستیزی این کشورها به هم نزدیک می شوند.

ارزیابی سیاستهای خاورمیانه ای بایدن در گفت و گو با هرمیداس باوند؛

عربستان بازگشت آمریکا به برجام را موجب افزایش قدرت ایران می داند

تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی، مذاکره آمریکا و ایران و پیش شرط هایی که 
دو کشور پیش از شکل گیری دولت آمریکا مطرح می  کنند را مورد بررسی قرار داد و از 

چگونگی مذاکره بدون پیش شرط گفت.
"دیاکو حسینی" تحلیل گر مسائل آمریکا در گفت وگو با ایلنا، درباره شرایط مذاکره 
ایران و آمریکا و پیش شرط های ایران برای بازگشت ایالات متحده به میز مذاکره، 
اظهار داشت: یکی از سیاست های مطرح شده در آمریکا در خصوص بازگشت این 
کشور به برجام و میز مذاکره، انجام تعهدات از سوی ایران است. از سوی دیگر برخی 
تحلیل گران مطرح می کنند که برای آمریکا وسوسه ای ایجاد شده تا دولت بایدن از 
هزینه هایی که دولت ترامپ در رابطه با ایران پرداخت کرده و تحریم های گسترده ای 

که داشته، بیشترین بهره برداری را برای چانه زنی در میز مذاکرات ببرد.
وی افزود: اگر صحبت هایی که امروز به طور غیر رسمی گفته می  شود واقعیت 
داشته باشد و در آینده هم به آن عمل شود به طور طبیعی ایران به دنبال این خواهد 
بود که توازن لازم را برقرار کند و در آنجا صحبت از گرفتن خسارت تحریم ها به طور 
جدی تر به میان خواهد آمد. اما از طرفی اگر آقای بایدن تسلیم این صحبت ها و 
مشورت ها نشود و بدون لحاظ کردن و احتساب سیاست هایی که به هدف اعمال 
فشار بر ایران در میز مذاکرات است، به برجام بازگردد این احتمال خیلی قوی خواهد 
بود که ایران نیز حسن نیت به خرج داده و موضوع خسارت ها را به طور جدی به میان 

نکشد. این تحلیل گر ارشد مسائل سیاست خارجی این روند را تا اندازه ای امیدبخش 
توصیف کرد و گفت: شکست ترامپ و پیروزی بایدن این امید را ایجاد کرده که این 
مسئله می تواند به سرانجام برسد و طرفین به میز گفت وگو بازگشته و آمریکا نیز به 
برجام برگردد. البته در این حالت نیز  این ظرفیت وجود دارد که به سرعت پنجره 
فرصت بسته شود و با روش ها و نگاه غلطی که ممکن است آقای بایدن در پیش گیرد 
این فرصت از بین برود و همچنان تنش در میان دو کشور بالا گیرد. بنابراین همه این 
احتمالات مربوط به تصمیمی می شود که دولت آقای بایدن در روزها و هفته های 

نخست دولت اش خواهد گرفت.
وی درباره صحبت های "کریس کونز" گزینه  مطرح برای تصدی وزارت خارجه 
دولت بایدن مبنی بر شرط محدود شدن مسئله موشکی ایران برای بازگشت به برجام 
خاطرنشان کرد:  اساس این حرف هیچ تفاوتی با دولت آقای ترامپ و درخواست های 

آنها از ایران ندارد و به همان اندازه بی ربط است.
حسینی یادآور شد: توافق برجام صرفاً به دلیل موضوع برنامه های هسته ای ایران 
و تحریم های مربوط به  آن منعقد شد. آن زمان که مذاکره کنندگان ایرانی، آمریکایی 
ها و سایر طرف های 5+1 در این گفت وگوها شرکت داشتند، آگاهانه این تصمیم را 
گرفتند و محدوده مذاکرات را به این موضوع منحصر کردند دلیل کارشان هم این بود 
که آنها به خوبی می دانستند که گسترش دادن موضوعات مورد مذاکره به مسائل 

موشکی و منطقه ای به طور حتم این مذاکرات را عقیم گذاشته و به نتیجه نمی رساند.
وی با تاکید بر اینکه اولین گامی که آمریکا باید برای اینکه بستر مذاکرات در آینده 
فراهم شود انجام دهد، این است که همانطور که در سال 2015 این توافق را پذیرفته 
بود دوباره همان توافق را بازگردانده و انجام دهد، اظهار کرد: اگر آمریکا به تعهدات 
خودش به طور کامل عمل کند در آن صورت امکان کار و بستر لازم برای رفتن به 
سوی موضوعات دیگری که مورد اختلاف ایران و آمریکا است نیز فراهم خواهد شد.
حسینی درباره بیانیه اخیر تروئیکای اروپایی درباره انجام تعهدات برجامی ایران، 
تاکید داشت: اروپایی ها شتاب زده از ترامپ عبور کردند و جهت گیری های کلی 
اروپایی ها در حال انطباق سریع با آمریکایی است که بایدن رهبری آن را به دست 
دارد. بنابراین اروپایی ها در حال تلاش هستند تا زمینه سازی های دیپلماتیک لازم از 
جمله فشارهای جدی به ایران را به منظور مقدمه چینی برای مذاکرات آینده فراهم 

کنند.
این تحلیلگر مسائل بین الملل خاطرنشان کرد: همانطور که حدس زده می شد 
سیاست اروپا در حال فاصله گرفتن از چهار سال گذشته و به سمت یک سیاست 
جدیدی که هدف آن بازسازی روابط اروپا و آمریکا است. هدف دیگر اروپایی ها 
رسیدگی به مسئله برجام و مسائل موشکی و منطقه ای است و بیانیه اخیر نیز در 

راستای این تغییر جهت اروپا است.

دیاکو حسینی تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی:

پیروزی بایدن امید بازگشت آمریکا به برجام را ایجاد کرده است
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گزیده تحف العقول، ص 6٨

شهردار قم با اشاره به افزایش هزینه های مدیریت شهری، لزوم منطقی بودن 
بودجه سال 1400 قم را مورد تاکید قرار داد.

دکترسید مرتضی سقائیان نژاد که صبح دوشنبه در نشست علنی رسمی 
شورای اسلامی شهر قم سخن می گفت ضمن تبریک هفته بسیج به مردم و همه 
بسیجیان ایثارگر، اظهار کرد: تردیدی نیست که مدیریت شهری در شرایط خاص 

امروز، دچار کاهش درآمدها و افزایش هزینه ها شده است.
شهردار قم با بیان این که این کاهش درآمدها و افزایش هزینه ها، واقعیتی 
آشکار است افزود: به طور مثال امروزه شهر قم نیازمند 500 اتوبوس شهری 
است که با قیمت حدود 6 میلیارد تومانی هر اتوبوس، تنها در بخش حمل و نقل 
عمومی نیازمند سه هزار میلیارد تومان بودجه هستیم، در حالی که کل بودجه 
شهرداری در سال جاری تقریبا همین مقدار است. سقائیان نژاد با اشاره به 
افزایش بی رویه قیمت ها در بخش های مختلف هزینه ای، گفت: متأسفانه در این 
شرایط شاهد هستیم که کمک دولت به شهرداری ها کمتر از گذشته شده است.
درآمد  پایدار  رقم  دو  که  داشت  توجه  باید  همچنین  کرد:  خاطرنشان  وی 
و  نگرش ها  برخی  دچار  گاهی  افزوده  ارزش  و  نوسازی  یعنی  شهرداری 

دیدگاه های غیرکارشناسی می شود.
شهردار قم با تاکید بر تمیزی شهر و جمع آوری هر روز زباله ها، یادآور شد: بنده 
می توانم همین امروز دستور دهم که زباله ها به جای هر روز، به صورت یک روز در 
میان جمع آوری شوند، در حالی که این گونه هزینه، نوعی »هزینه فایده« برای 
یک شهر زائرپذیر مانند قم است. سقائیان نژاد اضافه کرد: البته باید بپذیریم که 
در این موضوع، یعنی موضوع زباله شهری، فرهنگ جامعه به نقطه تعالی خود 
نرسیده که شاید این امر ریشه در عدم فرهنگسازی های لازم و کافی از سوی 
نهادهای مختلف فرهنگی مانند آموزش و پرورش، دانشگاه ها و صدا و سیما 
داشته باشد. وی با بیان اینکه صرفه جویی در هزینه ها به عنوان یک اصل در 
شهرداری قم پیگیری می شود، تصریح کرد: قطعا مدیریت شهری به دنبال آن 
است تا بودجه سال 1400 با نگاهی کاملا منطقی و کارشناسی شده تهیه و 
بسته شود. شهردار قم همچنین به پروژه تکمیل بلوار فردوسی اشاره و بیان کرد: 
چندین سال است که این رینگ اصلی شهر در خیابان یاسمن با مشکلاتی رو به 
روست و امیدواریم با تعامل کافی با نهادهای ذیربط و انجام تملّکات لازم بتوانیم 

این بلوار مهم را به سرانجام برسانیم.

شهردار قم :

بودجه ۱۴۰۰ قم باید به صورت منطقی تدوین شود

طرح: مهدی عزیزی

ببینید مرغ داره ما رو می خوره!

وزارت کشور: همراه داشتن کارت ملی الزامی می شود 
رئیس کمیته اجتماعی انتظامی ستاد ملی مقابله با کروناگفت: همه افراد طبق قانون مکلف هستند 
کارت ملی را همراه داشته باشند و این پیشنهاد به ستاد ملی ارائه می شود و در صورت تصویب، همه 
مکلف هستند کارت ملی را همراه داشته باشند. حسین ذوالفقاری رئیس کمیته اجتماعی انتظامی ستاد 
ملی مقابله با کرونا عصر دیروز در حاشیه نشست این کمیته در جمع خبرنگاران اظهار داشت: دراین  
جلسه دو موضوع بررسی شد، یکی موضوع همراه داشتن کارت ملی توسط شهروندان در سراسر کشور 
با هدف کنترل هوشمند کسانی که احتمالا دارای بیماری کرونا هستند و تست مثبت داشته اند. این کار 
در چند روز اخیر در حمل و نقل ریلی و هوایی انجام شد و در بین مسافرین ریلی، در دو روز گذشته 44 
نفر از این طریق شناسایی شدند و ورودشان منع شد و از در حمل و نقل هوایی هم از ورود 4 نفر به هواپیما 
جلوگیری شد.وی افزود: در طرح همراه داشتن کارت ملی، با استفاده از یک اپلیکشن کمتر از یک ثانیه 
میتوان مشخص کرد فردی که در اداره و یا بانک و یا سوپر مارکت مراجعه کند، به محض دیده شدن کارت 
ملی به وسیله موبایل مشخص میشود که تست او مثبت است یا نه. همه افراد طبق قانون مکلف هستند 
کارت ملی را همراه داشته باشند و این پیشنهاد به ستاد ملی ارائه می شود و در صورت تصویب، همه 

مکلف هستند کارت ملی را همراه داشته باشند.

بازداشت ۱2 نفر از کارکنان قوه قضاییه به اتهام گرفتن رشوه
رئیس مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه خبر داد که در ماه های اخیر 12 نفر از کارکنان دستگاه 
قضا در بخش های مختلف به اتهام ارتشاء دستگیر و همچنین 1۸ نفر از وکلایی که در بخش های مختلف 
قضایی برای اعمال نفوذ در پرونده ها با پرداخت رشوه تلاش می کردند بازداشت شدند. حجت الاسلام 
عبداللهی در نشست شورای عالی قضایی از اقدامات صورت گرفته برای مقابله با تخلفات کارکنان و 
مرتبطین با دستگاه قضا از جمله وکلای رسمی دادگستری گزارشی ارائه کرد و گفت: در ماه های اخیر 
12 نفر از کارکنان دستگاه قضا در بخش های مختلف به اتهام ارتشاء دستگیر شده اند.وی ادامه داد: 
همچنین 1۸ نفر از وکلایی که در بخش های مختلف قضایی برای اعمال نفوذ در پرونده ها با پرداخت 
رشوه تلاش می کردند بازداشت شدند و در همین زمینه یک کارچاق کن حرفه ای که به صورت علنی در 

مقابل یکی از مجموعه های قضایی فعالیت داشت، دستگیر شد.

هشدار وزارت بهداشت نسبت به افزایش زایمان های لاکچری!
معاون درمان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در ابلاغی به معاونین درمان دانشگاههای 
علوم پزشکی سراسر کشور با اشاره به افزایش انجام تولدهای تقویمی به روش سزارین در طی چند سال 
گذشته، این موضوع را برخلاف برنامه ها و سیاست های اجرایی وزارت بهداشت در حوزه ترویج زایمان 
طبیعی و کاهش سزارین های الکتیو دانسته و تاکید کرده است: دستکاری و یا تولد زودهنگام یا دیرتر از 
زمان اصلی، ضمن تحمیل هزینه اضافی به خانواده ها و سیستم درمان، باعث ایجاد عوارض جسمانی 
و به خطر افتادن سلامت مادر و نوزاد می شود. قاسم جان بابایی در این ابلاغیه خواستار بررسی عملکرد 
بیمارستانها و پزشکان در سزارین های تقویمی ۹۹/۹/۹ شده و تصریح کرده  است: با بیمارستانها و 

پزشکان دارای سابقه آمار بالای سزارین مدیریت نشده، برخورد خواهد شد.

رئیس شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد

ضرورت ارائه تحلیل جامع از وضعیت 
مدیریت شهری

رئیس شورای اسلامی شهر قم بر ارائه تحلیل جامع ۹ ماهه از درآمدها و 
هزینه های انجام شده در مدیریت شهری تأکید کرد و آن را روشنگر فعالیت 

سه ماه پایانی سال دانست.
عبدالله جلالی دیروز و در یکصد و شصت و هفتمین جلسه رسمی و علنی 
شورای اسلامی شهر قم با تبریک سالروز میلاد امام حسن عسکری )ع( 
و گرامیداشت هفته بسیج، اظهار کرد: نهال مردمی بسیج با تدبیر امام 
راحل عظیم الشأن )ره( پایه گذاری شد و اکنون به درختی تنومند و پُرثمر 
تبدیل شده است. رئیس شورای اسلامی شهر قم افزود: ملت ایران شاهد 
ازخودگذشتگی های بسیج در طول هشت سال دفاع مقدس بوده اند و این 
حضور در صحنه پس از آن هم در جریان سازندگی و بازسازی ها در کشور 

تداوم یافت.
جلالی با بیان این که بسیج در همه حوادثی که در کشور اتفاق افتاده، 
حضور مؤثری داشته و دارد، اظهار کرد: فعالیت های جهادی نیروهای 
بسیجی و آن چه این روزها با عنوان کمک های مؤمنانه در جریان است، 
نشانه دیگری از حضور مؤثر بسیج در میان مردم و با هدف کمک عینی و 

عملی به مردم است.
وی در ادامه به شرایط اقتصادی خاص جامعه و کشور اشاره کرد و گفت: 
این شرایط خاص اقتصادی در کنار شیوع کرونا بر مدیریت شهری هم 
تأثیرگذار بوده و سبب تغییراتی محسوس در درآمدهای شهری شده است.

رئیس شورای اسلامی شهر قم با تصریح بر ضرورت تهیه یک تحلیل 
جامع از مدیریت شهری در ۹ ماهه سال جاری، بیان کرد: این تحلیل جامع 
می تواند چراغ راه و مبنایی برای برنامه ریزی های دقیق تر در سه ماهه پایانی 
سال 13۹۹ باشد. رئیس شورای اسلامی شهر قم یادآور شد: به هر حال 
همان طور که درآمدهای مدیریت شهری بر اساس شرایط روز تحت تأثیر 
قرار گرفته است، ما نیز باید در بحث هزینه ها مدیریت لازم را داشته باشیم 

که البته این امر لزوما به معنای کاهش هزینه ها نیست.
جلالی افزود: در این شرایط ضروری است تا کمیسیون های تخصصی 
کشور،  و  شهر  فعلی  واقعیت های  اساس  بر  قم  شهر  اسلامی  شورای 
نسبت به دقت بیشتر و بازنگری احتمالی در سیاست ها و برنامه های سال 
13۹۹ اقدام کنند. وی اضافه کرد: قطعا این دقت نظر می تواند در امر 
سیاستگذاری و برنامه ریزی سال 1400 هم به کار آید تا شورای اسلامی 
شهر قم و همچنین شهرداری با آمادگی کامل و چشمانی باز به استقبال 

از سال جدید بروند.
 

مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم :

مجتمع تجاری در بلوک NE۳۴ بلوار 
پیامبر اعظم)ص( احداث می شود

مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم از آغاز عملیات عمرانی مجتمع 
تجاری واقع در بلوک NE34 بلوار پیامبر اعظم)ص( بااعتباری بالغ بر 220 

میلیارد تومان خبر داد.
محمدرضا معرفت با توجه به افتتاح بخشی از پروژه های عمرانی شهر قم 
در ایام “روز قم”، اظهار داشت: سال ۹۹ سال افتتاح بسیاری از پروژه هایی 
است که در چند سال اخیر کلنگ زنی شده و امسال مورد بهره برداری قرار 

می گیرد.
مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم از برگزاری مراسم آغار عملیات 
اجرایی مجتمع تجاری واقع در بلوک NE34 بلوار پیامبر اعظم)ص( خبر 
داد و افزود: این پروژه باهدف ایجاد مرکز تجاری در این بلوار کلنگ زنی 
و ساخته  می شود. معرفت مساحت این مجتمع تجاری را 20 هزار و 400 
متر مربع اعلام کرد و گفت: سهم شهرداری در این پروژه 30 درصد از 
واحدهای تجاری بوده که با توجه به تأمین زمین و هزینه عوارض پروانه 

تجاری تعیین شده است. 
وی آورده ریالی شهرداری قم را 66 میلیارد تومان برآورد کرد و یادآور شد: 
آورده بخش خصوصی در این پروژه 154 میلیارد تومان بوده که در مجموعه  

220 میلیارد تومان هزینه ساخت این پروژه است.
مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم در پایان به ویژگی های پروژه نیز 
اشاره و تصریح کرد: این مجتمع تجاری بر اساس اصول مهندسی و نیاز 
شهروندان در بلوار پیامبر اعظم)ص( برای تمرکز واحدهای تجاری در یک 

پروژه واحد طراحی و ساخته  می شود.
 

مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری و ورزشی شهرداری قم  خبرداد

برگزاری ۴۰ رویداد فرهنگی
 در حوزه ایثار و شهادت 

مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری و ورزشی شهرداری قم گفت: رونمایی 
از 12 یادمان سرداران شهید دفاع مقدس و انقلاب اسلامی، رونمایی از 
چهل کوچه شهید و بیش از 40 رویداد فرهنگی در این حوزه ایثار و شهادت 

به مناسبت روز قم برگزار شد.
ابوالقاسم مقیمی با اشاره به برنامه های روز قم، اظهار داشت: امسال 
دومین سالی است که به مناسبت سالروز ورود حضرت معصومه )س( به قم 

برنامه هایی در دبیرخانه روز قم برنامه ریزی می شود.
مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری و ورزشی شهرداری قم برنامه های 
روز قم را در سال جاری تشریح کرد و افزود: برنامه هایی در حوزه عمران 
و زیرساخت، فرهنگ شهروندی و ایثار شهادت در سال جاری با توجه به 
هم زمانی با شهادت شهید زین الدین و کنگره ملی شهدای قم تدارک دیده 

شد.
مقیمی مدت اجرای برنامه بزرگداشت روز قم را 17 روز اعلام کرد و گفت: 
با توجه به 17 روز اقامت پر خیروبرکت حضرت معصومه )س( در قم این 

برنامه در این مدت اجرایی برگزارشده است.
وی اقدامات سازمان را موردتوجه قرارداد و خاطرنشان کرد: در سازمان، 
افتتاح سرای محله در  ویژه ای در حوزه فرهنگ شهروندی،  برنامه های 
مناطق محروم و همچنین برنامه هایی برای ارتقاء فرهنگ عمومی اجراشده 

است.
مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری و ورزشی شهرداری قم ادامه داد: 
در  پرنشاط  اتفاقات  و  جشن   500 از  بیش  مختلف،  کتب  از  رونمایی 
قالب برنامه های نمایشی شهری، گروه سرود، اجرای تئاتر و … با رعایت 

پروتکل های بهداشتی برگزارشده است.
برد و گفت:  نام  را  ایثار و شهادت  برنامه های حوزه  مقیمی همچنین 
انقلاب اسلامی،  و  یادمان سرداران شهید دفاع مقدس  از 12  رونمایی 
رونمایی از چهل کوچه شهید و بیش از 40 رویداد فرهنگی در این حوزه 

نیز برگزارشده است.
قم  شهر  طبقاتی  بوستان  نخستین  را  زین الدین  بوستان  سپس  وی 
عنوان و بیان کرد: این بوستان از پارک جمشیدیه تهران الگوبرداری شده 
و هم فضای کوهیپمایی و هم فضای سبز مناسبی را برای شهروندان ایجاد 

می کند.
افتتاح  از  قم  شهرداری  ورزشی  و  هنری  فرهنگی  سازمان  مدیرعامل 
هم زمان باغ پرندگان خبر داد و یادآور شد: هم زمان ۹ هزار و ۹00 متر فضای 
سبز به عنوان یکی از افتخارات شهر قم نیز افتتاح شده و سرانه فضای سبز 

قم را به عدد 20 متر به ازای هر شهروند می رساند.

معاون سیاسی، امنیتی واجتماعی استانداری قم با 
اشاره به اجرای طرح ملی مدیریت جامع تجمع ها و 
ترددها در این استان گفت: در موضوع تردد وسایل 
نقلیه در قم مشکل خاصی نداریم و باید بیشتر وقت 
را بر روی اصناف بگذاریم و آنها را به مسیر اجرای این 

طرح هدایت کنیم.
شورای  جلسه  در  دوشنبه  روز  پور  سلیمان  بیژن 
اطلاع رسانی قم در تالار امام جواد )ع( استانداری 
حضرت  حرم  و  جمکران  مسجد  در  داشت:  اظهار 
معصومه )س( نیز شاهد همکاری خوبی از جانب 
مردم هستیم و یک سری ضعف هایی داریم که باید 

برطرف شود.
وی  اتخاذ شیوه و روش های ایجابی را به منظور 
تشویق و ترغیب مردم به منظور همراهی با ابن طرح 
برای  ما  وقت  درصد  گفت: ۹0  و  دانست  ضروری 
اجرای طرح باید به قدردانی و تشکر از کسانی که 
مقررات و پروتکل ها را رعایت می کنند اختصاص یابد.
سلیمان پور همچنین حفظ سلامتی و محافظت 
از جان مردم را در کنار مسائل کلان دفاعی و نظامی 
کشور از اولویت های نظام اسلامی خواند و گفت: باید 

بیشترین وقت و انرژی را در این زمینه مصرف کنیم 
چرا که اگر راستگو باشیم و مردم به ما اعتماد کنند 

قطعا کمک خواهند کرد.
وی طرح هایی که برای کنترل کرونا آغاز شده را نوید 
بخش تحول در رفتار افراد جامعه و اقناع افکار عمومی 
دانست و گفت: مردم به این نتیجه رسیدند که باید با 
هماهنگی و تعامل با یکدیگر این مرحله را پیش ببریم 

و آثار و مخاطره های این بیماری را کاهش دهیم.
۴585 بازرسی کرونایی در قم انجام شد

مدیرکل مدیریت بحران استانداری قم نیز در این 
جلسه اظهار داشت: بازرسان دستگاه های نظارتی 
آغاز اجرای طرح جامع  از  و  قم طی 2 روز گذشته 
مدیریت تجمع ها چهار هزار و 5۸5 مورد بازرسی از 
مراکز مختلف انجام دادند. محسن اوروجی افزود: 
شناسایی پنج مورد تخلف، ارائه 35 مورد اخطار کتبی 
و 302 مورد تذکر شفاهی ماحصل این بازرسی ها 
روز  گفت:  قم  بحران  مدیریت  مدیرکل  است.  بوده 
گذشته نیز 2 تَن از شهروندان به دلیل رعایت نکردن 
مقررات عبور و مرور در شهر از سوی پلیس راهنمایی 

رانندگی به مبلغ 10 میلیون ریال جریمه شدند.

اوروجی همچنین تصریح کرد: برغم بسته نبودن 
قرمز  وضعیت  به  توجه  با  ولی  قم  های  خروجی 
کرونایی در این استان هر خودرویی که از قم به استان 
های دیگر برود جریمه خواهد شد. وی بیان کرد: باید 
در خصوص اصناف در رَسته های چهارگانه به مردم 
اطلاع رسانی شود چرا که این موضوع در بازرسی ها 

بیشترین وقت را می گیرد.

معاون سیاسی ،امنیتی واجتماعی استانداری قم تاکید کرد

ضرورت همراهی اصناف برای مقابله با کرونا 

رئیس پلیس فتا استان قم تاکید کرد

همراهی و نظارت والدین بر فرزندان 
در بازی های آنلاین

رئیس پلیس فتا استان قم با توجه به افزایش استفاده نوجوانان و جوانان از بازی های آنلاین هشدار 
داد و گفت: والدین گرامی همان گونه که در فضای حقیقی برروی بازی فرزندان خود نظارت دارند در 
انتخاب بازی های رایانه ای فرزندشان نیز باید دقت داشته باشند. سرهنگ علی موالی اظهار داشت: با 
توجه به برگزاری کلاس ها به صورت غیرحضوری در این برهه زمانی، استفاده از فضای مجازی توسط 
نوجوانان و جوانان و در نتیجه آن بازی های آنلاین رشد چشمگیری داشته است. وی با اشاره به نقش 
نظارت والدین بر فرزندان خود افزود: برخی از بازی های رایانه ای حاوی محتواهایی می باشد که مناسب 
سن و جنسیت فرزندشان نبوده و در صورتی که بدون نظارت و همراهی والدین بازی مورد نظر خود را 
انتخاب کرده باشند آسیب هایی را برای آن ها به دنبال خواهد داشت. رئیس پلیس فتا استان در خصوص 
نحوه انتخاب بازی های آنلاین به والدین توصیه کرد: در انتخاب بازی رایانه ای به رده بندی سنی آن توجه 
داشته باشند، قبل از در اختیار قرار دادن بازی محتوای آن را بررسی کنند، همانند فضای حقیقی که در 
کنار فرزندشان بازی می کنند در بازی های کامپیوتری و آنلاین نیز فرزندشان را همراهی کنند. سرهنگ 
موالی با اشاره به برخی از سوء استفاده های صورت گرفته از سوی مجرمان سایبری در بازی های آنلاین 
افزود: والدین گرامی توجه داشته باشند که اطلاعات کارت بانکی خود را برای پرداخت های درون برنامه ای 
بازی های آنلاین در اختیار فرزندان خود قرار ندهند، توجه کنند که با چه کسانی در جریان بازی در ارتباط 
می باشند و در خصوص حریم خصوصی و آسیب های احتمالی آموزش های لازم را به فرزندانشان بدهند. 
رئیس پلیس فتا استان از شهروندان خواست: هشدار های پلیس فتا را جدی بگیرند و در صورت اطلاع از 
هر گونه فعالیت مجرمانه در فضای  مجازی یا پیام رسان های   موبایلی موضوع را از طریق نشانی پلیس  فتا به 

آدرس www.cyberpolice.ir بخش ارتباطات مردمی گزارش کنند.

معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد

مصالحه 77 درصدی پرونده های ارجاعی
 به مراکز مشاوره پلیس  

معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان از مصالحه 77درصدی پرونده های ارجاعی به مرکز 
مشاوره پلیس در آبان ماه امسال خبر داد.  سرهنگ"سید مجتبی اشرفی"  با اشاره به نقش مشاوران و 
مددکاران اجتماعی کلانتری ها و پاسگاه ها در پیشگیری اجتماعی از وقوع جرم، اظهارداشت: مراکز مشاوره 
پلیس، نقش بسزائی در کاهش مراجعات قضائی به کلانتری ها و دادسراها دارند. وی با اشاره به اقدامات 
تخصصی دوایر مشاوره و مددکاری اجتماعی کلانتری و پاسگاه ها در حل و فصل مشکلات شهروندان در 
موضوعات خانوادگی، نزاع و درگیری، تاکید کرد: عملکرد مراکز مشاوره پلیس، نقش موثری در کاهش 
پرونده های قضائی و پیشگیری از آسیب های اجتماعی دارد. سرهنگ اشرفی در ادامه از تشکیل یک هزار 
و 2۹7 فقره پرونده در دفاتر مشاوره کلانتری ها و همچنین اداره مشاوره وآرامش پلیس قم در آبان ماه خبر 
داد و افزود: از این تعداد 555 مورد خدمات مشاوره ای در کلانتری ها بررسی شد . معاون هماهنگ کننده 
فرماندهی انتظامی استان قم تاکید کرد: طی این مدت در اداره مشاوره ۸7مشاوره  حقوقی ، 73 مورد 
خدمات مددکاری ، 630مورد مشاوره روانشناختی  و 102مورد روانسنجی انجام شده و از تعداد یک هزار و 

2۹7 پرونده، یک هزار و 4 پرونده مصالحه شده که درصد موفقیت  مصالحه 77درصد است.

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم  تشریح کرد

جزییات جریمه میلیاردی قاچاقچی لوازم آشپزخانه 
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم از جریمه دو میلیارد و 650 میلیون ریالی یک قاچاقچی لوازم 
آشپزخانه خبرداد. مهدی ریاضیدرخصوص جزییات این خبر اظهارداشت : مامورین کاشف در حین 
کنترل خودروهای عبوری مستقر در محورهای مواصلاتی قم - تهران به یک دستگاه خودروی وانت 
نیسان، مظنون که پس از بازرسی، مقادیر زیادی لوازم آشپزخانه به ارزش 650,000,000 میلیون ریال 
را کشف و مراتب طی گزارشی به این اداره کل اعلام گردید. مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم افزود: 
با تشکیل پرونده، شعبه دوم ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم با توجه به 
اظهارات و اقاریر صریح متهم مبنی بر مالکیت کالاهای مکشوفه و عجز از ارائه مدارک مثبته گمرکی، 
پس از رسیدگی متهم را علاوه بر ضبط کالاهای قاچاق مکشوفه، با احتساب جزای نقدی بدل از ضبط 
خودرو، جمعاً به پرداخت مبلغ 2,650,000,000 میلیارد ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم نمود. 
وی همچنین تصریح کرد: ضمناً بر اساس قانون کلیه کالاهای مکشوفه توسط مرجع کاشف، تحویل اداره 

جمع آوری و فروش اموال تملیکی استان گردید.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد

توقیف ۳۰ دستگاه ماینر قاچاق
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف 30 دستگاه استخراج ارز دیجیتال به ارزش یک میلیارد 
ریال در قم خبر داد.   سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان 
به همراه کارشناسان اداره برق، در اجرای طرح برخورد با مکان هایی که مبادرت به استفاده از دستگاه 
های بیت کوین می کنند،یک کارگاه تولیدی آلمینیوم را در این رابطه شناسایی و موضوع در دستور کار آن 
ها قرار گرفت. وی خاطرنشان کرد: در ادامه کارآگاهان با هماهنگی مقام قضائی استان به محل مورد نظر 
اعزام و در بازرسی از آن 30 دستگاه ماینر غیرمجاز کشف کردند. جانشین فرمانده انتظامی استان قم با 
بیان اینکه کارشناسان ارزش تقریبی این دستگاه ها را یک میلیارد ریال اعلام کردند، گفت: در نهایت یک 
نفر در این رابطه دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی 

استان شد.

و  سرمایه گذاران  از  حمایت  انجمن  رییس 
کارآفرینان استان قم گفت: فقدان سرمایه گذار 
بومی یکی از ضعف های بزرگ شهر قم است و 
استفاده از سرمایه گذاران غیربومی علاوه بر اینکه 
فایده معنوی و ماندگاری برای استان ندارد بلکه 

برخی از سرمایه های آن را هم از بین می برد.
از  عباس محرابی در نشست خبری  جمعی 
سرمایه گذاران پروژه های شهری قم  اظهارداشت: 
سرمایه گذاران غیربومی در مسیر توسعه قم موثر 
در  آنها  شرکت های  اینکه  دلیل  به  اما  هستند 
شهرهای دیگر ثبت شدند و از امکانات و نیروهای 
غیربومی بهره می برند، فایده موثری برای استان 

ندارند.
مجوزهای  انواع  صدور  طولانی  روند  وی 
عمرانی و تفریحی را موردتوجه قرار داد و تصریح 
کرد: صدور مجوز برای نام " انجمن حمایت از 
از  سرمایه گذاران و کارآفرینان استان قم" بیش 
14 ماه به طول کشید درحالی که در همین زمان 

می شد پروژه های زیادی پیش برد.
در  سطحی  حساسیت های  از  محرابی 
معاونت های سرمایه گذاری استان انتقاد کرد و 
ادامه داد: در طول 14 ماه معطلی برای صدور 
مجوز این انجمن، 14 اسم مختلف به معاونت 

و  شد  معرفی  قم  استانداری  سرمایه گذاری 
درنهایت عنوان فعلی موردپذیرش قرار گرفت.

سرمایه گذاران  از  حمایت  انجمن  رییس 
برآیند  شد:  یادآور  قم  استان  کارآفرینان  و 
سرمایه گذاری شهرداری در جبهه 14 کیلومتر 
از  سال   14 طول  در  اعظم)ص(  پیامبر  بلوار 
تاسیس آن هنوز مشخص نیست و هیچ پروژه 
سرمایه گذاری شاخصی در این محور مهم شکل 

نگرفته است.
محرابی گفت: آن چیزی که مانع از حمایت از 
سرمایه گذاری در بلوار پیامبر اعظم است، طمع 
و خودخواهی شهرداری قم از سودی است که 

سرمایه گذاران از آن به دست می آورند.
و  سرمایه گذاران  از  حمایت  انجمن  رییس 
کارآفرینان استان قم تاکید کرد: شهرداری قم 
هنوز به این باور نرسیده که سرمایه گذاری در بلوار 
پیامبر اعظم درنهایت به سود شهرداری و تاثیر 
گذاری آن بر بافت فرهنگی، اجتماعی و ماندگاری 
اگر  کرد:  خاطرنشان  است.وی  سرمایه گذاری 
کشورهای  نکند  حمایت  ما  از  قم  شهرداری 
دیگر آغوش خود را بر روی سرمایه گذاران ایرانی 

بازکرده اند.
وی ابراز داشت: شهرداری قم به سرمایه معنوی 

و تحول در شکل ظاهری شهر توجه نمی کنند و 
حمایت از سرمایه گذاران برای آنها معنی ندارد.

شده  سیاه  قم  در  سرمایه گذاری  قرمز  فرش 
است

محرابی بیان داشت: بیش از 200 سرمایه گذار 
استرالیا  در  دلیل عدم حمایت شهرداری  به  قم 
سرمایه گذاری  به  مجبور  کانادا  در  نفر   300 و 

شده اند.
به گفته وی، بسیاری از سرمایه گذاران قمی هم 
به دلیل عدم حمایت مسئولان بومی و حمایت 
مسئولان استان های دیگر سرمایه های خود را در 

شهرهای دیگر به کاربرده اند.
تاکید کرد: فرش قرمز سرمایه گذاری در  وی 
قم سیاه شده و همین مساله سبب فرار بسیاری 
از سرمایه گذاران قمی به کشورهای آسیای میانه 

مانند تاجیکستان، قزاقستان و غیره شده است.
و سایر دستگاه های  ابراز کرد: شهرداری  وی 

دولتی نوعا به سرمایه گذار نگاه منفی دارند.
سرمایه گذاران  از  حمایت  انجمن  کل  دبیر 
با  نامهربانی  داشت:  ابراز  قم  کارآفرینان  و 
از  برخی  تا  شده  سبب  بومی  سرمایه گذاران 
زمین  روی  بر  دهه  بالغ بر 2  شهری  پروژه های 

بماند.

رییس انجمن حمایت از سرمایه گذاران و کارآفرینان استان قم:

فقدان سرمایه گذار بومی یکی از ضعف های بزرگ شهر قم 

تغییر قیمت ناگهانی و عجیب! قیمت مرغ در بازار تا هر کیلو ۳۳ هزار تومان 
افزایش پیدا کرده و گویی دست نایافتنی شده است. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم گفت: در سال جهش تولید با 
برنامه ریزی انجام شده،  140 هزار عدد تشک فنری در واحدهای صنعتی 
استان تولید می شود. محمود سیجانی بیان کرد: ظرفیت تولید استان در این 
بخش بسیار قابل توجه است و قم می تواند در تولید انواع تشک های فنری و 

عرضه آن به بازارهای داخلی و بین المللی پیشگام باشد.
وی افزود: در همین رابطه تنها در شش ماهه نخست سال جاری بیش از 
102 هزار عدد تشک فنری در واحدهای صنعتی استان تولید شد که تحقق 

73 درصدی برنامه ریزی انجام شده برای تولید این محصول را نشان می دهد.
وی ادامه داد: قم در تولید انواع محصولات چوبی مرتبط با سرویس خواب 
نیز ظرفیت های بسیاری دارد که با تقویت توان تولیدی استان در بخش 
تشک های فنری می توان سطح اشتغال و درآمدزایی این حوزه صنعتی را 
بسیار بالا برد. سیجانی گفت: برای تقویت بخش تولید در قم، هرکدام از 
حوزه های صنعتی استان به صورت خوشه بندی موردتوجه قرار می گیرد و 

برای تکمیل زنجیره تولید در آن حوزه برنامه ریزی می شود.

رییس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قم:

۱۴۰هزار عدد تشک فنری در قم تولید می شود


